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Γιώργος Γεραπετρίτης 
Η ελληνική πρωτοβουλία για την 
προστασία των αμάχων συγκέντρωσε το 
μεγαλύτερο αριθμό χωρών ▶σελ. 9

Π. ΜαρινακΗς 
Oι Πολιτικοι ΠρέΠέι να 
κρινονται οΠως οι Πολιτές

▶σελ. 36

τραΜΠ: 
Ξεκίνησε εμπορικό πόλεμο 
με την ΕΕ. Η Ευρώπη ζητά 
σεβασμό και όχι απειλές ▶σελ. 39

ΠροέιδοΠοιΗςΗ Μέρκέλ:
Η Ευρώπη μπορεί «να καταστραφεί» 
λόγω των πολιτικών που 
εφαρμόζονται στο μεταναστευτικό

«ςέ κινδυνο ολοκλΗρο το έυρωΠαϊκο οικοδοΜΗΜα αν ανοιξέι Η κέρκοΠορτα»

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ ΖωΗ ραΠτΗ 
Βουλευτής Β1 Βορείου Τομέα Αθηνών 
«Ακούμε τους πολίτες και απαντάμε 
με μόνιμες λύσεις»  ▶σελ.10-11

Ελληνικό 
«μπλόκό» 
στόν τόυρκικό 
«δόυρΕιό ιππό» 

για τα Ευρωπαϊκα όπλα Του Σωτήρη Σκουλούδη και του 
Δρ. Κωνσταντίνου Π. Μπαλωμένου, 
Πολιτικού Επιστήμονα – Διεθνολόγου

▶σελ. 12-13

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ 
λέυτέρΗς καρχιΜακΗς
Συντονιστής Ομάδας Προγράμματος ΠΑΣΟΚ
«Δεν μπορούμε να μιλάμε για κοινωνική συνοχή 
όταν η στέγη είναι είδος πολυτελείας ▶σελ.14-15

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ ΜαξιΜος 
ΓέωρΓοΠουλος
ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ  
«Η Ήπειρος έδωσε ισχυρό 
μήνυμα στήριξης στον 
κεντροδεξιό χώρο στις 
αυτοδιοικητικές εκλογές 
του 2023» ▶σελ.18-19

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ 
ΓιαννΗς 
Nedev Co-Founder Proper
«Σχεδιάζουμε επέκταση σε νέες 
περιοχές και έξυπνη πρόβλεψη 
κόστους» ▶σελ.30

Οι Περιφέρειες αναλαμβάνουν 
ρόλο - κλειδί:
νέές αρΜοδιοτΗτές ςτο νοΜοςχέδιο
Για τΗν ΠολιτικΗ Προςταςια

Η φρεγάτα «Κίμων» 
έκανε δοκιμές στην 

ανοιχτή θάλασσα 
▶σελ.7

Άρση μονιμότητας 

Να ΕπιβραβΕύοΝται 
οι σύΝΕπΕισ 

▶σελ. 2

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ αριςτέα 
αλέξανδρακΗ Καλλιτέχνιδα
«Αυτή τη στιγμή βρίσκομαι σε μία πολύ 
παραγωγική περίοδο στην οποία θέλω να 
δημιουργήσω νέα μουσική» ▶σελ.34-35

▶σελ. 3

Ο Πρωθυπουργός που γράφει 
τη νέα πολιτική ιστορία ▶σελ.42

«του αττικαρχΗ»χατΖΗβαςιλέιου ςέ βέλοΠουλο:
«δεν επιτρέπω σε κανέναν να 
αφήνει υπονοούμενα για τον 
πατριωτισμό μου» ▶σελ.8

ΜΗτςοτακΗς



Κυριακή 25 Μαΐου  2025

2
 www.atticatimes.gr

Μητσοτάκης για άρση μονιμότητας των δημοσίων υπαλλήλων: 
Να επιβραβεύονται οι συνεπείς και να απομακρύνονται 

όσοι δεν ανταποκρίνονται επί μακρόν

Σ
ημαντικό χαρακτήρισε ο Κυριάκος Μη-

τσοτάκης το αντικείμενο της αναθεώ-

ρησης του Συντάγματος, που άνοιξε ο 
ίδιος με συνέντευξή του χθες, Πέμπτη, 
το οποίο, όπως είπε στον διάλογο που 

είχε με τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας, Κωνστα-

ντίνο Τασούλα, εκ των πραγμάτων απαιτεί σε 1 
από τις 2 ψηφοφορίες 180 βουλευτές και απαιτεί 
συνεργασίες στη Βουλή
ναφερόμενος, ειδικά στο θέμα της πρότασης για 
άρση μονιμότητας των δημοσίων υπαλλήλων, ο 
πρωθυπουργός είπε ότι «αφορά τη θεσμική κατο-

χύρωση της αξιολόγησης αφενός για να επιβρα-

βεύουμε τους συνεπείς και αφετέρου αν υπάρ-

χουν περιπτώσεις υπαλλήλων συστηματικά δεν 
ανταποκρίνονται στις προδιαγραφές να μην υπάρ-

χει συνταγματικό κώλυμα προκειμένου και να απο-

μακρύνονται από το Δημόσιο».
«Δίνει ένα μήνυμα ωρίμανσης για τις ευθύνες τα 
δικαιώματα και τις υποχρεώσεις της δημόσιας δι-
οίκησης» συμπλήρωσε στο πλαίσιο αυτό.
Όπως είπε ακόμα ο κ. Μητσοτάκης «θα ζητήσουμε 
αναθεώρηση του άρθρου 86 περί ευθύνης υπουρ-

γών του άρθρου 16 για την ανώτατη εκπαίδευσης, 
του άρθρου 24 χωρίς να κάνουμε εκπτώσεις στα 

ζητήματα της προστασίας του περιβάλλοντος».
«Η διαδικασία θα ήθελα να ξεκινήσει στην επόμε-

νη κοινοβουλευτική σύνοδο αλλά είναι σημαντικό 
να ξεκινήσει δημόσιος διάλογος και να τοποθε-

τούνται τα κόμματα γιατί η πρώτη Βουλή θα ορί-
σει ποια άρθρα είναι αναθεωρητέα. Επειδή ζούμε 
σε καθεστώς πόλωσης όχι με ευθύνη της κυβέρ-

νησης, οι προηγούμενες συζητήσεις για αναθε-

ώρηση έγιναν για να χτίσουν γέφυρες και όχι να 
προκαλέσουν ρήγματα. Αναμένω από τα κόμματα 
να τοποθετηθούν με υπευθυνότητα» κατέληξε ο 
Κυριάκος Μητσοτάκης.
«Μια συνταγματική αναθέωρηση στα μάτια των 
πολιτών δεν πρέπει να φαίνεται στα μάτια των πο-

λιτών ως μια θεωρητική διαδικασία αλλά ως θέμα 
βελτίωσης της ποιότητας της ζωής τους» σημείω-

σε από την πλευρά του ο Κωνσταντίνος Τασούλας.
«Το Σύνταγμα είναι μια θεσμική υπαγόρευση προς 
τα κόμματα για τα δικά τους προγράμματα. Το φά-

σμα του Συντάγματος είναι κάτι από το οποίο δεν 
μπορεί να ξεφύγεις» πρόσθεσε στο πλαίσιο αυτό.
«Πιστεύω και από τον ρόλο μου ότι ακόμα και αν η 
συγκυρία η πολιτική έχει όξυνση, θα πρέπει η συ-

ναινετική διάσταση της συνταγματικής αλλαγής 
να παρασύρει το πολιτικό κλίμα και όχι το αντί-

θετο. Αξίζει, συνεπώς, τον κόπο μιας και θέσατε 
το εναρκτήριο λάκτισμα, η συζήτηση να είναι συ-

ναινετική που δεν σημαίνει συμφωνούμε σε όλα 
αλλά το στυλ να είναι συναινετικό» συμπλήρωσε ο 
Πρόεδρος της Δημοκρατίας.
«Και τα μαθηματικά του Συντάγματος επιβάλουν 
τη συναίνεση» κατέληξε για το θέμα αυτό ο κ. Τα-

σούλας.  Όπως έγραφε το πρωί το protothema.gr, 
εφόσον ένα άρθρο καθίσταται αναθεωρητέο με 
180+ ψήφους, χρειάζονται στην επόμενη Βουλή 
151 ψήφοι για την αναθεώρησή του. Αν δεν συ-

γκεντρώσει 180 ψήφους στην προαναθεωρητική 
Βουλή, η πλειοψηφία των 3/5 θα είναι απαραίτητη 
στην ψηφοφορία της αναθεώρησης.
Ο πρωθυπουργός αναφέρθηκε και στα θέματα 
της Υγείας με αφορμή την παράδοση έργων από 
το Ταμείο Ανάκαμψης αλλά και τα θέματα της ψη-

φιακής υγείας και των προληπτικών εξετάσεων. 
Όπως είπε, μάλιστα, πάνω από 2 εκατομμύρια 
συμπολίτες έχουν εξεταστεί στο πλαίσιο του προ-

γράμματος Προλαμβάνω. «Για μένα είναι μια πρω-

τοβουλία που αλλάζει τελείως τον τρόπο με τον 
οποίο αντιλαμβανόμαστε τα θέματα Υγείας, Το 
υπουργείο είναι Υγείας και όχι Ασθένειας» πρό-

σθεσε ο κ. Μητσοτάκης

Στη συνάντησή του με τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας είπε ότι θα ζητήσουμε αναθεώρηση 
του άρθρου 86 περί ευθύνης υπουργών του άρθρου 16 για την ανώτατη εκπαίδευση, του 

άρθρου 24 χωρίς εκπτώσεις στα ζητήματα της προστασίας του περιβάλλοντος

EΛΛαδα



Κυριακή 25 Μαΐου  2025

3EΛΛαδα
π. Μαρινάκης 

 Θα μπούμε σε μια εποχή που οι καλοί θα επιβραβεύονται και 
αυτοί που δεν κάνουν τη δουλειά τους θα έχουν κυρώσεις

«Είναι λάθος η παραπομπή ή μη ενός υπουργού ως αποτέλεσμα κομματικών συσχετισμών» 
τόνισε μεταξύ άλλων ο κυβερνητικός εκπρόσωπος, Παύλος Μαρινάκης, μιλώντας στο 
ΕΡΤNews και την εκπομπή ΣΥΝΔΕΣΕΙΣ αναφορικά με την υπόθεση Τριαντόπουλου, ενώ 

υπογράμμισε πως «οι πολιτικοί πρέπει να κρίνονται όπως οι πολίτες».

Ε
πιπλέον, ο κ. Μαρινάκης μιλώντας στους Κώστα Πα-

παχλιμίντζο και Κατερίνα Δούκα τόνισε πως πως την 
εβδομάδα που έρχεται θα κατατεθεί πρόταση και 
από τη Νέα Δημοκρατία.
Αναφερόμενος στη συζήτηση των ημερών, που δεν 

είναι άλλη από την αξιολόγηση αλλά και την άρση μονιμότη-

τας των δημοσίων υπαλλήλων ο κυβερνητικός εκπρόσωπος 
ανέφερε πως «έχουμε βάλει ήδη κάποια άρθρα στη συζήτη-

ση, γιατί δεν είναι κάτι που μπορεί μια κυβέρνηση να το κάνει 
μόνη της» και αναφερόμενος στη συνταγματική αναθεώρηση 
τόνισε πως «είναι μια μεγάλη ευκαιρία για τη χώρα μας» φέρ-

νοντας ως παράδειγμα το 2006 και το άρθρο 16 όπου αφού 
τελικά δεν άλλαξε κάτι τότε, όπως χαρακτηριστικά τόνισε ο κ. 
Μαρινάκης «καταφέραμε να μείνουμε εμείς και η Κούβα για 
μία 20ετία ακόμα οι μόνες εξαιρέσεις στον κόσμο».
Πιο αναλυτικά ο κ. Μαρινάκης υπογράμμισε πως «όταν μιλά-

με για αξιολόγηση δημοσίων υπαλλήλων, δεν αναφερόμαστε 
απαραιτήτως σε απολύσεις ή άρση μονιμότητας μόνο αλλά 
και σε επιβράβευση συνεπών, ενώ παράλληλα σημείωσε πως 
ένας μόνιμος υπάλληλος χάνει τη δουλειά του μόνο κάνοντας 
ένα βαρύ πειθαρχικό αδίκημα, το οποίο συνδέεται με μία ποι-
νική πράξη σε αντίθεση με οποιονδήποτε εργαζόμενο του 
ιδιωτικού τομέα, προχωρώντας παράλληλα σε παραδείγματα 
ανθρώπων που λείπουν συνεχώς και αδικαιολογήτων από την 
εργασία τους ή ακόμη και αν είναι εκεί δεν εξυπηρετούν.
«Θα μπούμε σε μια εποχή που οι καλοί θα επιβραβεύονται και 
αυτοί που δεν κάνουν καλά τη δουλειά τους, θα έχουν κυρώ-

σεις και αυτοί που αρνούνται να αξιολογηθούν θα φεύγουν 
από τη θέση τους». Αξίζει να σημειωθεί πως ο κ. Μαρινάκης 
κάλεσε και το ΠΑΣΟΚ, και συγκεκριμένα τον πρόεδρό του, 
Νίκο Ανδρουλάκη, να απαντήσει αν συμφωνεί με την άρση μο-

νιμότητας των δημοσίων υπαλλήλων.

Αναλυτικά η συνέντευξη του κυβερνητικού 
εκπροσώπου, Παύλου Μαρινάκη
Για την αξιολόγηση
Η συνταγματική αναθεώρηση, λόγω της αυξημένης πλειοψη-

φίας που προϋποθέτει για να αναθεωρηθεί ένα άρθρο, είναι 
μια προϋπόθεση και είναι και λογικό. Το Σύνταγμα είναι πάνω 
από κάθε άλλο νόμο, άρα για να αλλάξει ένα άρθρο του Συ-

ντάγματος. Από όσα αναθεωρούνται, τέλος πάντων, πρέπει να 
υπάρχουν αυξημένες πλειοψηφίες των 180 ψήφων σε μία από 
τις δύο συνθέσεις της Βουλής. Είτε είναι μια μεγάλη ευκαι-
ρία για τη χώρα μας, είτε είναι 10 τουλάχιστον χαμένα χρόνια, 
αναλόγως με τη στάση των κομμάτων.
Θυμάμαι όταν ήμουν φοιτητής είχαμε μια πολύ μεγάλη ευ-

καιρία το 2006 να αναθεωρηθεί το άρθρο 16, να κερδίσουμε 
πολλά χρόνια, πολλούς φοιτητές στη χώρα, να μην φύγουν 
φοιτητές στο εξωτερικό και καταφέραμε να μείνουμε εμείς και 
η Κούβα για μία 20ετία ακόμα οι μόνες εξαιρέσεις στον κόσμο.
Άρα το Σύνταγμα, όταν έρχεται η ώρα να αλλάξει, είναι μια 
πολύ σοβαρή υπόθεση. Ίσως η πιο σοβαρή πολιτική υπόθε-

ση. Ο πρωθυπουργός τι κάνει; Ερωτώμενος σε συνεντεύξεις 
του μετά από τις συσκέψεις που κάνουμε, βάζει την ατζέντα. 
Εμείς λοιπόν έχουμε βάλει ήδη κάποια άρθρα στη συζήτηση. 
Γιατί δεν είναι κάτι που μπορεί μια κυβέρνηση να το κάνει μόνη 
της. Δεν έχουμε 180 έδρες και δεν θα μπορούσε να γίνει αυτό 
ούτως ή άλλως να αλλάξουν τόσο σημαντικά. Το άρθρο 16 

που είπα, για τα μη κρατικά πανεπιστήμια να μην είναι μόνο 
τα παραρτήματα, αλλά να μπορούν εξ αρχής να ιδρυθούν μη 
κρατικά πανεπιστήμια. Το άρθρο 86, που ήδη το έχουμε αλλά-

ξει, δηλαδή να έχουμε ίδια παραγραφή όλοι, πολιτικοί και μη 
πολιτικοί, καταργώντας την πρεσβευτική προθεσμία και τώρα 
θέλουμε να μην είναι αποτέλεσμα κομματικών συσχετισμών ή 
παραπομπή ενός υπουργού ή υφυπουργού. Ένα από τα ζη-

τήματα τα οποία προέκυψαν και από το τραγικό δυστύχημα 
των Τεμπών είναι η αξιολόγηση των δημοσίων υπαλλήλων. Και 
όταν μιλάμε για αξιολόγηση δημοσίων υπαλλήλων, δεν ανα-

φερόμαστε απαραιτήτως σε απολύσεις ή άρση μονιμότητας 
μόνο. Αναφερόμαστε και σε επιβράβευση συνεπών. Ένα από 
τα πολλά που αναδείχθηκαν από τα Τέμπη ήταν γιατί ο άν-

θρωπος αυτός ήταν σε αυτή τη θέση, γιατί έλειπε αυτός που 
έπρεπε να είναι στη θέση του. Αυτά τα γιατί εκφράζονται με 
ένα πολύ τραγικό τρόπο όταν πεθαίνουν συνάνθρωποί μας, 
αλλά εκφράζονται και στην καθημερινότητά μας. Τώρα που μι-
λάμε μπορεί να απολυθεί ένας δημόσιος υπάλληλος; Μπορεί. 
Ποτέ; Μπορεί να απολυθεί για ένα βαρύ πειθαρχικό αδίκημα, 
το οποίο συνδέεται με μία ποινική πράξη κλπ. Είναι ο μόνος 
λόγος που θα έπρεπε να υπάρχει αυτή η σοβαρή κύρωση 
για έναν δημόσιο υπάλληλο. Κατά τη γνώμη μας όχι. Το λέμε 
ξεκάθαρα. Όπως στον ιδιωτικό τομέα η καλή μας απόδοση 
οδηγεί σε επιβράβευση, η κακή μας απόδοση σε κυρώσεις όχι 
απαραιτήτως να χάσουμε τη δουλειά μας.
Εμείς λοιπόν τι λέμε; Εμείς λέμε ότι βάζουμε στο τραπέζι το 
άρθρο 103 του Συντάγματος για την άρση της μονιμότητας 
χωρίς εξαιρέσεις. Όχι για να επιστρέψουμε στις εποχές της 
πλατείας Κλαυθμώνος. Αλλά όταν κάποιος, για παράδειγμα, 
λείπει από τη θέση του, αδικαιολόγητα, επανειλημμένως, 
αγνοεί αυτούς που έρχονται να τους εξυπηρετήσει. Είναι, για 
παράδειγμα, σε μια υπηρεσία, υπάρχουν διάφορες υπηρεσί-
ες, πολύ ευαίσθητες κοινωνικά, πολύ σημαντικές, νευραλγικές 
π.χ. αυτοί που δίνουν τα φάρμακα και ενώ θα έπρεπε να είναι 
πέντε μπροστά είναι δύο ή πηγαίνεις να σε εξυπηρετήσει κά-

ποιος ξανά και ξανά και σε αγνοεί.
Θα μπούμε σε μια εποχή που οι καλοί θα επιβραβεύονται και 
αυτοί που δεν κάνουν καλά τη δουλειά τους, θα έχουν κυρώ-

σεις και αυτοί που αρνούνται να αξιολογηθούν θα φεύγουν 
από τη θέση τους.

Oι πολιτικοί πρέπει να κρίνονται όπως οι πολίτες
«Θέλουμε να μην είναι αποτέλεσμα κομματικών συσχετισμών η παραπομπή ή 
μη ενός διατελέσαντα υπουργού ή υφυπουργού» τόνισε ο κυβερνητικός εκ-

πρόσωπος Παύλος Μαρινάκης μιλώντας στην ΕΡΤ και αναφερόμενος στην 
πρόταση της ΝΔ για την αναθεώρηση του Συντάγματος και συγκεκριμένα για 
την αναθεώρηση του άρθρου 86 περί ευθύνης υπουργών.
Ο κ. Μαρινάκης είπε ότι η πρόταση της ΝΔ θα έρθει στη Βουλή την ερχόμενη 
εβδομάδα και περιγράφοντας τον τρόπο ελέγχου των πολιτικών προσώπων 
από τη Δικαιοσύνη ανέφερε:
«Εμείς λέμε το μοντέλο Τριαντόπουλου είναι η κατάληξη. Οδηγός ως προς την 
κατάληξη. Δηλαδή, ποια είναι η κατάληξη; Οι πολιτικοί να κρίνονται, όπως οι 
πολίτες. Καθαρές κουβέντες. Να μην υπάρχουν πολίτες δύο κατηγοριών. Θα 
ακολουθηθούν όλα τα κατά το νόμο προβλεπόμενα, δεν το συζητάμε αυτό, με 
απόλυτο σεβασμό στις διαδικασίες και από 'κει και πέρα, με βάση τις πλειοψη-

φίες και τις αποφάσεις, στο τέλος της ημέρας θα υπάρχει κρίση από το φυ-

σικό δικαστή, από το Δικαστικό Συμβούλιο και αν πει και κάτι άλλο, εμείς εδώ 
είμαστε να το σεβαστούμε». Αναφερόμενος επίσης στην αξιολόγηση των δη-

μοσίων υπαλλήλων και στα μη κρατικά πανεπιστήμια είπε ότι είναι μια μεγάλη 
ευκαιρία για τη χώρα η αναθεώρηση των συγκεκριμένων άρθρων και κάλεσε 
τα κόμματα της αντιπολίτευσης να στηρίξουν τις προτάσεις, που απαιτούν 180 

βουλευτές για να εγκριθούν απο τη Βουλή. Ο κ. Μαρινάκης τόνισε ότι θα ακο-

λουθηθούν όλες οι διαδικασίες που προβλέπει το Σύνταγμα, δηλαδή θα γίνει 
διαδικασία στη Βουλή, θα κατατεθούν οι προτάσεις θα ληφθούν οι αποφάσεις 
από την Ολομέλεια της Βουλής και όποια πρόταση πάει στην Προανακριτική, 
εκεί θα ακολουθηθεί ο τύπος.
«Θέλουμε τον ρόλο του ανακριτή, να αποφασίσει ποιοι μάρτυρες πρέπει να 
κληθούν σε συνέχεια όσων έχουν γίνει στη Δικαιοσύνη. Γιατί υπάρχει ήδη ένα 
υλικό από τη Δικαιοσύνη. Το αν θα είναι το Α ή Β αδίκημα, πέραν όσων έχουν 
προταθεί, το αν οι κατηγορούμενοι θα είναι ένας, δύο ή τρεις, αυτό να το απο-

φασίσουν οι ανώτατοι δικαστές και όχι τα κόμματα. Λένε για παράδειγμα: «δεν 
θέλετε να γίνει Προανακριτική Τριαντόπουλου», που έγινε η διαδικασία όπως 
προβλέπει ο νόμος, για να πάει μετά στο φυσικό δικαστή, «για να μην έρθει να 
καταθέσει ο πρωθυπουργός». Αν θέλει τον οποιονδήποτε το Δικαστικό Συμ-

βούλιο να καταθέσει ως μάρτυρας, ακόμα και τον πρωθυπουργό, η κατάθεση 
αυτή είναι υποχρεωτική. Ενώ αν γίνει μία πρόταση από ένα κόμμα για να κατα-

θέσει κάποιος στην Προανακριτική, είναι αποτέλεσμα απόφασης των συσχε-

τισμών. Εάν το Δικαστικό Συμβούλιο κρίνει ότι το Α αδίκημα δεν είναι αρκετό 
και πρέπει να αναβαθμιστεί, τότε αυτό οφείλει να το σεβαστεί η Βουλή» είπε ο 
κ. Μαρινάκης.
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τουρκικά ΜΜΕ

 «ο Μητσοτάκης ζητάει την άρση του 
casus belli για τα 12 μίλια» 

σημάδια μελλοντικής αποχώρησης από τον Ερντογάν

Μ
εγάλες διαστάσεις πήρε η δήλω-

ση του πρωθυπουργού Κυριά-

κου Μητσοτάκη στο ραδιόφω-

νο του ΣΚΑΪ 100,3 γα το «casus 
belli» της Τουρκίας, με τα τουρ-

κικά ΜΜΕ να σχολιάζουν ότι «ο Μητσοτάκης 
ζητάει την άρση της απειλής πολέμου για τα 
12 μίλια».
Ειδικότερα, σύμφωνα με τον ανταποκριτή του 
ΣΚΑΪ στην Κωνσταντινούπολη Μανώλη Κωστί-
δη, το τηλεοπτικό δίκτυο Haber Global αναφέ-

ρει χαρακτηριστικά: «H τελευταία ανακοίνωση 
από την Ελλάδα ήρθε από τον πρωθυπουργό 
Κυριάκο Μητσοτάκη. Ο Μητσοτάκης μίλησε 
στον ελληνικό Τύπο και ανέφερε πως σε πε-

ρίπτωση που η Τουρκία αποσύρει το «casus 
belli» που κήρυξε το 1995, τότε η Ελλάδα και η 
Ελληνοκύπριοι (Κυπριακή Δημοκρατία) δεν θα 
αντιδράσουν στην ένταξη της Τουρκίας στην 
ευρωπαϊκή άμυνα. Δήλωσε πως πρέπει να ικα-

νοποιηθούν οι ανησυχίες  μας».
Αναφέρει μάλσιτα και τη σχετική δήλωση του 
κ. Μητσοτάκη: «Αν η Τουρκία επιθυμεί να μπει 
στα χρηματοδοτικά εργαλεία της ευρωπαϊκής 
άμυνας, θα πρέπει να ληφθούν υπόψη και οι 
δικαιολογημένοι προβληματισμοί και της Ελ-

λάδας και της Κύπρου. Και για να γίνω πιο 
συγκεκριμένος και πιο σαφής: είναι 30 χρό-

νια από τότε που η Τουρκική Εθνοσυνέλευση 
ψήφισε το περιβόητο casus belli. Νομίζω ότι, 
30 χρόνια μετά, έχει έρθει η ώρα να ζητήσου-

με ευθέως από τους Τούρκους φίλους μας να 
το βγάλουν από το τραπέζι. Στις 31 Μαϊου του 
1995 η Ελλάδα είχε πάρει απόφαση της επέ-

κτασης των χωρικών υδάτων από τα 6 στα 12 
μίλία. Η Τουρκία ως αντίδραση σε αυτό στις 
8 Ιουνίου πήρε απόφαση στο Κοινοβούλιο και 
είχε ανακοινώσει πως αν γίνει μια μονομερής 
ενέργεια στο Αιγαίο αυτό θα είναι «casus belli» 
δηλαδή αιτία πολέμου».
Η Hurriyet από τη μεριά της έχει τίτλο «Πρό-

ταση Μητσοτάκη για το Αιγαίο, ζήτησε άρση 
του casus belli» ενώ η Turkiye κάνει λόγο για 
«σκανδαλώδες αίτημα Μητσοτάκη για το Αι-
γαίο». «Ο Κυριάκος Μητσοτάκης έκανε μια 
σκανδαλώδη δήλωση με στόχο τη συμμετοχή 
της Τουρκίας σε νέα αμυντικά έργα της Ευρω-

παϊκής Ένωσης. Ο Μητσοτάκης υποστήριξε 
ότι η Τουρκία θα πρέπει να καταργήσει την 
απόφαση της Μεγάλης Τουρκικής Εθνοσυνέ-

λευσης του 1995 που ισοδυναμούσε με «πολε-

μική απειλή» προκειμένου να αποκτήσει πρό-

σβαση στα αμυντικά κονδύλια της ΕΕ», αναφέ-

ρει χαρακτηριστικά η Turkiye.
Στο μεταξύ, πηγές του τουρκικού υπουργείου 
Άμυνας ανέφεραν για τις προσπάθειες παρε-

μπόδισης της πρόσβασης της Άγκυρας στα ευ-

ρωπαϊκά κονδύλια για την άμυνα ότι «οι προσπά-

θειες να αγνοηθεί ο κρίσιμος ρόλος της Τουρ-

κίας στην περιοχή και η σημασία της για την 
ασφάλεια της Ευρώπης είναι καταδικασμένες 
να αποτύχουν. Η μεταφορά των διμερών διαφο-

ρών σε πολυμερείς πλατφόρμες και η υιοθέτηση 
μιας στάσης αποκλεισμού, δεν είναι ούτε καλο-

προαίρετη, ούτε κι ένα σώφρον βήμα. Θα συνε-

χίσουμε να εξηγούμε την ισχύ της Τουρκίας σε 
όσους δεν την αντιλαμβάνονται».

Σημάδια μελλοντικής αποχώρησης 
από τον Ερντογάν
Στο μεταξύ, ο Τούρκος πρόεδρος Ρετζέπ Τα-

γίπ Ερντογάν έκανε λόγο πως δεν θα διεκδι-

κήσει ξανά την επανεκλογή του. «Δεν έχω μέ-

λημα επανεκλογής. Ούτε να διεκδικήσω ξανά 
το αξίωμα», δήλωσε χαρακτηριστικά, μιλώντας 
και για ένα νέο σύνταγμα.
Ειδικότερα, ο Τούρκος πρόεδρος δήλωσε: «Σε 
όλη μου τη ζωή, έχω εκφράσει ότι η Τουρκία 
χρειάζεται ένα πολιτικό, δημοκρατικό και φι-
λελεύθερο σύνταγμα. Στο ίδιο σημείο είμαι 
και σήμερα. Η Τουρκία δεν μπορεί πλέον να 
προχωρήσει στο μέλλον με ένα σύνταγμα που 
γράφτηκε και υποβλήθηκε από πραξικοπημα-

τίες. Τώρα χρειαζόμαστε ένα σύνταγμα που 
υποβάλλεται από πολίτες, όχι από πραξικοπη-

ματίες. Δεν έχω κάποιο μέλημα επανεκλογής 
ή να διεκδικήσω ξανά το αξίωμα. Μέλημά μας 
είναι πώς θα ανεβάσουμε τη φήμη της χώρας 
μας με τα βήματα που θα κάνουμε».
Παράλληλα, ο Ερντογάν δήλωσε ότι ίσως ταξι-
δέψει στις ΗΠΑ για τετ α τετ με τον Αμερικανό 
πρόεδρο Ντόναλντ Τραμπ. «Θα συνεχίσουμε να 
ενισχύουμε την Τουρκία. Κάθε βήμα που κάνουμε 
ενισχύει την υπόσχεσή μας, τόσο προς τη χώρα 
μας όσο και προς εμάς. Έχουμε δημιουργήσει  
καλές σχέσεις όχι μόνο με τον κ. Τραμπ αλλά με 
πολλούς ηγέτες. Ίσως κάνω ένα ταξίδι στην Αμε-

ρική. Νομίζω ότι θα έχουμε την ευκαιρία να συνα-

ντήσουμε τετ α τετ τον κ. Τραμπ. Οι αμερικανο-

τουρκικές σχέσεις δεν είναι τόσο ασήμαντες όσο 
νομίζουν κάποιοι. Η άποψη του κ. Τραμπ για την 
Τουρκία είναι πολύ θετική. Η άποψή μας για αυ-

τούς είναι η ίδια. Έχουμε μια ισχυρή σχέση που 
βασίζεται στον αμοιβαίο σεβασμό και την ειλικρί-
νεια», δήλωσε ο Τούρκος πρόεδρος.

Μεγάλες διαστάσεις πήρε η δήλωση του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη στο 
ραδιόφωνο του ΣΚΑΪ 100,3 γα το «casus belli» στην Τουρκία 
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 Εξοπλιστικά: Η αγκυρα καλπάζει, η αθήνα ανησυχεί
 Προβληματισμός από την αλλαγή ισορροπιών εντός του ΝΑΤΟ - Γιατί τα ακριβά 

εξοπλιστικά προγράμματα δεν είναι αρκετά για την Ελλάδα στην κούρσα με την Τουρκία - 
Χωρίς δικαίωμα βέτο η χώρα στις ευρωπαϊκές προμήθειες οπλικών συστημάτων

Την περασμένη Παρασκευή, ενώ ο Κυριάκος Μητσοτάκης ταξίδευε 
προς τις ΗΠΑ για τις αποφοιτήσεις των παιδιών του και για τις εκ-

δηλώσεις που έχει ετοιμάσει η Ελλάδα εν όψει της ανάληψης της 
προεδρίας στο Συμβούλιο Ασφαλείας του ΟΗΕ, 47 αρχηγοί κρατών 
ή κυβερνήσεων και ηγέτες βασικών ευρωπαϊκών και διεθνών θε-

σμών βρίσκονταν στα Τίρανα για τη Σύνοδο Κορυφής της Ευρωπα-

ϊκής Πολιτικής Κοινότητας (EPC).
Σε αυτήν συμμετείχαν οι ηγέτες της ΕΕ, ο βρετανός πρωθυπουρ-

γός Κιρ Στάρμερ και ο τούρκος πρόεδρος Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν. 
Η Ελλάδα εκπροσωπήθηκε από τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας Κώ-

στα Τασούλα, τον οποίο το Μέγαρο Μαξίμου απέτρεψε να παρευ-

ρεθεί στην κηδεία του Πάπα Φραγκίσκου επειδή, όπως αφέθηκε να 
διαρρεύσει, η εκπροσώπηση θα έπρεπε να είναι υψηλού επιπέδου.
Η Σύνοδος Κορυφής της Ευρωπαϊκής Πολιτικής Κοινότητας διεξή-

χθη την ίδια μέρα με τις πρώτες απευθείας ειρηνευτικές συνομιλίες 
ανάμεσα στη Ρωσία και στην Ουκρανία στην Κωνσταντινούπολη. Οι 
φωτογραφίες και μόνο θα έπρεπε να προβληματίσουν βαθιά την 
ελληνική διπλωματία, γιατί αποτυπώνουν καλύτερα από κάθε ανά-

λυση την αλλαγή ισορροπιών στην ευρύτερη περιοχή. Στο μέσον 
του τραπεζιού ο τούρκος υπουργός Εξωτερικών Χακάν Φιντάν και 
αριστερά και δεξιά του οι αντιπροσωπείες των δύο χωρών. Το συν-

δηλούμενο ήταν ότι ο Ντόναλντ Τραμπ δεν μετέβη στην Κωνσταντι-
νούπολη για τις διαπραγματεύσεις εφόσον δεν θα πήγαινε ούτε ο 
Βλαντίμιρ Πούτιν, ανέθεσε ωστόσο τη μεσολάβηση στην Τουρκία 
και έστειλε αμερικανούς αξιωματούχους για να παρακολουθούν τις 
συνομιλίες. Οι διαπραγματεύσεις Ρωσίας – Ουκρανίας δεν σημεί-
ωσαν πρόοδο, αλλά αυτό δεν αλλάζει τη μεγάλη εικόνα για την 
Τουρκία.

αμερικανός ειδικός απασφαλίζει: 

ο Meteor είναι κτήνος και το 
Rafale υπερ-μαχητικό

Α
ντικρούοντας τα όσα υποστη-

ρίζουν Πακιστανοί και Κινέζοι 
αναλυτές μετά την σύντομη 
σύρραξη μεταξύ Ισλαμαμπάντ 
και Νέου Δελχί, ένας γνωστός 

Αμερικανός στρατιωτικός ειδικός εξέφρασε 
με βεβαιότητα την εμπιστοσύνη του στα μα-

χητικά Rafale και στους πυραύλους Meteor 
της Γαλλίας. Αναλυτικότερα, ο λόγος για 
τον Michael Dahm, μέλος του Ινστιτού-

του Αεροναυπηγικών Μελετών Mitchell και 
έμπειρο στρατιωτικό ειδικό με εξειδίκευση 
στα κινεζικά στρατιωτικά ζητήματα.
Ο Dahm διευκρίνισε κατά την διάρκεια δια-

δικτυακής μετάδοσης (podcast) πως ο γαλ-

λικός πύραυλος πέρα οπτικού βεληνεκούς 
Meteor είναι «τέρας», ενώ το Dassault Rafale 
είναι ένα «υπερ-μαχητικό». Μάλιστα ο Αμε-

ρικανός εξέφρασε τις αμφιβολίες του σχετι-
κά με το τι ακριβώς έγινε κατά την διάρκεια 
των αερομαχιών πάνω από την Νότια Ασία. 
Ο Dahm είπε πως ούτε το Πακιστάν, αλλά 
ούτε και η Ινδία αποτελούν σήμερα αξιόπι-
στες πηγές πληροφόρησης.

 Ο Αμερικανός ειδικός Michael Dahm μίλησε για ένα πιθανό σενάριο κατάρριψης των 
ινδικών Rafale από το Πακιστάν
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Ελληνική αποστολή για συνομιλίες με Χαφτάρ-τρίπολη για 

τις ροές μεταναστών στην Κρήτη 
850 χιλιάδες σουδανοί απειλούν Ελλάδα-ιταλία

Ε
ίναι γεγονός ότι καταγράφεται 134% 
αύξηση στις αφίξεις από το Λιβυκό 
πέλαγος προς τη Γαύδο, την Κρήτη, 
την Κάσο, τη Ρόδο λόγω της αποστα-

θεροποίησης στο Σουδάν και του εμ-

φύλιου σπαραγμού στη Λιβύη.
Το ερώτημα είναι γιατί δεν ερχόμαστε σε απευ-

θείας επαφή με Αίγυπτο και την Ανατολική Λι-
βύη, στην οποία ζει και βασιλεύει ο Χαφτάρ με 
τους Τρεις γιους του, ώστε όλοι αυτοί που μας, 
έρχονται να γυρνούν από εκεί που ξεκίνησαν; "
Σήμερα γίνεται γνωστό ότι η Αθήνα ετοιμάζει 
αποστολή επικοινωνίας με την Λιβύη, αναζητώ-

ντας λύση στο πρόβλημα των συνεχών μετανα-

στευτικών ροών, ειδικά  από την Ανατολική πλευ-

ρά της χώρας προς την Γαύδο και την Κρήτη,
Σύμφωνα με δημοσιογραφικές πληροφορίες 
(newsbeast.gr), "υπάρχουν σκέψεις για επίσκε-

ψη στην πολύπαθη αυτή χώρα κυβερνητικού κλι-
μακίου, χωρίς ωστόσο ακόμη να έχει οριστεί το 
πότε και ποιοι θα συμμετάσχουν.
Η Ελλάδα επιδιώκει να υπάρξει συνεννόηση με 
τη λιβυκή πλευρά για να περιοριστούν οι ροές 
αυτές προς τα ελληνικά σύνορα, αλλά και να χτι-
στεί ξανά μια σχέση εμπιστοσύνης μεταξύ των 
δύο χωρών".
Η κατάσταση στην πρωτεύουσα Τρίπολη, είναι 
περίπλοκη και άκρως επικίνδυνη, σε αντίθεση με 
την άλλη πλευρά στην οποία κάνει κουμάντο ο 
Στρατάρχης Χαφτάρ με τους Τρεις γιους του. 
Επίσης οι ροές προς Γαύδο και Κρήτη, ξεκινούν 
από την περιοχή της Βεγγάζης, που είναι εντός 
των ορίων της επικράτειας του Χαφτάρ, και αυτή 
η περιοχή μας αφορά άμεσα.    
Άρα αυτό που θα ήθελε η ελληνική πλευρά, θα 
ήταν μια συνεννόηση πρωτίστως με την κυβέρ-

νηση Χαφτάρ, και δευτερευόντως με την κυβέρ-

νηση της Τρίπολης, που βάλλεται από παντού.
Οι ίδιες δημοσιογραφικές πηγές ομιλούν για συ-

ζήτηση με την Λιβύη σε ζητήματα όπως η ενέρ-

γεια και η πιθανή οριοθέτηση θαλάσσιων ζωνών, 
με βάση το Διεθνές Δίκαιο.
Μπορούμε να προσεγγίζουμε την Λιβύη που 
έχει “δύο κεφάλια” για το συμφέρον της χώρας 
μας, τόσο για την ανακήρυξη ΑΟΖ, όσο και για 
το μεταναστευτικό ζήτημα, άμεσα, πριν επέμ-

βει η Τουρκία. Η Λιβύη σεβάστηκε την ελληνική 
δυνητική ΑΟΖ νότια της Κρήτης, όταν εξέδωσε 
ανακοίνωση για έρευνες, και για αυτό οι Τούρκοι 
εξοργίστηκαν και πιέζουν την χώρα, χωρίς όμως 
αποτέλεσμα, λόγω της στάσης του Χαλίφα Χα-

φτάρ.   

Πάνω από  850 χιλιάδες Σουδανοί απειλούν 
την Μεσόγειο
Η Λιβύη φιλοξενεί περισσότερους από 858.000 
μετανάστες τους πρώτους δύο μήνες του 2025, 
αριθμός που αντιπροσωπεύει αύξηση 4% σε 
σχέση με τα στοιχεία του Δεκεμβρίου 2024, 
σύμφωνα με νέα στοιχεία του Διεθνούς Οργανι-
σμού Μετανάστευσης. Η τελευταία έκθεση του 
Πίνακα Παρακολούθησης Εκτοπίσεων δείχνει 
ότι ο πληθυσμός των μεταναστών έχει αυξηθεί 
από 824.131 στο τέλος του περασμένου έτους, 
κυρίως λόγω ανθρώπων που εγκατέλειψαν τη 

συνεχιζόμενη σύγκρουση στο Σουδάν.
Οι Σουδανοί υπήκοοι αποτελούν πλέον τη μεγα-

λύτερη ομάδα, με 31% όλων των μεταναστών, 
ακολουθούμενοι από εκείνους από τον Νίγηρα 
(22%), την Αίγυπτο (20%) και το Τσαντ (10%). 
Αυτές οι τέσσερις χώρες αντιπροσωπεύουν το 
83% του πληθυσμού των μεταναστών της Λιβύ-

ης, ο οποίος περιλαμβάνει άτομα από 46 διαφο-

ρετικές εθνικότητες. Οι άνδρες αποτελούν το 
78% των μεταναστών, με τις γυναίκες και τα παι-
διά να αντιπροσωπεύουν το 22% του συνόλου.
Η δυτική περιοχή της Λιβύης φιλοξενεί λίγο πε-

ρισσότερο από το ήμισυ όλων των μεταναστών 
(52%), οι οποίοι προσελκύονται από ευκαιρίες 
απασχόλησης στις κατασκευές και τη μεταποί-
ηση.
Η ανατολική περιοχή φιλοξενεί το 35% του πλη-

θυσμού των μεταναστών. Η πρωτεύουσα Τρί-
πολη φιλοξενεί το 15% όλων των μεταναστών, 
ενώ οι παράκτιες πόλεις Μισράτα και Βεγγάζη 
φιλοξενούν από 10%. Πληροφορίες υπογραμ-

μίζουν τις σοβαρές ανθρωπιστικές προκλήσεις 
που αντιμετωπίζουν οι κοινότητες μεταναστών. 
Περισσότεροι από τα τρία τέταρτα (76%) δεν 
έχουν πρόσβαση σε υγειονομική περίθαλψη, 
κυρίως λόγω του υψηλού κόστους και της κα-

κής ποιότητας των υπηρεσιών. Τα εκπαιδευτικά 
εμπόδια επηρεάζουν ιδιαίτερα σοβαρά τα παι-
διά μετανάστες, με το 65% των παιδιών σχολι-
κής ηλικίας να μην παρακολουθούν μαθήματα.
 Η αύξηση του αριθμού των μεταναστών έρχε-

ται καθώς η Λιβύη συνεχίζει να χρησιμεύει ως 
χώρα προορισμού και διέλευσης για άτομα που 
αναζητούν καλύτερες οικονομικές ευκαιρίες ή 
εγκαταλείπουν τις συγκρούσεις σε άλλα μέρη 
της Αφρικής και της Μέσης Ανατολής.
Περιττό να τονίσουμε τον κίνδυνο που υπάρχει 
για την Ελλάδα, την Ιταλία και την Μεσόγειο γε-

νικά από αυτούς τους μετανάστες.

 Οι άνδρες Σουδανοί αποτελούν το 78% των μεταναστών, με τις γυναίκες και τα παιδιά να 
αντιπροσωπεύουν το 22% του συνόλου

 Δένδιας: 

«Η αποστολή στη Λιβύη πραγματοποιήθηκε υπό τις 
κατευθύνσεις του ύπουργείου Εξωτερικών»

Στο Υπουργείο Εξωτερικών παρέπεμψε ο Νίκος 
Δένδιας τους βουλευτές της Νέας Αριστεράς που 
ζητούσαν απαντήσεις για την αποστολή στη Λιβύη 
τον Σεπτέμβριο 2023. Υπενθυμίζεται τότε έχασαν 
τη ζωή τους πέντε άνθρωποι, τρεις αξιωματικοί 
και δύο πολίτες, ενώ τραυματίστηκαν ακόμη έξι.
Σύμφωνα με την απάντηση που έδωσε ο Υπουρ-

γός Εθνικής Άμυνας: «η ανθρωπιστική αποστολή 
στη Λιβύη πραγματοποιήθηκε υπό τις κατευθύν-

σεις και τον συντονισμό του Υπουργείου Εξωτε-

ρικών, το οποίο ήταν καθ΄ ύλην αρμόδιο για την 
υλοποίηση του μέρους της αποστολής στο έδα-

φος της Λιβύης (άρθρο 10 του π.δ. 51/2023, Α' 
105)» και προσθέτει ότι «ως εκ τούτου, αρμόδιο 
να απαντήσει για τα θέματα αυτά είναι το συνερω-

τώμενο Υπουργείο».
Επιπρόσθετα ο κ. Δένδιας επισημαίνει ότι δεν μπο-

ρεί να δώσει τα έγγραφα που ζητούν οι βουλευτές 
της Νέας Αριστεράς αφού αποτελούν μέρος της 
ποινικής δικογραφίας. «Όσον αφορά στη Στρα-

τιωτική Ποινική Δικαιοσύνη η εν λόγω υπόθεση 
τελεί, επί του παρόντος, υπό δικαστική διερεύνη-

ση σε στάδιο συμπλήρωσης της διενεργηθείσας 
προκαταρκτικής εξέτασης.

 Ο Νίκος Δένδιας, απαντώντας σε σχετική ερώτηση βουλευτών της Νέας Αριστέρας, επεσήμανε ότι η αποστολή στη 
Λιβύη είχε διοργανωθεί εξ ολοκλήρου από το Υπουργείο Εξωτερικών.
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Η φρεγάτα «Κίμων» έκανε δοκιμές 
στην ανοιχτή θάλασσα

 Η γαλλική ναυπηγοεπισκευαστική εταιρεία ανέφερε πως η νέα φρεγάτα τύπου FDI που θα ενταχθεί 
στο ελληνικό Πολεμικό Ναυτικό βγήκε στην ανοιχτή θάλασσα την Τετάρτη 21 Μαΐου

Θ
αλάσσιες δοκιμές ξεκίνησε η φρεγάτα 
«Κίμων» στη Λοριάν της Γαλλίας, όπως 
γνωστοποίησε η Naval Group, παραθέ-

τοντας σχετικό βίντεο.
Η γαλλική ναυπηγοεπισκευαστική 

εταιρεία ανέφερε πως η νέα φρεγάτα τύπου FDI 
που θα ενταχθεί στο ελληνικό Πολεμικό Ναυτικό 
βγήκε στην ανοιχτή θάλασσα την Τετάρτη 21 Μα-

ΐου, έπειτα από τις επιτυχημένες δοκιμές που είχαν 
γίνει με την αντίστοιχη φρεγάτα «Amiral Ronarc’h» 
του γαλλικού Ναυτικού.
Παράλληλα, η Naval Group προανήγγειλε την κα-

θέλκυση της τρίτης ελληνικής φρεγάτας FDI, με 
την ονομασία «Φορμίων», αναφέροντας: «Το 2025 
αποτελεί ορόσημο για το πρόγραμμα FDI, με τις 
θαλάσσιες δοκιμές και την επικείμενη παράδοση 
του πλοίου «Κίμων» για το Ελληνικό Πολεμικού 
Ναυτικού, καθώς και την επικείμενη καθέλκυση του 
τρίτου σκάφους, του 'Φορμίων'».

Φαντασμαγορική άσκηση στο λιμάνι του πειραιά: 
Ειδικές δυνάμεις κατατρόπωσαν «τρομοκράτη» που είχε βάλει βόμβα 

 Η πληροφορία πάνω στην οποία βασίστηκε το 
σενάριο της άσκησης έκανε λόγο για ένα οπλι-
σμένο άτομο που κρύβεται σε γραφείο και είχε 
κρύψει και αυτοσχέδιο εκρηκτικό μηχανισμό
Σήμερα πρωί Παρασκευής, καταγράφηκαν εντυ-

πωσιακές εικόνες στην πύλη «Θεμιστοκλής» του 
λιμανιού του Πειραιά όπου δένουν οι κρουαζιέ-

ρες καθώς το λιμενικά πραγματοποίησε άσκη-

ση για την εξουδετέρωση «τρομοκράτη» που 
έβαλε βόμβα. Η πληροφορία πάνω στην οποία 

βασίστηκε το σενάριο της άσκησης έκανε λόγο 
για ένα οπλισμένο άτομο που κρύβεται σε γρα-

φείο και είχε κρύψει και αυτοσχέδιο εκρηκτικό 
μηχανισμό. Στο σημείο κλήθηκε ειδικό κλιμάκιο 
του λιμενικού καθώς ο δράστης ήταν βίαιος ενώ 
έφτασαν και ειδικά εκπαιδευμένα σκυλιά - η 
Σίμπα και η Σάντρα - για τον εντοπισμό εκρη-

κτικών. Μέσα σε λίγα λεπτά τα στελέχη των ει-
δικών δυνάμεων του λιμενικού εξουδετέρωσαν 
τον «τρομοκράτη» τον οποίο και συνέλαβαν.
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Δένδιας για επέτειο θανάτου Ηλιάκη: 
«Έπεσε υπέρ πατρίδος – αθάνατος»

Ή
ταν το μεσημέρι της 23ης Μαΐ-
ου 2006, όταν ένας εμβολισμός 
τουρκικού μαχητικού, στον εθνι-
κό εναέριο χώρο μας, προκάλεσε 
τον θάνατο του Σμηναγού μας, 

Κωνσταντίνου Ηλιάκη.
«Ο Σμηναγός Κωνσταντίνος Ηλιάκης έπεσε υπέρ 
Πατρίδος στις 23 Μαΐου 2006. Αθάνατος», έγρα-

ψε ο υπουργός Άμυνας, Νίκος Δένδιας, σε σημε-

ρινή (23/05) ανάρτηση στα κοινωνικά δίκτυα.

Το χρονικό
Το μεσημέρι της 23ης Μαΐου του 2006, δύο ελλη-

νικά F-16 απογειώνονταν από την βάση της Σού-

δας με αποστολή την αναγνώριση έξι τουρκικών 
μαχητικών αεροσκαφών που είχαν εισβάλλει στο 
FIR Αθηνών και κατευθύνονταν προς την Κρήτη.
Ο σμηναγός Κώστας Ηλιάκης πλησίασε την μία 
τριάδα των τουρκικών μαχητικών για να προβεί 
στη διαδικασία της αναγνώρισης και εικονικής 
αναχαίτισης των εισβολέων. Ένα από τα δύο 
τουρκικά F-16 που συνόδευαν το τουρκικό RF-4 
με τις φωτογραφικές μηχανές, έκανε άτσαλους 
και επιθετικούς ελιγμούς για να παρεμποδίσει το 
ελληνικό μαχητικό.
Μερικά δευτερόλεπτα αργότερα, κατά τη διάρ-

κεια της σκληρής αερομαχίας, το τουρκικό F-16 
διεμβόλιζε το μαχητικό του Κώστα Ηλιάκη. Ήταν 
12:42. Ο Τούρκος πιλότος έπεσε στη θάλασσα 
και διασώθηκε από παραπλέον δεξαμενόπλοιο. 
Για περίπου 30 λεπτά, Ελλάδα και Τουρκία βρί-
σκονταν στα πρόθυρα της σύρραξης.
Δεκάδες ελληνικά μαχητικά απογειώθηκαν από 
τις βάσεις τους. Η φρεγάτα «Λήμνος», οι κανονι-
οφόροι «Πολεμιστής», «Αρματωλός» και το υδρο-

γραφικό «Πυθέας» έπλευσαν με την μεγίστη τα-

χύτητα προς την θαλάσσια περιοχή 21 μίλια νοτί-
ως της Καρπάθου, κάτω από το σημείο που έγινε 
η αερομαχία.
Στις 14:47, τουρκικό ελικόπτερο παρέλαβε τον 
Τούρκο πιλότο. Οι προσπάθειες για τον εντο-

πισμό του αγνοούμενου Έλληνα πιλότου ήταν 
εντατικές. Περίπου στις έξι το απόγευμα της 

ίδιας μέρας, το πλήρωμα της φρεγάτας «Λή-

μνος» εντόπισε την κάσκα, το PL και ένα Survival 
Kit που έφερε ελληνικές ενδείξεις. Ο Σμηναγός 
Ηλιάκης ήταν νεκρός. Στις 28 Δεκεμβρίου 2006, 

στην καθιερωμένη τελετή απονομής μεταλλίων 
και βραβείων από την Ακαδημία Αθηνών, του 
απονεμήθηκε το αργυρό μετάλλιο αρετής και 
αυτοθυσίας.

Χατζηβασιλείου σε βελόπουλο:
 «Δεν επιτρέπω σε κανέναν να αφήνει υπονοούμενα για τον πατριωτισμό μου»

εΘΝιΚα ΘεμαΤα & αΜύΝα

Σε υψηλούς τόνους ήταν η απάντηση του υφυπουργού 
Εξωτερικών Τάσου Χατζηβασιλείου στις αιτιάσεις του 
Κυριάκου Βελόπουλου για την επιλογή του να απευθυν-

θεί στα τουρκικά στο ακροατήριο κατά την πρόσφατη 
ομιλία του στο Ελληνοτουρκικό Επιχειρηματικό Φόρουμ 
στην Κωνσταντινούπολη.
«Αποφάσισα να μιλήσω για 20΄΄ στα τουρκικά, για να 
στείλω αδιαμεσολάβητο μήνυμα στους Τούρκους παρι-
σταμένους ότι είναι σημαντικό και αναγκαίο από εκεί-
νους να σέβονται την καλή γειτονία και το διεθνές δί-
καιο. 20΄΄ τουρκικών σε μια δεκάλεπτη αγγλική ομιλία 
αποκλειστικά και μόνο για να στείλω αυτό το αδιαμε-

σολάβητο μήνυμα», είπε χαρακτηριστικά ο κ. Χατζηβα-

σιλείου, απαντώντας στην αναφορά του Κυριάκου Βε-

λόπουλου πως «στα διπλωματικά ειωθότα ο υπουργός 
Εξωτερικών μιλάει είτε στην αγγλική είτε στην ελληνι-
κή».
Μάλιστα, αναφερόμενος στους υπαινιγμούς του προέ-

δρου της Ελληνικής Λύσης ότι δε θα του επιτρεπόταν 
ποτέ να γίνει καθηγητής στο δημόσιο Πανεπιστήμιο της 
Άγκυρας, όπως ο κύριος Χατζηβασιλείου, ο υφυπουρ-

γός Εξωτερικών ξεκαθάρισε: «δεν επιτρέπω σε κανένα 
να αφήνει υπονοούμενα για τον πατριωτισμό μου».
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Σ
ε κοινή δήλωση που εκφώνησε ο Έλληνας Έλ-

ληνας ΥΠΕΞ Γιώργος Γεραπετρίτης με τους 
εκπροσώπους των 80 χωρών δίπλα του, ανα-

φέρθηκε στην ανθρωπιστική προσπάθεια για τη 
Γάζα και τον ρόλο της χώρας, τονίζοντας:

«Η Ελληνική πρωτοβουλία στο Συμβούλιο Ασφαλείας του 
Οργανισμού Ηνωμένων Εθνών για την προστασία των 
αμάχων συγκέντρωσε τον μεγαλύτερο αριθμό χωρών 
που έχουν καταγραφεί σε ανθρωπιστική προσπάθεια. 
Συγκεκριμένα, 80 χώρες προχώρησαν περιλαμβανομέ-

νης της Ευρωπαϊκής Ένωσης, 26 από 27 κρατών-μελών 
της Ένωσης και της ίδιας της Παλαιστίνης».

Αναλυτικά οι δηλώσεις του:
Κατά τη διάρκεια όλων αυτών των εχθροπραξιών, πάρα 
πολύς κόσμος συνεχίζει και ζει σε αυτές τις απαίσι-
ες συνθήκες και τα Ηνωμένα Έθνη έχουν καταγράψει 
36.000 – τουλάχιστον – θανάτους πολιτών σε 14 ένοπλες 
συρράξεις το 2024.
Η χρήση εκρηκτικών όπλων σε πολυπληθείς περιοχές 
οδήγησε σε δεκάδες χιλιάδες τραυματισμούς, ενώ εκρη-

κτικοί μηχανισμοί και νάρκες συνεχίζουν να συνεχίζουν 
να σκοτώνουν πολίτες.
Η Γάζα βρίσκεται αντιμέτωπη με τη χειρότερη ανθρωπι-
στική κρίση από την αρχή των εχθροπραξιών, τον Οκτώ-

βριο του 2023, οι πολίτες αντιμετωπίζουν την πείνα, λιμό 
σχεδόν. Και εκατοντάδες εκατοντάδες μέλη ανθρωπιστι-
κών οργανώσεων έχουν ήδη σκοτωθεί.
Στο Σουδάν οι πολίτες υποφέρουν από τη βία. Εκατομμύ-

ρια εξ’ αυτών έχουν αφήσει τα σπίτια τους και πάνω από 
το μισό του πληθυσμού αντιμετωπίζει τα προβλήματα 
του λιμού, της πείνας.

Επίσης, το ίδιο συμβαίνει και στη Δημοκρατία του Κον-

γκό, στο Μάλι, τη Μοζαμβίκη, τη Μιανμάρ, τη Νιγηρία, τη 
Σομαλία, το Νότιο Σουδάν, την Ουκρανία, τη Συρία, αλλά 
και αλλού. Αυτό δεν μπορεί να συνεχιστεί.
Σήμερα σας φέρνουμε ένα ξεκάθαρο μήνυμα: Η προστα-

σία των πολιτών δεν είναι κάτι που μπορούμε να το δια-

πραγματευτούμε.
Είναι νομική υποχρέωση, σύμφωνα με το παγκόσμιο αν-

θρωπιστικό δίκαιο και ηθική υποχρέωση, την οποία δεν 
μπορούμε να αφήσουμε στην άκρη.
Καθώς αυτές οι συρράξεις γίνονται όλο και πιο σοβαρές 
και η ζωή των πολιτών βρίσκεται σε κίνδυνο, καλούμε όλα 
τα εμπλεκόμενα μέρη να σεβαστούν το διεθνές ανθρωπι-
στικό δίκαιο σε όλες τις συνθήκες.
Επίσης, καλούμε όλα τα κράτη μέλη να χρησιμοποιήσουν 
την επιρροή τους έτσι ώστε να διαβεβαιώσουμε ότι όλα 
τα μέρη θα λογοδοτήσουν. Αυτή είναι η βασική αρχή, εί-
ναι μία δέσμευση, μία νομική υποχρέωση.
Οι πολίτες, γυναίκες, άνδρες και παιδιά, ηλικιωμένοι και 
άτομα με προβλήματα υγείας υποφέρουν όλοι μαζί. Δά-

σκαλοι, εργάτες σκοτώνονται και αναγκάζονται να αφή-

σουν τα σπίτια τους. Οι πολίτες γίνονται στόχος πολύ συ-

χνά ή απλά μένουν ξεχασμένοι στην άκρη του πολέμου. 
Η προστασία τους δεν είναι μια δεύτερη σκέψη. Είναι 
η πρώτη σκέψη για όλους μας και σε κάθε στρατιωτικό 
σχεδιασμό, σε κάθε πολιτική μας απόφαση.
Καλούμε για ακόμα μια φορά τα μέρη, να προστατέψουν 
τους πολίτες, συμπεριλαμβανομένων αυτών που ζουν 
μέσα στις εμπόλεμες ζώνες και να συμπεριφέρονται αν-

θρώπινα.
Υποστηρίζουμε τον βασικό ρόλο των ανθρωπιστικών ορ-

γανώσεων και καταδικάζουμε κάθε απειλή εναντίον τους.

Το περασμένο έτος ήταν το πιο θανατηφόρο για το προ-

σωπικό ανθρωπιστικών οργανώσεων. Πάνω από 360 ερ-

γάτες ανθρωπιστικών οργανώσεων σκοτώθηκαν σε 20 
χώρες. Αυτό πρέπει να σταματήσει.
Υπογραμμίζουμε ότι είμαστε αποφασισμένοι να πάρουμε 
σοβαρά μέτρα και να χρησιμοποιήσουμε τη διπλωματία, 
έτσι ώστε να βεβαιωθούμε ότι όλο το προσωπικό των αν-

θρωπιστικών οργανώσεων θα είναι ασφαλές, έτσι ώστε 
να μπορέσουν να ολοκληρώσουν τις δραστηριότητές 
τους σύμφωνα με τις ανθρωπιστικές αρχές.
Τα μέρη απαιτούνται να συνεννοηθούν διπλωματικά, έτσι 
ώστε να μπορούν τα μέλη των ανθρωπιστικών οργανώ-

σεων να έχουν άμεση πρόσβαση σε όλους τους πολίτες 
που τους χρειάζονται.
Η χρήση της ανθρωπιστικής βοήθειας για πολιτικούς 
σκοπούς ή στρατιωτικούς σκοπούς είναι κάτι το αναπο-

δεκτο.
Αναγνωρίζουμε τη σημαντική εργασία των δημοσιογρά-

φων. Και αιτούμαστε να γίνει σεβαστή η επαγγελματική 
τους ανεξαρτησία και τα επαγγελματικά τους δικαιώμα-

τα, ειδικά σε αυτή την περίοδο που κυκλοφορεί προπα-

γάνδα και λάθος πληροφόρηση, ρίχνοντας συχνά λάδι 
στη φωτιά, στις πολεμικές δραστηριότητες, η ανεξάρτη-

τη δημοσιογραφία είναι υψίστης σημασίας.
Η λογοδοσία για τη βία είναι απαραίτητη. Η οποιαδήπο-

τε παράδοση του διεθνούς ανθρωπιστικού δικαίου και 
των ανθρωπιστικών δικαιώματων σε εμπόλεμες περιοχές 
πρέπει να λυθεί, να αντιμετωπιστεί συστηματικά, με σω-

στή πληροφόρηση και διαφανή πληροφόρηση.
Αυτό δεν μπορεί να συνεχιστεί. Η ατιμωρησία δεν είναι 
απλά η αποτυχία της δικαιοσύνης, αλλά μια άδεια για να 
επαναληφθεί. 

Γιώργος Γεραπετρίτης 

Η ελληνική πρωτοβουλία για την προστασία 
των αμάχων συγκέντρωσε το μεγαλύτερο 

αριθμό χωρών
 Όσα ανέφερε ο υπουργός Εξωτερικών για την ανθρωπιστική προσπάθεια για τη Γάζα
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▶ Πώς  είδατε   τα   νέα   οικονομικά   μέτρα   στήριξης   που  ανακοίνωσε ο Πρωθυ-

πουργός;
Τα μέτρα κινούνται προς τη σωστή κατεύθυνση για τη στήριξη της κοινωνίας και όπως 
καταγράφεται και στις μετρήσεις αντιμετωπίζονται θετικά και από τους συμπολίτες μας. 
Η  υπεραπόδοση  της  οικονομίας  μας  το  2024  και  το πλεόνασμα  της  τάξης  του  4,8%,  
που  ανακοινώθηκε σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία της Eurostat, έδωσαν τη  δυνατό-

τητα  στην  Κυβέρνησή  μας  και  στον Πρωθυπουργό  να  παρουσιάσει  ένα  μετρημένο  
και κοστολογημένο σχέδιο, χωρίς να τίθεται σε κίνδυνο η δημοσιονομική σταθερότητα. 
Τα πλεονάσματα αυτά, σε αντίθεση με τα πλεονάσματα του παρελθόντος, προήλθαν από 
την ανάπτυξη και από τον  περιορισμό  της  φοροδιαφυγής,  και  όχι  από  την υπερφο-

ρολόγηση της μεσαίας τάξης. Τα μέτρα, συνολικού ύψους 1,1 δις ευρώ, εστιάζουν στη 
μόνιμη  ενίσχυση  2,7  εκατ.  πολιτών  με  χαμηλά  και μεσαία εισοδήματα και συγκεκριμέ-

να στις οικογένειες που  ζουν  στο  ενοίκιο,  στους  συνταξιούχους,  τους ανασφάλιστους 
υπερήλικες και τα άτομα με αναπηρία. Επίσης,  δίνεται  σημαντική  ώθηση  στο  Πρόγραμ-

μα Δημοσίων Επενδύσεων, το οποίο ενισχύεται με 500 εκ. ευρώ ετησίως, για να αυξηθούν 
οι επενδύσεις και να συνεχίσουν να δημιουργούνται νέες θέσεις εργασίας.
Αντιλαμβανόμαστε πλήρως ότι η στέγη είναι δικαίωμα, δεν είναι πολυτέλεια, ενώ η στήρι-
ξη των συνταξιούχων είναι υπόθεση δικαιοσύνης και αξιοπρέπειας. Ακούμε τους πολίτες. 
Κατανοούμε τις αγωνίες τους και απαντάμε  με  παρεμβάσεις  που  δεν  περιορίζονται  
σε προσωρινές, αλλά σε μόνιμες λύσεις. Όσο η οικονομία θα πηγαίνει καλύτερα τόσο 
όλοι οι Έλληνες  πολίτες  θα  μπορούν  να  προσβλέπουν  σε καλύτερες ημέρες. Όπως  
τόνισε  ο  Πρωθυπουργός  «τα  καλύτερα  είναι μπροστά μας. Τα επόμενα δύο χρόνια θα 
προχωρήσουμε σε σημαντικές πρωτοβουλίες, οι οποίες θα επιστρέψουν το  μέρισμα  της  
συλλογικής  ανάπτυξης  πίσω  στους πολίτες». Και βέβαια, να μην ξεχνάμε τα σημαντικά 
τα οποία έχουν ήδη γίνει: από τις διαδοχικές αναβαθμίσεις της βασικής αμοιβής και τις 
αυξήσεις σε μισθούς και συντάξεις, μέχρι τις  βελτιώσεις  στις  αποδοχές  των  ενστόλων,  
των εργαζόμενων στο ΕΣΥ, αλλά και τις μειώσεις 72 άμεσων και έμμεσων φόρων από το 
2019 μέχρι σήμερα, όπως ο μειωμένος  εισαγωγικός  φορολογικός  συντελεστής,  η μείω-

ση  του  ΕΝΦΙΑ  κατά  παραπάνω  από  30%,  η κατάργηση  της  εισφοράς  αλληλεγγύης  
και  ο περιορισμός του τέλους επιτηδεύματος.

▶ Ποιες   στρατηγικές   θεωρείτε   απαραίτητες   για   την  ανακούφιση των νοικοκυρι-
ών από τη στεγαστική κρίση;
Το  στεγαστικό  αποτελεί  ένα  από  τα  πιο  σημαντικά ζητήματα που απασχολούν τους 
πολίτες και γι’ αυτό η Κυβέρνησή μας υλοποιεί ένα σύνολο 40 παρεμβάσεων ύψους 6,5 
δις. Ευρώ για την αύξηση των διαθέσιμων σπιτιών, τόσο προς αγορά, όσο και προς ενοικί-
αση, την μείωση  των  τιμών  των  ενοικίων  και  την  στήριξη  των συμπολιτών  μας,  κυρίως  
των  πιο  ευάλωτων, προκειμένου να μπορέσουν να αποκτήσουν το δικό τους σπίτι ή να 
νοικιάσουν ευκολότερα. Η επιδότηση του ενοικίου, με την επιστροφή του ενός ενοικίου, 
που ανακοινώθηκε πρόσφατα, είναι ένα μόνο μέτρο για την αντιμετώπιση της στεγαστικής 
κρίσης. Έχουμε  προχωρήσει  ήδη  σε  πρωτοβουλίες  όπως  ο περιορισμός της βραχυχρό-

νιας μίσθωσης σε κορεσμένες αστικές  και  τουριστικές  περιοχές  και  η  αυστηρότερη 
φορολογική  μεταχείριση  των  επιχειρηματικών βραχυχρόνιων μισθώσεων, η απαλλαγή 
των ιδιοκτητών που  μετατρέπουν  μια  βραχυχρόνια  μίσθωση  σε μακροχρόνια από 
φορολογία εισοδήματος από ενοίκια για 3 χρόνια, η φορολογική απαλλαγή έως 16.000 
ευρώ για ιδιοκτήτες οι οποίοι εκτελούν εργασίες ενεργειακής ανακαίνισης  στα  σπίτια  
τους,  το  Πρόγραμμα «Εξοικονομώ  -  Ανακαινίζω  για  νέους»,  με προϋπολογισμό 300 
εκατ. ευρώ (200 εκατ. από Ταμείο Ανάκαμψης και 100 εκατ. από εθνικού πόρους), το 
πολύ σημαντικό πρόγραμμα “Ανακαινίζω-Νοικιάζω” για την ανακαίνιση παλαιών κλει-
στών ακινήτων, καθώς και το πρόγραμμα άτοκων δανείων χρηματοδοτούμενο από το Τα-

μείο Ανάκαμψης, συνολικού ύψους 400 εκατ. ευρώ για την ενεργειακή αναβάθμιση παλαι-
ών ακινήτων. 
Επίσης,  από  το  2026  οι  τράπεζες  θα  καταβάλλουν υψηλότερο ΕΝΦΙΑ για τα ακίνητα τα 

Τα πλεονάσματα αυτά, σε αντίθεση με τα 

πλεονάσματα του παρελθόντος, προήλθαν από 

την ανάπτυξη και από τον   περιορισμό   της   

φοροδιαφυγής,   και   όχι   από   την 

υπερφορολόγηση της μεσαίας τάξης, τονίζει 

η Ζωή Ράπτη Βουλευτής Β1 Βορείου Τομέα 

Αθηνών σε μια εκ βαθέων συνέντευξη στην 

ηλεκτρονική εφημερίδα «Attica Times» και 

την Οικονομική Αναλύτρια Δάφνη 

Γρηγοριάδη.

Ζωή Ράπτη
Βουλευτής Β1 Βορείου Τομέα Αθηνών 

«Αντιλαμβανόμαστε πλήρως ότι η στέγη είναι δικαίωμα, δεν είναι 

πολυτέλεια, ενώ η στήριξη των συνταξιούχων είναι υπόθεση δικαιο-

σύνης και αξιοπρέπειας. Ακούμε τους πολίτες. Κατανοούμε τις αγω-

νίες τους και απαντάμε  με  παρεμβάσεις  που  δεν  περιορίζονται  σε 

προσωρινές, αλλά σε μόνιμες λύσεις.»

«ακούμε τους πολίτες και απαντάμε 
με μόνιμες λύσεις»

από τη Δάφνη Γρηγοριάδη 
Οικονομική Αναλύτρια
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οποία έχουν στην κατοχή τους και τα οποία παραμέ-

νουν κλειστά. Και, φυσικά, το εμβληματικό πρόγραμ-

μα της κοινωνικής αντιπαροχής για την εκμετάλλευ-

ση ακίνητης περιουσίας που έχει στην κατοχή του το 
Δημόσιο σε όλες του τις εκφάνσεις για τη δημιουργία 
νέων κατοικιών, ένα μέρος των οποίων θα μπορεί να 
διατεθεί με ευνοϊκούς όρους σε μελλοντικούς ενοικι-
αστές. Οι πολίτες βλέπουν ότι, όταν μπορούμε να ξε-

περνάμε τους  στόχους  μας,  η  Κυβέρνησή  μας  έχει  
ως  πρώτο μέλημα  να  φροντίζει  τους  συμπολίτες 
μας,  οι  οποίοι βρίσκονται σε πιο δύσκολη οικονομική 
θέση.

▶ Πώς αποτιμάτε το πολιτικό σκηνικό σήμερα έτσι 
όπως  φαίνεται στις δημοσκοπήσεις;
Οι μετρήσεις της κοινής γνώμης είναι η φωτογραφία 
της στιγμής. Σε όλες τις πρόσφατες δημοσκοπήσεις 
η Νέα Δημοκρατία  όχι  απλά  κρατά  τα  ποσοστά  
της,  αλλά ανακάμπτει σε σχέση με τις προηγούμενες 
μετρήσεις που  πραγματοποιήθηκαν το προηγούμενο 
διάστημα. Και βλέπουμε ότι  και  στις  νέες  δημοσκο-

πήσεις  που δημοσιοποιούνται καταγράφεται σαφώς 
αυτή η ανάκαμψη. Την  ίδια  ώρα,  τα  κόμματα  της  
αντιπολίτευσης  του κεντροαριστερού  χώρου  που  
ακολούθησαν  τη  λογική της  λάσπης  και  που  χα-

ρακτηρίζονται  από  πολιτική ένδεια εμφανίζουν  νέες  
απώλειες,  ενώ  τα  λεγόμενα αντισυστημικά  κόμμα-

τα  πατούν  πάνω  στο  πολιτικό momentum και στο 
θυμικό των πολιτών. Παράλληλα, ο Πρωθυπουργός 
διατηρεί την κυριαρχία του έναντι των αντιπάλων του, 
με την κυβέρνηση να ενισχύει την πολιτική της ανθε-

κτικότητα, συνεχίζοντας το  έργο  της  και  υλοποιώ-

ντας  μικρές  ή  μεγάλες δεσμεύσεις που έχει αναλάβει 
απέναντι στους πολίτες.

▶ Η   κυβέρνηση   αποφάσισε   τελικά   να   προχω-

ρήσει   στην  έγκριση   του   Θαλάσσιου   Χωροταξι-
κού   Σχεδίου.   Τι  σηματοδοτεί αυτό;
H  Ελλάδα  αποκτά  για  πρώτη  φορά  Θαλάσσιο 
Χωροταξικό  Σχεδιασμό  και  είναι  η  πρώτη  φορά  
που αποτυπώνονται  σε  επίσημο  ρυθμιστικό  κείμενο  
της Ευρωπαϊκής  Ένωσης,  όπως  προβλέπεται  στην  
οδηγία 2014/89/ΕΕ,  τα  όρια  της  ελληνικής  υφαλο-

κρηπίδας, δηλαδή η πλήρης επήρεια της ηπειρωτικής 
χώρας και των νησιών. Και αποκτά ακόμα μεγαλύτε-

ρη αξία, αν συνυπολογιστεί ότι  η χώρα  μας διαθέτει  
τη μεγαλύτερη ακτογραμμή στην  Ευρωπαϊκή  Ενω-

ση  και  τα  περισσότερα καταγεγραμμένα νησιά. Ο 
Θαλάσσιος Χωροταξικός Σχεδιασμός αποτυπώνει τις 
ανθρώπινες δραστηριότητες σε όλες τις θαλάσσιες 
ζώνες της  χώρας  μας,  με  στόχο  την  προστασία  του 
περιβάλλοντος  και  τη  βιώσιμη  ανάπτυξη  και καταρ-

τίστηκε  μετά  από  διαβούλευση  με  φορείς  της Το-

πικής Αυτοδιοίκησης και με τις τοπικές κοινωνίες. Συ-

γκεκριμένα, δίνεται η δυνατότητα μίας συντεταγμένης 
-και  όχι  αποσπασματικής-  οριοθέτησης  ανθρώπινων 
δραστηριοτήτων, όπως, μεταξύ άλλων, η προστασία 
του θαλασσίου περιβάλλοντος από τις επιπτώσεις της 
κλιματικής αλλαγή, η διαφύλαξη της πολιτιστικής μας 
κληρονομιάς και ιδιαίτερα των ενάλιων αρχαιοτήτων, 
η βελτίωση και προστασία των θαλασσίων μεταφο-

ρών, η βιώσιμη τουριστική ανάπτυξη, η εκμετάλλευση 
των ενεργειακών πόρων της χώρας και  ιδιαίτερα  των  
δυνητικών  κοιτασμάτων  φυσικού αερίου αλλά και 
των υπεράκτιων αιολικών μας πάρκων, η ενίσχυση των 
διασυνοριακών υποδομών κοινού ενδιαφέροντος  με  
άλλα  κράτη-μέλη  της  Ευρωπαϊκής Ένωσης και της 
περιφέρειας της.

«Ο Θαλάσσιος Χωροταξικός Σχεδιασμός 

αποτυπώνει τις ανθρώπινες δραστηριότη-

τες σε όλες τις θαλάσσιες ζώνες της  χώρας  

μας,  με  στόχο  την  προστασία  του περι-

βάλλοντος  και  τη  βιώσιμη  ανάπτυξη  και 

καταρτίστηκε  μετά  από  διαβούλευση  με  

φορείς  της Τοπικής Αυτοδιοίκησης και με τις 

τοπικές κοινωνίες.»

συΝεΝΤευξη
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Ελληνικό «μπλόκό» 
στόν τόυρκικό «δόυρΕιό ιππό» 

για τα Ευρωπαϊκα όπλα
 «σε κίνδυνο ολόκληρο το ευρωπαϊκό οικοδόμημα αν ανοίξει η κερκόπορτα»

Ελληνικό μπλόκο στα τουρκικά σχέδια να μπει από την «κερκόπορτα» στους ευρωπαϊκούς 
εξοπλισμούς, επιχειρούν να θέσουν ο πρωθυπουργός και ο υπουργός εθνικής άμυνας, και 
η προτεραιότητα αυτή τίθεται ψηλά στα εθνικά ζητήματα. Κυρίως, διότι κάποιοι, ανάλγητοι θα 
μπορούσε να πει κανείς, Ευρωπαίοι, ακόμα και παραδοσιακοί σύμμαχοι, θέτουν ξεκάθαρα 

το ενδιαφέρον τους για κέρδη στις πολεμικές βιομηχανίες τους, διακυβεύοντας φυσικά την 
ασφάλεια της Ελλάδας και φυσικά της Ευρώπης.

Φ
αίνεται ότι το Cassus Belli, που ο Έλληνας πρωθυπουργός ζήτησε επιτέλους να ακυ-

ρωθεί από τη γείτονα, οι τουρκικές προκλήσεις, τα σχέδια για τη Γαλάζια Πατρίδα 
και οι ευθείες απειλές για πόλεμο ακόμα κι όταν μια χώρα μέλος της Ε.Ε. δηλώνει 
τη βούληση να ασκήσει τα αυτονόητα κυριαρχικά της δικαιώματα, δεν τους «συγκι-
νούν», θεωρώντας ως ανάγκη επανεξοπλισμού μόνο τη ρωσική απειλή εξαιτίας της 

εισβολής στην Ουκρανία. Και αντί να εκφράζονται όσο ξεκάθαρα θα έπρεπε απέναντι στον εκ-

φρασμένος σε όλους τους τόνους τουρκικό αναθεωρητισμό, τη θεωρούν μάλιστα και «εταίρο» 
και συμμέτοχο στην άμυνα της Ευρώπης!
Αρκετές χώρες δηλώνουν ήδη πρόθυμες να παρακάμψουν την αρχή της ομοφωνίας στις απο-

φάσεις της Ε.Ε., και να κάνουν συμμέτοχο την Τουρκία στο πρόγραμμα επανεξοπλισμού της 
Τουρκίας, σε ένα ποσοστό μάλιστα που μπορεί να φτάσει και το 10%, στο κολοσσιαίο σχεδιασμό 
των 800 δισεκατομμυρίων ευρώ.
Πρωταγωνίστρια, κι αυτό δεν είναι έκπληξη, είναι η Γερμανία. Ως πρόθυμοι «δούρειοι ίπποι» της 
Τουρκίας όμως εμφανίζονται και οι μεσόγειοι φίλοι μας: Η Ιταλία, που σχεδιάζει συμπαραγωγή 
πολεμικών drones, η Ισπανία με συμπαραγωγή μαχητικού αεροσκάφους αλλά και η Μεγάλη 
Βρετανία, που θέλει να παράξει με τη γείτονα πυραύλους και κινητήρες αεροσκαφών.
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης έθεσε το θέμα κατά την πρόσφατη επίσκεψη του στο Βερολίνο, στον 
Γερμανό καγκελάριο Φρίντριχ Μερτς, τονίζοντας ξανά το θέμα των ευρωπαϊκών αξιών της Ε.Ε. 
κι ότι θα πρέπει η Ένωση να συνεργάζεται μόνο με χώρες που εναρμονίζονται με αυτές.
Απέναντι σε αυτή τη δυσοίωνη, και ιδιαίτερα δυσάρεστη για την Ελλάδα αλλά και το ευρωπαϊκό 
οικοδόμημα όπως τουλάχιστον αυτό είχε χτιστεί, η χώρα μας με σαφείς διπλωματικές κινήσεις, 
που μάλλον θα τις δούμε να ξεδιπλώνονται στο άμεσο μέλλον, επιδιώκει να επαναφέρει στη 
λογική τους εταίρους μας και να προασπίσει τα συμφέροντα των ευρωπαϊκών εδαφών και θα-

λασσών.
Το Υπουργείο Εξωτερικών έχει επιδώσει διαβήματα στις πρεσβείες ευρωπαϊκών χωρών τονίζο-

ντας πως η Ελλάδα έχει επιδείξει επαρκή ευελιξία και πλέον αναμένει την έμπρακτη αναγνώριση 
των ανησυχιών της, ενώ «μάχη» θα γίνει στο Συμβούλιο Γενικών Υποθέσεων στις 27 Μαΐου, οπό-

τε και οι διπλωμάτες μας θα επιμείνουν στη διατήρηση του δικαιώματος αρνησικυρίας (veto) σε 
συμφωνίες που αφορούν τρίτες χώρες, προβάλλοντας τις εύλογες ενστάσεις μας, αφού δεν 
γίνονται κατανοητές με άλλον τρόπο.
Μαζί μας, οι παραδοσιακοί καλοί σύμμαχοι η Γαλλία και η Σερβία.
Το απόγευμα της Παρασκευής μάλιστα η Ελλάδα ξεκαθάρισε με μεγαλύτερη σαφήνεια τη θέση 
της.  Όπως αναφέρουν κυβερνητικές πηγές, «δεν μπορούμε να διανοηθούμε μια τρίτη χώρα, 
εν προκειμένω την Τουρκία, να μπει σε μια τέτοια συζήτηση όσο ακόμα έχει για τριάντα πλέον 
χρόνια το casus belli και για να γίνει αυτή η συζήτηση πρέπει η γείτονα να άρει το casus belli».
Οι ίδιες πηγές σημειώνουν ότι απαγορεύεται να χρησιμοποιούνται τα εξοπλιστικά κατά συμμαχι-
κών χωρών κι ότι αυτό «δεν συζητείται, δεν μπαίνει στο τραπέζι, αυτό είναι δεδομένο».
«Η Ελλάδα δεν βάζει ποτέ στο ζύγι ζητήματα κυριαρχίας στη συζήτηση, έχουμε μόνο μία δια-

φορά με την Τουρκία, τον καθορισμό ΑΟΖ και Υφαλοκρηπίδας», καταλήγουν οι κυβερνητικές 
πηγές.
To Attica Times συνομίλησε με τον Δρ. Κωνσταντίνο Π. Μπαλωμένο, Πολιτικό Επιστήμονα – 
Διεθνολόγο, Πρώην Γενικό Διευθυντή - Γενικής Διεύθυνσης  Πολιτικής Εθνικής Άμυνας και 
Διεθνών Σχέσεων του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας σχετικά με την κρίσιμη κατάσταση που 
έχει διαμορφωθεί.
Ο έμπειρος στρατιωτικός επισημαίνει μεν ότι η Τουρκία τα τελευταία χρόνια έχει κάνει σημαντι-
κά βήματα, ώστε να αυξήσει τη γεωπολιτική της αξία και να αναδειχθεί ως μια σημαντική μεσαία 
δύναμη στη διεθνή πολιτική, ενώ ο αντικειμενικός στόχος της Υψηλής Στρατηγικής της Τουρκίας 
είναι η ανάδειξη και εδραίωσή της ως μεσαίας δύναμης στο περιφερειακό σύστημα της ευρύ-

τερης περιοχής μας.
Ωστόσο, «δεν δικαιούται να μιλά για τη συμβολή της στην Ειρήνη και Ασφάλεια όταν έχει εισβά-

λει στην Κύπρο και κατέχει παράνομα το 36,2% των εδαφών της, αγνοώντας επιδεικτικά όλα τα 
ψηφίσματα του ΟΗΕ που καταδικάζουν την ενέργειά της» και «δεν επιτρέπεται να μιλά για τον 
μεσολαβητικό της ρόλο στην επίλυση διεθνών συγκρούσεων όταν αποτελεί τον καταλύτη για 
την πρόκληση περιφερειακών συγκρούσεων στο Ναγκόρνο Καραμπάχ, τη Συρία, και τη Λιβύη».
Ο Κωνσταντίνος Μπαλωμένος προσθέτει ότι όπως η Τουρκία διακηρύσσει, «δεν θα επιτρέψει 

Αρκετές χώρες δηλώνουν ήδη πρόθυμες να παρακάμψουν 

την αρχή της ομοφωνίας στις αποφάσεις της Ε.Ε., και να

κάνουν συμμέτοχο την Τουρκία στο πρόγραμμα 

επανεξοπλισμού της Τουρκίας, σε ένα ποσοστό μάλιστα που 

μπορεί να φτάσει και το 10%, στο κολοσσιαίο σχεδιασμό 

των 800 δισεκατομμυρίων ευρώ.

από τον Σωτήρη Σκουλούδη

Δρ. Κωνσταντίνος Π. Μπαλωμένος
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την απομόνωσή της στην Ανατολική Μεσόγειο. Άρα θεω-

ρεί, ότι είναι απομονωμένη λόγω των κακών σχέσεων που 
διατηρεί με πολλές γειτονικές της χώρες (Ελλάδα, Κύπρος, 
Αίγυπτος, Ισραήλ) και παρά τις έως τώρα φιλότιμες προ-

σπάθειές της όμως, η Τουρκία πόρρω απέχει από το να κα-

ταστεί μια αξιόπιστη μεσαία δύναμη και να διαδραματίσει το 
γεωπολιτικό ρόλο που επιθυμεί».
Και ένας τρόπος για να αυξήσει το γεωπολιτικό της αποτύ-

πωμα, δεν είναι άλλος από την ενίσχυση των Ενόπλων Δυνά-

μεων – και η ευρωπαϊκή ή δυτική «βοήθεια» είναι απαραίτητη 
για αυτό, καθώς, όπως τονίζει, «η στρατιωτική βιομηχανία 
της Τουρκίας έχει να επιδείξει σημαντικές επιτυχίες, αλλά 
είναι ευάλωτη και εξαρτάται από την πολιτική βούληση με-

γάλων δυνάμεων (ΗΠΑ, Γερμανία κ.α.) για το αν θα την προ-

μηθεύσουν ή όχι με σημαντικά εξαρτήματα και υλικά που 
απαιτούνται για την παραγωγή των όπλων της».
Το πρώην στέλεχος του υπουργείου Εθνικής Άμυνας εκτιμά 
στο Attica Times ότι ενώ υπάρχει λόγος ανησυχίας, το πιο 
πιθανό είναι ότι η Άγκυρα δεν θα καταφέρει να εκπληρώσει 
τις επιδιώξεις της σε αυτόν τον τομέα, και αν το κάνει, τότε 
θα μιλάμε για μια τεράστια ήττα ολόκληρης της Ευρώπης.
Όπως αναφέρει: «Παρά τις προσπάθειες της Τουρκίας 
(εδώ και τέσσερα χρόνια), και την πίεση σε φιλικές προς 
αυτήν χώρες (π.χ. Γερμανία), η επιδίωξη αυτή δεν έχει 
επιτευχθεί ακόμη και δεν είναι βέβαιο αν επιτευχθεί και 
υπό ποιες προϋποθέσεις. Δεν έχει επιτευχθεί λόγω της 
σθεναρής στάσης της Ελλάδας και πολλών συμμάχων 
της που τηρούν επιφυλάξεις σε μια τέτοια προοπτική. 
Για του λόγου το αληθές, ο Γάλλος Πρόεδρος κ. Μακρόν 
είναι αντίθετος σε μια τέτοια προοπτική και έχει διαφω-

νήσει ανοικτά με τον Γερμανό ομόλογό του. Ειδικότερα, 
ο κ. Μακρόν τάσσεται υπέρ μιας αυστηρά ευρωπαϊκής 
αμυντικής πολιτικής, υποστηρίζοντας ότι οι πόροι που 
θα διατεθούν δεν θα πρέπει να κατευθυνθούν σε εξο-

πλισμούς από τρίτες χώρες. Επίσης, υποστηρίζει ότι η 
χρηματοδότηση για την ευρωπαϊκή άμυνα θα πρέπει να 
αξιοποιηθεί για την ενίσχυση της εγχώριας παραγωγής 
και τη μείωση της εξάρτησης της Ε.Ε. από εξωτερικούς 
προμηθευτές.
Ακόμη και αν τελικά αποφασιστεί η συμμετοχή της Τουρ-

κίας στην ευρωπαϊκή άμυνα, η εξέλιξη αυτή δεν αποτελεί 
νίκη της Τουρκίας, αλλά ήττα της Ευρώπης. Αποτελεί ήττα 
της Ευρώπης διότι αποδεικνύει περίτρανα ότι η Ευρώπη σε 
μια εποχή κοσμογονικών γεωπολιτικών εξελίξεων δεν έχει 
ξεκάθαρη και ενιαία στρατηγική για την ευρωπαϊκή άμυνα 
και ασφάλεια και επίσης, δηλώνει αδυναμία να αναπτύξει 
μόνη της την αμυντική της βιομηχανία προσφεύγοντας στη 
βοήθεια τρίτων χωρών.

Αν και το ζήτημα είναι υπό διαπραγμάτευση, η πρόθεση να 
ληφθούν οι τελικές αποφάσεις με ειδική πλειοψηφία και όχι 
με ομοφωνία αποτελεί κάτι πρωτόγνωρο για την Ευρώπη και 
υποδηλώνει εκφυλισμό του αξιακού οικοδομήματος και λει-
τουργικού συστήματος της Ευρώπης. Τέλος, αν η εξέλιξη 
αυτή συμβεί, θα αποδείξει την άγνοια κινδύνου των Ευρω-

παίων Ηγετών, αφού θα βάλουν στα πόδια τους την Τουρκία 
που αποτελεί το Δούρειο Ίππο της Ρωσίας».
Τι πρέπει να γίνει; Ο Κωνσταντίνος Μπαλωμένος καταλήγει:
«Θα πρέπει να καταστεί σαφές στους ευρωπαίους ηγέτες 
ότι το ζήτημα της συμμετοχής της Τουρκίας στην ευρωπαϊ-
κή άμυνα δεν είναι ζήτημα που αφορά μόνο την Ελλάδα και 
την Κύπρο, αλλά είναι πρωτίστως ευρωπαϊκό ζήτημα και 
σχετίζεται με την υπόσταση και την επιβίωση της Ε.Ε. Σε μια 
περίοδο κοσμογονικών γεωπολιτικών εξελίξεων αν η Ε.Ε. 
συνεχίσει να μην έχει ξεκάθαρη και ενιαία στρατηγική για 
την ευρωπαϊκή άμυνα και ασφάλεια, υπονομεύει τη συνοχή 
της και το γεωπολιτικό της ρόλο. Η διατήρηση και υπερά-

σπιση των ευρωπαϊκών αξιών όπως η ευρωπαϊκή ομοφωνία 

στη λήψη αποφάσεων και η εξασφάλιση των συμφερόντων 
ασφάλειας και άμυνας όλων των κρατών μελών, αποτελούν 
υπαρξιακά ζητήματα για την Ευρώπη.
Αν επικρατήσει το εθνικό συμφέρον έναντι του συλλογικού 
και ευρωπαϊκού συμφέροντος, θα εκφυλιστεί το αξιακό οι-
κοδόμημα και το λειτουργικό σύστημα της Ευρώπης. Οι 
ηγέτες της Ευρώπης πρέπει να διασφαλίσουν ότι το ευρω-

παϊκό αμυντικό τοπίο θα σταματήσει να είναι κατακερματι-
σμένο και να στερείται συνοχής.
Η ανάπτυξη των αμυντικών δυνατοτήτων της Ε.Ε., θα πρέπει 
να γίνει με αυστηρά ευρωπαϊκά κριτήρια και είναι βέβαιο, 
πως δεν χρειάζεται τη βοήθεια τρίτων χωρών που δεν «μοι-
ράζονται τις κοινές ευρωπαϊκές αξίες» και δεν σέβονται τις 
«σχέσεις καλής γειτονίας» με τα κράτη-μέλη της Ε.Ε..Η ευ-

ρωπαϊκή τεχνογνωσία και τεχνολογία θα πρέπει να διαχυθεί 
μόνο στην ευρωπαϊκή αμυντική βιομηχανία και όχι στην αμυ-

ντική βιομηχανία χωρών που μπορεί να την αξιοποιήσουν 
εναντίον κρατών-μελών της ΕΕ, δεδομένου ότι η Τουρκία 
απειλεί την Ελλάδα  ακόμη και με πόλεμο».
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Η έμμεση φορολογία βαραίνει δυσανάλογα τον απλό πολίτη, γι’αυτό η μείωση της αποτελεί όρο 
επιβίωσης για τη μέση ελληνική οικογένεια επισημαίνει ο Λευτέρης Καρχιμάκης σε μια εκ βα-
θέων συνέντευξη στην ηλεκτρονική εφημερίδα «Attica Times» και την Οικονομική Αναλύτρια 

Δάφνη Γρηγοριάδη.

Λευτέρης Καρχιμάκης
Συντονιστής Ομάδας Προγράμματος ΠΑΣΟΚ

«Δεν μπορούμε να μιλάμε για κοινωνική συνοχή
 όταν η στέγη είναι είδος πολυτελείας

▶ Το γεγονός ότι στις δημοσκοπήσεις είναι 
δεύτερη η Πλεύση Ελευθερίας πως το αξι-
ολογείτε;
Παρακολουθούμε τις δημοσκοπήσεις, καθώς 
αποτελούν ένα χρήσιμο αλλά στιγμιαίο αποτύ-

πωμα του πολιτικού κλίματος. Η εμπιστοσύνη 
θεωρούμε ότι κερδίζεται με σταθερά βήματα. 
Όσο η αντιπαράθεση γίνεται στο ιδεολογικό 
και προγραμματικό τραπέζι, όπως συμβαίνει 
τον τελευταίο μήνα με τις προτάσεις μας για 
την στεγαστική κρίση καθώς και για την ανοικο-

δόμηση του σιδηροδρομικού δικτύου, ο κόσμος 
ανακτά την εμπιστοσύνη του  στη δημοκρατική 
παράταξη. Γιατί πιστεύουμε ότι η πολιτική δεν 
μπορεί να λειτουργεί με όρους επικοινωνιακής 
τακτικής, αλλά με προγραμματικό λόγο και σχέ-

διο για τη χώρα. 

▶ Ο μεγάλος βραχνάς για τα νοικοκυριά εί-
ναι η ακρίβεια. Το ΠΑΣΟΚ έχει προτάσεις;
Η ακρίβεια έχει μετατραπεί σε εφιάλτη για εκα-

τομμύρια μικρομεσαίους πολίτες, που βλέπουν 

«Η ακρίβεια έχει πρόσωπο. Και αυτό 

είναι το πρόσωπο μιας κυβέρνησης 

που επέτρεψε την καρτελοποίηση να 

γίνει η νέα κανονικότητα. Απέναντι σε 

αυτή την εικόνα, το ΠΑΣΟΚ δεν μένει 

σιωπηλό»

από τη Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια
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τον οικογενειακό τους προϋπολογισμό να εξα-

νεμίζεται από τις πρώτες κιόλας ημέρες του 
μήνα με τις τιμές σε βασικά αγαθά να εκτοξεύο-

νται. Όταν το γάλα, το ψωμί, τα καύσιμα και το 
ρεύμα γίνονται είδη πολυτελείας, δεν μιλάμε πια 
για κρίση αλλά για κοινωνική ασφυξία. Μιλάμε 
για το πάρτι των ισχυρών με την ανοχή της κυ-

βέρνησης. Η ακρίβεια έχει πρόσωπο. Και αυτό 
είναι το πρόσωπο μιας κυβέρνησης που επέτρε-

ψε την καρτελοποίηση να γίνει η νέα κανονικό-

τητα. Απέναντι σε αυτή την εικόνα, το ΠΑΣΟΚ 
δεν μένει σιωπηλό. Οι προοδευτικές δυνάμεις 
του τόπου έχουν καθήκον να υπερασπιστούν το 
δικαίωμα του πολίτη σε ένα αξιοπρεπές επίπεδο 
ζωής. Η μείωση του ΦΠΑ και του ΕΦΚ δεν είναι 
απλώς οικονομικά μέτρα, αλλά μια βαθιά πολιτι-
κή πράξη υπέρ των πολλών. Το Κίνημά μας, πι-
στό στις αρχές της κοινωνικής δικαιοσύνης στη-

ρίζει τη φορολογική αποσυμπίεση των χαμηλών 
και μεσαίων στρωμάτων. Η έμμεση φορολογία 
βαραίνει δυσανάλογα τον απλό πολίτη, γι’αυτό η 
μείωση της αποτελεί όρο επιβίωσης για τη μέση 
ελληνική οικογένεια.
Την ίδια στιγμή, η επιβολή αυστηρών προστίμων 
στην αισχροκέρδεια είναι απαίτηση της κοινωνί-
ας και θα δημιουργήσει ένα ασφαλές επενδυτι-
κό περιβάλλον καθότι η θεσμική θωράκιση είναι 
δείκτης και βασικό αίτημα του επενδυτικού κό-

σμου. Το κράτος οφείλει να παρεμβαίνει όπου η 
αγορά αυθαιρετεί. Δεν μπορούμε να αφήσουμε 
τους λίγους να πλουτίζουν εις βάρος των πολ-

λών. Χρειάζεται αυστηρός έλεγχος και διαφά-

νεια.
 
▶  Τα μέτρα που παρουσιάσατε για την αντι-
μετώπιση της στεγαστικής κρίσης, πιστεύ-

ετε ότι αν εφαρμόζονταν θα οδηγούσαν σε 

πτώση των τιμών των ακινήτων;
 Αν τα μέτρα που προτείνουμε εφαρμόζονταν 
θα βλέπαμε πτώση των τιμών, και κυρίως ουσια-

στική στήριξη για τους ανθρώπους κάτω των 40 
ετών να φτιάξουν το δικό τους σπίτι. Δεν μπο-

ρούμε να μιλάμε για ανάπτυξη όταν η κατοικία 
έχει μετατραπεί σε άπιαστο όνειρο. Δεν μπο-

ρούμε να μιλάμε για κοινωνική συνοχή όταν η 
στέγη είναι είδος πολυτελείας. Η πρότασή μας 
για την κοινωνική στέγαση βασίστηκε σε ανα-

λυτική επεξεργασία δεδομένων της χώρας μας 
και στην υιοθέτηση καλών πρακτικών από άλλες 
ευρωπαϊκές χώρες που βρέθηκαν αντιμέτωπες 
με παρόμοια στεγαστική κρίση. Το GenRent εί-
ναι μια ολιστική πρόταση του ΠΑΣΟΚ – Κινήμα-

τος Αλλαγής, που αποσκοπεί στην αντιμετώπιση 
της στεγαστικής κρίσης στην Ελλάδα. Στοχεύει 
στη δημιουργία ενός βιώσιμου και κοινωνικά δί-
καιου πλαισίου, εστιάζοντας στις ανάγκες των 
ευάλωτων ομάδων, τη μείωση του κόστους των 
ενοικίων και τη βελτίωση της ποιότητας ζωής. 
Η Δ.Ε.ΔΙ.Α. (Δημόσια Εταιρεία Διαχείρισης Ακι-
νήτων) που οραματιζόμαστε ως φορέα υλο-

ποίησης θεωρούμε ότι μπορεί να παρέχει στην 
αγορά ακινήτων 40.000 ανακαινισμένες ή νεό-

δμητες κατοικίες αξιοποιώντας την περιουσία 
του κράτους και των δήμων. Η στεγαστική κρίση 
δεν είναι απλώς μια οικονομική δυσκολία. Είναι 
ένας καθημερινός μαραθώνιος για χιλιάδες πο-

λίτες, οι οποίοι «χάνουν» σχεδόν το μισό τους 
μισθό για την στέγη προσπαθώντας με το άλλο 
μισό να ζήσουν. Προσωπικά θεωρώ ζούμε μια 
ηθική αποτυχία. Πρέπει να ξαναδώσουμε πίσω 
την ελπίδα στον πολίτη για το μέλλον του και την 
εμπιστοσύνη ότι το πολιτικό σύστημα είναι εδώ 
για να τον προστατεύει από τις αυθαιρεσίες της 
αγοράς.

▶ Ποιες προτάσεις έχετε για την ενίσχυση 
της εγχώριας παραγωγής και την μείωση 
της εξάρτησης των ελληνικών επιχειρήσεων 
λιανικού εμπορίου από τις εισαγωγές;
Σε μια εποχή που η ελληνική οικονομία έχει ανά-

γκη από σταθερότητα και εξωστρέφεια, η κυ-

βέρνηση εμφανίζεται ανίκανη ή αδιάφορη, αφή-

νοντας το εμπορικό έλλειμμα να διογκώνεται 
επικίνδυνα. Το 2024, το έλλειμμα στο ισοζύγιο 
τρεχουσών συναλλαγών αυξήθηκε κατά 1,2 δισ. 
και διαμορφώθηκε στα 15,1 δισ., ένα δυσθεώρη-

το νούμερο που σηματοδοτεί την απόλυτη απο-

τυχία στην άσκηση μιας συνεκτικής οικονομικής 
πολιτικής. Ενώ το 2019 η χώρα μας δεν είχε έλ-

λειμμα. Η δική μας πολιτική δέσμευση είναι να 
οικοδομήσουμε ένα παραγωγικό μοντέλο, το 
οποίο θα βάζει τέλος στο “παραγωγικό έλλειμ-

μα” της χώρας, που θα βασίζεται στην κοινωνι-
κή δικαιοσύνη, στην αυτοδυναμία της ελληνικής 
οικονομίας. Έχουμε καταθέσει στο πλαίσιο του 
πολιτικού μας προγράμματος, την θέση για την 
εφαρμογή της Angel Visa. Το ύψος του ποσού 
για τη χορήγηση της Angel Visa ξεκινάει από 
τις 250.000 ευρώ και δεν θα συνδέεται με την 
αγορά ακίνητης περιουσίας αλλά με επενδύσεις 
ως angel investor σε ελληνικές επιχειρήσεις της 
περιφέρειας. Με αυτό το τρόπο πολλές μικρο-

μεσαίες επιχειρήσεις που ασχολούνται με τον 
πρωτογενή, δευτερογενή τομέα παραγωγής ή 
με την νεοφυή επιχειρηματικότητα (startups) θα 
μπορέσουν να βρουν κεφάλαια ώστε να αναπτύ-

ξουν την παραγωγή τους. Το ΠΑΣΟΚ έχει όραμα 
και σχέδιο για μια Ελλάδα που παράγει, εξάγει 
και δημιουργεί θέσεις εργασίας με αξιοπρέπεια. 
Η ανάπτυξη της ελληνικής παραγωγής δεν είναι 
απλώς οικονομικός στόχος αλλά κοινωνικό χρέ-

ος μας.

« Αν τα μέτρα που προτείνουμε

 εφαρμόζονταν θα βλέπαμε πτώση των 

τιμών, και κυρίως ουσιαστική στήριξη 

για τους ανθρώπους κάτω των 40 ετών 

να φτιάξουν το δικό τους σπίτι. 

Δεν μπορούμε να μιλάμε για ανάπτυ-

ξη όταν η κατοικία έχει μετατραπεί σε 

άπιαστο όνειρο. Δεν μπορούμε να 

μιλάμε για κοινωνική συνοχή όταν η 

στέγη είναι είδος πολυτελείας.»



Κυριακή 25 Μαΐου  2025

16
 www.atticatimes.gr

π
ολ

ιτ
ικ

ή

Φάμελλος: Η Ελλάδα 
δεν μπορεί να στέκεται 
αδιάφορη απέναντι στα 
εγκλήματα που διαπράττει 
το ισραήλ στη Γάζα

σωκράτης Φάμελλος: 

«Η πρόταση του σύριΖα για προανακριτική 
θα θέσει τα ερωτήματα για όλους»

Ο ΣΥΡΙΖΑ πρέπει να αλλάξει και να αποκαταστήσει μία 
αξιόπιστη συνομιλία με την κοινωνία, ανέφερε ο πρόεδρος 

του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, Σωκράτης Φάμελλος 

«Την ώρα που 24 ευρωπαϊκές χώρες τοποθετούνται 
ξεκάθαρα και εμφατικά απέναντι στα εγκλήματα που 
διαπράττει το Ισραήλ στη Γάζα, η Ελλάδα σιωπά», ση-

μειώνει σε δήλωσή του ο Σωκράτης Φάμελλος.
«Η σιωπή του κ. Μητσοτάκη δεν είναι ουδετερότητα. 
Είναι συνενοχή», τονίζει o πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, 
και προσθέτει:
«Νομιμοποιεί τις δολοφονίες αμάχων, τους θανάτους 
ανυπεράσπιστων μικρών παιδιών και τον αφανισμό 
ενός ολόκληρου λαού».

«Κ. Μητσοτάκη δεν σας 
επιτρέπουμε να νομιμοποιείτε 
το έγκλημα που συντελείται στη 
Γάζα»
«Η Ελλάδα δεν μπορεί να στέκεται αδιάφορη μπροστά 
σε ένα έγκλημα. Απαιτούμε από την κυβέρνηση να στα-

θεί στην πλευρά της ανθρωπιάς, της ειρήνης, της αλ-

ληλεγγύης. Και όχι στην πλευρά των εγκλημάτων κατά 
αμάχων», υπογραμμίζει ο Σ. Φάμελλος και ζητά από 
τον πρωθυπουργό «να καταδικάσει το έγκλημα που συ-

ντελείται». «Να σταματήσετε να αποτελείτε ευρωπαϊκή 
εξαίρεση, μαζί με την ακροδεξιά. Υπογράψτε άμεσα το 
κείμενο των ευρωπαϊκών χωρών. Σταθείτε στο πλευρό 
της ειρήνης, και ζητήστε ανθρωπιστική βοήθεια, εκεχει-
ρία και δίκαιη λύση του Παλαιστινιακού, υπό την ιδιό-

τητα της Ελλάδας ως μη μονίμου μέλους του Συμβου-

λίου Ασφαλείας του ΟΗΕ», αναφέρει χαρακτηριστικά 
και καταλήγει: «Κύριε Μητσοτάκη δεν σας επιτρέπουμε 
να νομιμοποιείτε το έγκλημα που συντελείται στη Γάζα. 
Όχι στο όνομά μας».

Απέδωσε τα χαμηλά δημοσκοπικά ποσοστά 
του ΣΥΡΙΖΑ στα πρόβλημα αξιοπιστίας της 
προηγούμενης περιόδου (της περιόδου Κασ-

σελάκη) και πρόσθεσε ότι η κοινωνία είναι δύ-

σπιστη απέναντι σε όλο το πολιτικό σύστημα. 
«Πρέπει να αλλάξουμε. Πρέπει να είμαστε σο-

βαροί και αξιόπιστοι», ανέφερε χαρακτηριστι-
κά.
Αναφερόμενος στο θέμα των Τεμπών επανέ-

λαβε την θέση του ΣΥΡΙΖΑ ότι «όχι απλά υπήρ-

χε συγκάλυψη αλλά και σχέδιο συγκάλυψης».
Για το πώς θα κινηθεί ο ΣΥΡΙΖΑ στην πρότασή 
του για την προανακριτική και αν θα υπάρξει 
κατηγορία και για τον πρωθυπουργό, ανέφε-

ρε:
«Εμείς πρέπει να μαζέψουμε όλα τα ερωτήμα-

τα που έχουν ανακύψει. Αν προκύψουν ερω-

τήματα που εμπλέκουν τον πρωθυπουργό θα 
το αφήσουμε απ' έξω για πολιτικούς λόγους; 
Εμείς ζητάμε έλεγχο για όλους. Πουθενά αλ-

λού δεν θα τεθούν τα ερωτήματα και δεν θα 
κριθούν. Η προκαταρκτική επιτροπή δεν κάνει 
δίωξη, θέτει τα ερωτήματα.
Εμάς δεν μας κινεί ο κομματικός εγωισμός. 
Υπάρχει έγγραφο που έχει φθάσει στον πρω-

θυπουργό για τα θέματα ασφαλείας στον σιδη-

ρόδρομο; Υπάρχει έγγραφο της Πανελλήνιας 
Ένωση Σιδηροδρομικών που προειδοποιούσε 
για τα θέματα ασφαλείας στον σιδηρόδρομο 
και είχε φθάσει στον πρωθυπουργό; Υπάρχει. 

Δικαιούται ο ΣΥΡΙΖΑ να το κρύψει; Όταν έχου-

με όλα τα στοιχεία και τα επεξεργαστούμε, θα 
κάνουμε την συζήτηση και με τη Νέα Αριστε-

ρά. Πρέπει να απαντηθούν όλα τα ερωτήμα-

τα για όλα τα πρόσωπα όσο ψηλά και αν βρί-
σκονται. Πρέπει να αποκαλυφθεί ποιος ήταν ο 
εντολέας της συγκάλυψης».
Για το θέμα της "γενοκτονίας της Γάζας" είπε: 
«Η κυβέρνηση δεν έχει αξιοποιήσει το βήμα 
του ΟΗΕ. Η εξέλιξη μέχρι τώρα και η στάση 
του κ. Μητσοτάκη είναι ντροπή για την χώρα. 
Το ότι κρατά μία τέτοια αφωνία ο κ. Μητσοτά-

κης είναι συνενοχή. Πρέπει να πάμε ξεκάθαρα 
και να διατυπώσουμε όρους για την Γάζα.
Γι αυτό και πήραμε την πρωτοβουλία για τρεις 
κινήσεις: ζήτησα ραντεβού με τον Πρόεδρο 
της Δημοκρατίας. Ζήτησα από τον πρόεδρο 
της Βουλής να κληθεί ο Μαχμούτ Αμπάς να 
μιλήσει στην εθνική αντιπροσωπία. Ο ΣΥΡΙΖΑ 
απηύθηνε αυτή την πρόταση και στα κόμματα 
ΠΑΣΟΚ, ΚΚΕ, Νέα Αριστερά, Πλεύση Ελευθε-

ρίας. Επίσης απάντησα θετικά στην πρωτο-

βουλία του γενικού γραμματέα του ΚΚΕ».
Τέλος ξεκαθάρισε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ θα επιμείνει 
στην πολιτική του για συνεργασίες του προ-

οδευτικού χώρου παρά τις δυσκολίες και τις 
αρνήσεις από άλλα κόμματα. Είπε ακόμη ότι η 
εντολή του στα μέλη είναι να αλλάξει ο ΣΥΡΙΖΑ 
και να έχουμε ενιαία δράση και ενιαίο λόγο και 
διέψευσε φήμες για νέα διάσπαση.

 αιχμηρή Νέα αριστερά για 
βυζαντινισμούς σύριΖα – 
περιμένει διευκρινίσεις για 
προανακριτική
Επιβεβαιώνεται η αίσθηση της απόστασης, μικρής ή 
μεγαλύτερης θα αποδειχθεί στην πράξη, που έχει δημι-
ουργηθεί μεταξύ ΣΥΡΙΖΑ και Νέας Αριστεράς, την ώρα 
που βρίσκεται σε εξέλιξη η προσπάθεια σύγκλισης 
πάνω στον σκοπό της ενσωμάτωσης του ονόματος του 
Κυριάκου Μητσοτάκη σε ένα κοινό κείμενο αιτήματος 
περί σύστασης προανακριτικής για την τραγωδία στα 
Τέμπη. Έτσι, μετά το νέο γάντι που φαίνεται να πέταξε 
ο Σωκράτης Φάμελλος στον Αλέξη Χαρίτση, μέσω της 
χθεσινοβραδινής του συνέντευξης στο Action24, πηγές 
της Νέας Αριστεράς επισημαίνουν ότι «στις συζητήσεις 
μας με τον ΣΥΡΙΖΑ μέχρι στιγμής δεν έχει διευκρινιστεί 
για ποια αδικήματα και για ποιες πράξεις σκέφτονται 
να ζητήσουν την παραπομπή Μητσοτάκη».
Σχολιάζουν μάλιστα καυστικά πως «φαίνεται ότι τα πα-

θήματα δε γίνονται μαθήματα στον ΣΥΡΙΖΑ και πρώτα 
βγαίνει η ψυχή και μετά το χούι των διαρροών, των δια-

στρεβλώσεων και των βυζαντινισμών».
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 ανδρουλάκης: 

 «βλέπω deal μεταξύ Μητσοτάκη και 
Καραμανλή, εσωκομματικό παζάρι η 

κατηγορία του»

Ο 
πρόεδρος του ΠαΣοΚ, Νίκος 
Ανδρουλάκης, μίλησε στο LIVE 
NEWS για τη στάση της Ελλά-

δας απέναντι στο Παλαιστινιακό, 
για την αναθεώρηση του άρθρου 

για την άρση της μονιμότητας στο Δημόσιο 
που προανήγγειλε ο πρωθυπουργός αλλά 
και για την υπόθεση των Τεμπών.
Αρχικά, ο κ. Ανδρουλάκης μιλώντας για τη 
Γάζα επεσήμανε: «Το ότι η κυβέρνηση πήρε 
μία πρωτοβουλία, δεν σημαίνει πως όλο το 
προηγούμενο διάστημα είχε μία σοβαρή στά-

ση. Ο ελληνικός λαός και η χώρα μας πάντα 
ταυτίζεται με το διεθνές δίκαιο και τα ανθρώ-

πινα δικαιώματα. Έχουμε τραυματιστεί από 
δυνάμεις που δεν σεβάστηκαν το εθνικό δί-
καιο. Δεν καταλαβαίνω γιατί στο θέμα του 
παλαιστινιακού είχαμε άλλη αντιμετώπιση.

Η Χαμάς πρέπει να εξαρθρωθεί αλλά το να 
έχουμε τέτοια ανοχή σε δεκάδες χιλιάδες νε-

κρούς, να παίρνουν πρωτοβουλία πάνω από 
20 χώρες και εμείς να πάμε απέναντι; Ακόμα 
και αυτό που έγινε τώρα, έγινε γιατί υπήρχε 
πίεση από την αντιπολίτευση και τον ελληνι-
κό λαό. Κάθε πολιτισμένος λαός της Ευρώ-

πης πρέπει να είναι υπέρ του να σταματήσει 
άμεσα η εθνοκάθαρσή. Η κυβέρνηση πάει να 
τα μαζέψει πολύ αργά».

«Στη ΝΔ είναι πρωταθλητές σε 
μετακλητούς υπαλλήλους
Αναφερόμενος στην αναθεώρηση άρθρου 
για την άρση της μονιμότητας στο Δημόσιο 
που προανήγγειλε ο πρωθυπουργός, είπε: 
«Η σημερινή συνέντευξη του πρωθυπουργού 
μου θυμίζει ένα πυροτέχνημα που σκάει και 
γράφει υποκρισία. Γιατί υποκρισία είναι να 
είσαι 6 χρόνια κυβέρνηση, να έχεις ψηφίσει 
νόμους που θα έφερναν την αξιοκρατία στο 
Δημόσιο και το 80% τμηματαρχών και διευ-

θυντών να είναι κομματικές επιλογές και όχι 
επιλογές μέσω μίας αξιοκρατικής διαδικα-

σίας. Είναι πρωταθλητές σε μετακλητούς 
υπαλλήλους.
Ο νόμος είναι ξεκάθαρος. Δεν απολύονται 
μόνο όσοι τους πιάνουν να κλέβουν αλλά 
υπάρχει μία ευρεία γκάμα δημοσίων υπαλ-

λήλων που μπορούν να χάσουν τη δουλειά 
τους, αρκεί να δουλέψει το κράτος. Ο πρω-

θυπουργός επειδή απέτυχε να εφαρμόσει 
τους νόμος που ο ίδιος θέσπισε, βγήκε το 
πρωί να πετάξει ένα πυροτέχνημα. Είναι ένα 
ακόμα πυροτέχνημα όπως η πανεπιστημιακή 
αστυνομία».

«Αντί να σταματήσουν την 
προβοκάτσια, τα συνεχίζουν και 
είναι αμετανόητοι»
Ο Νίκος Ανδρουλάκης μιλώντας για την 
πρόταση που κατέθεσε το ΠΑΣΟΚ σχετικά 
με τη σύσταση προανακριτικής επιτροπής 
για τον Κώστα Καραμανλή, και τις δηλώ-

σεις της ΝΔ πως το ΠΑΣΟΚ δεν διάβασε 
τη δικογραφία πριν καταθέσει την πρότασή 
του, δήλωσε: «Μάλλον αυτοί δεν την έχουν 
διαβάσει. Ο κ. Μπακαΐμης βάσει του 291 
ασκεί κακουργηματικές διώξεις στους γε-

νικούς διευθυντές του υπουργείου. Άρα αν 
το 291 αφορούσε μόνο την κλοπή υλικού 
στους σιδηροδρόμους, για κλοπή υλικού 
κατηγορεί ο αρμόδιος ανακριτής τους γενι-
κούς διευθυντές; Έχουμε 57 νεκρούς. Αντί 
να σταματήσουν την προβοκάτσια, τα συ-

νεχίζουν και είναι αμετανόητοι. Δεν άκου-

σα τον πρωθυπουργό να λέει τι θα κάνει 
η ΝΔ. Είναι εσωκομματικό παζάρι της ΝΔ 
το πλημμέλημα και κακούργημα. Εγώ βλέ-

πω deal μεταξύ του κ. Μητσοτάκη και του 
κ. Καραμανλή. Όταν ήρθε για κακούργημα 
για τον Ευρωπαίο Εισαγγελέα είπαν όχι στη 
διερεύνηση».

 Ο πρόεδρος του ΠαΣοΚ σε συνέντευξη που παραχώρησε 
στο LIVE NEWS αναφέρθηκε σε όλα τα θέματα της 
επικαιρότητας και επιτέθηκε στη ΝΔ και τον Κυριάκο 

Μητσοτάκη.

Είχα αποφασίσει να δείρω 
τον τσίπρα μέσα στη βουλή, 
κατέθεσε ο Λοβέρδος 
«Είχα αποφασίσει να δείρω τον Τσίπρα μέσα 
στη Βουλή αλλά οι συνεργάτες μου με έπεισαν 
να μην το κάνω γιατί θα ήταν η πολιτική μου 
καταστροφή», επισήμανε ο πρώην υπουργός 
Ανδρέας Λοβέρδος κατά την κατάθεσή του στη 
δίκη των πρώην προστατευόμενων μαρτύρων 
της Novartis, Φιλίστορα Δεστεμπασίδη και 
Μαρίας Μαραγγέλη. Στη δίκη στο Μονομελές 
Πλημμελειοδικείο Αθηνών, ο κ. Λοβέρδος  
επανέλαβε ότι οι προστατευόμενοι μάρτυρες 
είπαν ψέματα «για να πάρουν χρήματα από 
τις Ηνωμένες Πολιτείες». Διευκρίνισε μάλιστα, 
ότι τη γνώση αυτή την έχει λάβει από τον 
επίσης πρώην προστατευόμενο μάρτυρα Νίκο 
Μανιαδάκη. Χαρακτηριστικά ο πρώην υπουργός 
είπε: «Τα έχω μάθει από τον κ. Μανιαδάκη. Σε 
εκείνον είχαν πει “δώσε Σαμάρα και Λοβέρδο” 
για να ταξιδέψεις με την οικογένεια σου».
Ακόμα ο κ. Λοβέρδος ανέφερε ότι δέχτηκε τη-

λεφώνημα από τον τότε υπουργό Δικαιοσύνης 
Σταύρο Κοντονή, αλλά δεν απάντησε στην κλή-

ση του καθώς θέλησε να ολοκληρώσει πρώτα 
την κατάθεση του.

ΠΟΛιΤιΚη
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Ο Μάξιμος Γεωργόπουλος, Ιατρός και Περιφερειακός Σύμβουλος στην Περιφέρεια της Ηπείρου, 
μιλάει στην δημοσιογράφο Κορίνα Τριανταφύλλου και τους Atticatimes για τα σημαντικά 

προβλήματα που αντιμετωπίζει η ευρύτερη περιοχή της Ηπείρου, αναλύει την αντιπολιτευτική 
προσέγγιση των πολλών εκλεγμένων  περιφερειακών παρατάξεων, επικοινωνεί το ισχυρό μήνυμα 

στήριξης του κεντροδεξιού χώρου στις αυτοδιοικητικές εκλογές το 2023, εκθέτει την γνώμη του για 
το δημόσιο σύστημα υγείας και τις αδυναμίες που αυτό αντιμετωπίζει, αναφέρει τις πρώτες 

πληροφορίες για το νέο σύστημα ηλεκτρονικής ιχνηλάτησης των ασθενών στο Τμήμα Επειγόντων 
Περιστατικών του Ευαγγελισμού, γνωστό και ως«βραχιολάκι» και το αν αυτό λειτουργεί, και τέλος 

μας αποκαλύπτει το προσωπικό του όραμα για την υγεία στην Ελλάδα.

ΜΑΞΙΜΟΣ ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ

▶Ποια θεωρείτε ότι είναι τα σημαντικότερα 
προβλήματα που αντιμετωπίζει σήμερα η 
Περιφέρεια Ηπείρου και ποιες είναι οι δι-
κές σας προτάσεις για την αντιμετώπισή 
τους;
Η Ήπειρος σε μια περίοδο ραγδαίων εξελίξεων 
σε παγκόσμιο και εθνικό επίπεδο, κινείται  προο-

δευτικά σταθερά με συγκεκριμένους  υλοποιήσι-
μους στόχους και απτά αποτελέσματα. Σε όλους 
τους Νομούς της Ηπείρου τα ποσοστά μονίμων 
κατοίκων με ηλικία άνω των 60 ετών είναι ιδιαί-
τερα μεγάλα, με τα μεγαλύτερα ποσοστά να εμ-

φανίζονται στους νομούς Ιωαννίνων και Άρτας 
(49,4% και 45,2% αντίστοιχα). Επομένως για την 
ολοκληρωμένη ανάπτυξη των ορεινών περιοχών 
της Ηπείρου πρέπει να δοθεί προτεραιότητα συ-

στηματικών, ολιστικής φύσης, παρεμβάσεων και 
δράσεων πρωτίστως για τη συγκράτηση και την 
προσέλκυση των νέων.
Σημαντικότατο ζήτημα αποτελεί το γεγονός ότι 
σημαντικός αριθμός οικονομικών μεταναστών  
απασχολούνται στη γεωργία και την κτηνοτρο-

«Η ενίσχυση του εργατικού δυναμικού 

της γεωργίας και της κτηνοτροφίας 

με οικονομική στήριξη αλλά και 

τεχνολογική κατάρτιση βασισμένη στις 

νέες τεχνολογίες οφείλουν να

αποτελέσουν άμεσες προτεραιότητες 

μας»

«Η Ήπειρος έδωσε ισχυρό μήνυμα
στήριξης στον κεντροδεξιό χώρο

στις αυτοδιοικητικές 

 ΙΑΤΡΟΣ, ΕΙΔΙΚΕΥΟΜΕΝΟΣ ΚΑΡΔΙΟΛΟΓΙΑΣ ΣΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ 
ΕΥΑΓΓΕΛΙΣΜΟΣ & ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΟΣ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ 

ΣΤΗΝ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗ ΕΝΟΤΗΤΑ ΑΡΤΑΣ-ΗΠΕΙΡΟΥ                             

από την Κορίνα Τριανταφύλλου
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φία, πυλώνα της οικονομίας της Άρτας και της 
Ηπείρου και συμβάλλουν στη στοιχειώδη συντή-

ρηση της τοπικής οικονομίας και παραγωγής.

▶Πώς βλέπετε τη σημερινή αντιπολίτευση 
τόσο σε περιφερειακό όσο και σε εθνικό 
επίπεδο; Ποια είναι τα σημεία που θεωρείτε 
πως πρέπει να αλλάξουν ή να ενισχυθούν;Α-

πό την άλλη πιστεύετε ότι ο κεντροδεξιός 
χώρος σήμερα εκφράζει επαρκώς τις ανά-

γκες της κοινωνίας και των πολιτών της πε-

ριφέρειας; 
Η αντιπολιτευτική προσέγγιση των πλείστων 
εκλεγμένων  περιφερειακών παρατάξεων  της 
Ηπείρου θέτει μια βάση διαλόγου μεν δίχως 
ακρότητες με εξαίρεση μεμονωμένα παραδείγ-

ματα, τα οποία προέρχονται και σχετίζονται με 

τη βάση της ‘αιώνιας’ αντίδρασης του αριστερού 
χώρου δίχως λελογισμένη τεκμηρίωση σε κάθε 
συνθήκη την οποία αντιμετωπίζει η Περιφέρεια 
Ηπείρου. Τίθεται συνεχώς το ερώτημα δε αν η τα-

κτική της πλειοψηφίας των αντιπολιτευτικών πε-

ριφερειακών παρατάξεων συνηγορεί στο γόνιμο 
διάλογο ή απλά δίκην ‘πυροτεχνήματος’ εκπρο-

σωπούνται οι αντιδράσεις των λοιπών κομμάτων 
απέναντι σε τομές για τη βελτίωση των συνθηκών 
του Ηπειρώτη στην εργασία,τη γεωργία, την κτη-

νοτροφία, την υγεία αλλά και στην ολοκλήρωση 
εκσυγχρονισμού του οδικού δικτύου.
Η ενίσχυση του εργατικού δυναμικού της γεωρ-

γίας και της κτηνοτροφίας με οικονομική στήριξη 
αλλά και τεχνολογική κατάρτιση βασισμένη στις 
νέες τεχνολογίες οφείλουν να αποτελέσουν άμε-

σες προτεραιότητες μας ως  εκλεγμένοι περιφε-

ρειακοί σύμβουλοι.
Η ουσιαστική στήριξη της στελέχωσης και του  
ενεργειακού εκσυγχρονισμού του κτιρίου του ΓΝ 
Άρτας,γεγονός για το οποίο καταβάλω τη μέγι-
στη προσπάθεια σε συνεργασία με το υπουργείο 
Υγείας, αποτελεί τη βάση της απαιτούμενης ενί-
σχυσης των παροχών υγείας της Περιφερειακής 
Ενότητας Άρτας. Η αντιμετώπιση της υπερεφη-

μέρευσης των ιατρών αποτελεί σωστική  παρέμ-

βαση προκειμένου να επιτευχθεί η περίθαλψη 
των πασχόντων με άρτιο επιστημονικό τρόπο.
Η Ήπειρος έδωσε ισχυρό μήνυμα στήριξης στον 
κεντροδεξιό χώρο στις αυτοδιοικητικές εκλογές 
του 2023  στον οποίο προσωπικά ανήκω με διπλή 
ανάγνωση, επιβεβαίωση της αναγνώρισης για 

όσα έχουν γίνει αλλά και   προτροπή σε άμεση 
ενεργοποίηση για την αντιμετώπιση των προβλη-

μάτων της καθημερινότητας.

▶Ως γιατρός καρδιολόγος και ενεργός πολί-
της, ποια είναι η εικόνα που έχετε για το δη-

μόσιο σύστημα υγείας; Υπάρχουν συγκεκρι-
μένα προβλήματα που θεωρείτε πως πρέπει 
άμεσα να επιλυθούν;
Αποτελεί κοινή παραδοχή το γεγονός ότι κατά τη 
έναρξη των μαύρων ετών της κρίσης και των μνη-

μονίων  οποιαδήποτε χρηματοδότηση αφορούσε 
το δημόσιο σύστημα υγείας ετέθη στον ‘πάγο’. 
Δεδομένου αυτού  σε συνδυασμό με την περίο-

δο της πανδημίας πραγματοποιούνται ισχυρές 
πλέον τομές στον εκσυγχρονισμό των δημόσιων 
νοσοκομείων αλλά και στη στήριξη του υγειονο-

μικού προσωπικού. Ωστόσο ως ιατρός οφείλω 
να τονίσω ότι αποτελεί καθήκον της πολιτικής 
ηγεσίας να συμπεριλάβει στο στρατηγικό σχεδι-
ασμό των ενεργειών και των αποφάσεων που θα 
ληφθούν στην ταχέως εξελισσόμενη πραγματι-
κότητα άτομα απόλυτα σχετιζόμενα με το χώρο, 
επαγγελματίες υγείας με όραμα και όρεξη να 
προσφέρουν σε έναν ίσως από τους πιο δύσκο-

λους κοινωνικούς τομείς.
Η πορεία του συστήματος πρωτοβάθμιας υγείας 
διαχρονικά αποτελεί τη μεγάλη «πληγή» της δο-

μής των υγειονομικών παροχών με αποτέλεσμα 
την υπερφόρτωση των δευτερογενών μονάδων 
υγείας και τη δυσκολία παροχής κατάλληλης και 
έγκαιρης ιατρικής φροντίδας σε εκείνους τους 
ασθενείς που πραγματικά τη χρειάζονται.
Στον τομέα της στελέχωσης παρότι έχουν γίνει 
αρκετά βήματα οφείλουν να γίνουν ακόμα περισ-

σότερα καθώς τα νοσοκομεία συχνά βρίσκονται 
σε αδυναμία να καλύψουν τις ανάγκες του πλη-

θυσμού και τα τακτικά και επείγοντα εξωτερικά 
ιατρεία να υπερφορτώνονται.

▶Πώς λειτουργεί το νέο σύστημα ηλεκτρο-

νικής ιχνηλάτησης των ασθενών στο Τμήμα 
Επειγόντων Περιστατικών του Ευαγγελι-
σμού, γνωστό και ως
«βραχιολάκι»;
Το νέο σύστημα ηλεκτρονικής ιχνηλάτησης των 
ασθενών αποτελεί πραγματικά ένα ουσιαστικό 
βοήθημα στα χέρια των ιατρών των επειγόντων, 
δίνοντας τη δυνατότητα  καταγραφής και ιχνηλά-

τησης της βαρύτητας του εκάστοτε περιστατικού 
προκειμένου να διεκπεραιωθεί και να προχωρή-

σει στο αντίστοιχο ιατρείο. Απαιτούνται ωστόσο 
περαιτέρω προσπάθειες ενημέρωσης και κατάρ-

τισης του ιατρικού αλλά και του διοικητικού προ-

σωπικού όσον αφορά τον τρόπο λειτουργίας και 
εφαρμογής του. Σε αυτή την προσπάθεια δύναται 
να γίνει κατανοητό ότι η διαδικασία προσαρμογής 
των ιατρών θα αποτελέσει ουσιαστικό στόχο του 
υπουργείου υγείας προκειμένου να επιτευχθεί η 
χρηστότητα της ιατρικής πράξης και παρέμβασης 
στο επίπεδο των επειγόντων περιστατικών.

▶Ποιο είναι το προσωπικό σας όραμα για 
την υγεία στην Ελλάδα; Με ποιον τρόπο πι-
στεύετε, σε περίπτωση που έρθετε σε καί-
ρια πολιτική θέση, ότι μπορείτε να φέρετε 
μια φρέσκια και ουσιαστική πρόταση, ιδιαί-
τερα στον τομέα της υγείας αλλά και γενι-
κότερα;
Ως νέος ιατρός-καρδιολόγος αποτελεί για μένα 
το μέγιστο κίνητρο προσφοράς η ενασχόληση 
με τα κοινά και ειδικότερα με τον τομέα υγείας. 
Η κατανόηση σε βάθος αλλά και το ουσιώδες 
όραμα της σύγχρονης εποχής του εθνικού συ-

στήματος υγείας θα θέσει τις βάσεις για την απο-

τύπωση της χώρας μας στον παγκόσμιο χάρτη 
υγείας. Οφείλουμε ως χώρα του Ιπποκράτη και 
του Αισχύλου να διεκδικήσουμε με συγκρότη-

ση, αποφασιστικότητα και  σεβασμό στο πλέον 
επιστημονικά παρεχόμενο αγαθό, την υγεία, τον 
εκσυγχρονισμό και την ανασύσταση του ελληνι-
κού συστήματος υγείας. Η Ελλάδα απαιτείται να 
παίξει σημαίνοντα ρόλο στη διαδραματιζόμενη 
παγκοσμιοποίηση των συστημάτων υγείας.

συΝεΝΤευξη

«Για την ολοκληρωμένη ανάπτυξη

των ορεινών περιοχών της Ηπείρου 

πρέπει να δοθεί προτεραιότητα

συστηματικών, ολιστικής φύσης, 

παρεμβάσεων και δράσεων

πρωτίστως για τη συγκράτηση και

την προσέλκυση των νέων»
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Μετεκλογική ανάλυση:

πολωνία, ρουμανία, πορτογαλία
Ένα Κατακερματισμένο Κέντρο εν μέσω σταθερότητας σε Ευρωπαϊκό Επίπεδο

Οι εκλογές που διεξήχθησαν το περασμένο Σαββατοκύριακο στην Πολωνία, τη Ρουμανία και την 
Πορτογαλία διατήρησαν τον φιλοευρωπαϊκό πυρήνα της ΕΕ, αλλά ταυτόχρονα ανέδειξαν ένα 

ολοένα και πιο κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο και μια σταθερή μετατόπιση προς τα δεξιά. Αν και 
η σύνθεση του Ευρωπαικού Συμβουλίου (EUCO) παραμένει προσδεδεμένη στο κυρίαρχο ρεύμα, με το 
Renew Europe να κερδίζει μία επιπλέον έδρα (φτάνοντας τις πέντε) και το European People's Party 
(ΕΛΚ) να εδραιώνει το προβάδισμά του (δώδεκα έδρες), οι φυγόκεντρες πιέσεις προς το πολιτικό 

κέντρο είναι πλέον εμφανείς.

Α
πό την οπτική των Βρυξελλών, οι βραχυπρόθε-

σμες θεσμικές επιπτώσεις φαίνονται περιορι-
σμένες: δεν αναμένεται να υπάρξουν αλλαγές 
στους εν ενεργεία Commissioners ως άμεσο 
αποτέλεσμα αυτών των εθνικών εκλογών. Ωστό-

σο, εκτός αν η ΕΕ καταφέρει να παρουσιάσει πιο απτά και 
συνεκτικά αποτελέσματα στο μέτωπο της ανάπτυξης και 
της ανταγωνιστικότητας, η μεσοπρόθεσμη τάση προς πο-

λιτικό κατακερματισμό θα ενταθεί.

Πολωνία: Προεδρικές Εκλογές (Α’ 
Γύρος)
Rafał Trzaskowski (Civic Platform, EPP-affiliated) επικρά-

τησε οριακά στον πρώτο γύρο με 31.4%, έναντι του Karol 
Nawrocki (υποστηριζόμενος από το Law and Justice / PiS, 
ECR), που έλαβε 29.5%. Ο Nawrocki εισέρχεται στον δεύ-

τερο γύρο ως ντε φάκτο φαβορί, ενισχυμένος από το συ-

νολικό 21% που έλαβαν οι ακροδεξιοί υποψήφιοι Sławomir 
Mentzen και Grzegorz Braun. Οι δημοσκοπήσεις δείχνουν 
στατιστική ισοπαλία (~46% Trzaskowski έναντι ~44% 
Nawrocki), με τους αναποφάσιστους και την αποχή να παί-
ζουν καθοριστικό ρόλο.
Αν και η προεδρία στην Πολωνία έχει κυρίως συμβολικό 
χαρακτήρα, διαθέτει ουσιαστικό δικαίωμα βέτο στην νο-

μοθεσία, εργαλείο που χρησιμοποιείται συχνά σε περιό-

δους συγκατοίκησης. Μια προεδρία Trzaskowski θα άρει 
το θεσμικό αδιέξοδο και θα επιτρέψει την προώθηση με-

ταρρυθμίσεων συμβατών με τους στόχους της ΕΕ (κράτος 
δικαίου, κλιματική πολιτική, στήριξη στην Ουκρανία). Αντι-
θέτως, μια νίκη Nawrocki θα παγίωνε τη θεσμική σύγκρου-

ση και θα ανέκοπτε την πρόοδο στις μεταρρυθμίσεις. 
Η πολωνική αριστερά παραμένει περιθωριακή (~10%), και 
η ενοποίηση του κεντροδεξιού χώρου είναι κρίσιμη για το 
αποτέλεσμα του δεύτερου γύρου.

Ρουμανία: Δεύτερος Γύρος 
Προεδρικών Εκλογών
Nicułor Dan, ανεξάρτητος υποψήφιος γενικά ευθυγραμ-

μισμένος με την Renew Europe, επικράτησε με 54% 
έναντι του George Simion (AUR, συνδεδεμένος με την 
ομάδα ECR), σε δεύτερο γύρο με υψηλή συμμετοχή. 
Το αποτέλεσμα διασφαλίζει τον φιλοευρωπαϊκό προ-

σανατολισμό της Ρουμανίας και αποτρέπει μια ανατρο-

πή στη στρατηγική της στάση για τη διεύρυνση της ΕΕ, 
τα δημοκρατικά πρότυπα και την Ουκρανία. Το 46% του 
Simion εδραιώνει το AUR ως κύρια αντιπολιτευτική δύνα-

μη και επιβεβαιώνει την κανονικοποίηση του πατριωτισμού. 
Η προεδρία στη Romania έχει ενεργό ρόλο, ειδικά στην 
εξωτερική πολιτική και στο EUCO, καθιστώντας το αποτέ-

λεσμα στρατηγικά κρίσιμο για την ΕΕ. Ο κυβερνητικός συ-

νασπισμός των PSD (S&D) και PNL (EPP) παραμένει, αλλά 
αντιμετωπίζει πίεση από τη δεξιά και μια απογοητευμένη 
εκλογική βάση. Ο Πρόεδρος Dan, χωρίς κομματική υπο-

στήριξη, πιθανόν να επικεντρωθεί στην ενίσχυση του θε-

σμικού κύρους της προεδρίας, με προτεραιότητες στη δια-

φάνεια, το κράτος δικαίου και την ευρωπαϊκή εναρμόνιση. 
Παρόλο που δεν αναμένονται εθνικές εκλογές πριν το 
2028, η άνοδος του AUR θα επηρεάσει σημαντικά την πο-

ρεία ως τις Ευρωεκλογές 2029.

Πορτογαλία: Πρόωρες Εθνικές Εκλογές
Η Democratic Alliance (EPP) επικράτησε με 89 έδρες, χωρίς 
όμως να επιτύχει κοινοβουλευτική πλειοψηφία (116 απαιτού-

νται). Αυτή είναι η δεύτερη πρόωρη εκλογική αναμέτρηση σε 
λίγο παραπάνω από ένα έτος, έπειτα από την αποτυχία της προ-

ηγούμενης κυβέρνησης του EPP να σταθεροποιηθεί τον Μάρτιο 
του 2024. Το Chega (Patriots) εκτινάχθηκε στις 58 έδρες, ισοφα-

ρίζοντας το Socialist Party (PS, S&D), εξέλιξη που ανατρέπει τη 
σταθερότητα του μεταπολιτευτικού συστήματος της Portugal.
Σημείωση: Τα τελικά αποτελέσματα εκκρεμούν λόγω 4 
εδρών της διασποράς που θα κατανεμηθούν στις 28 Μαΐου. 
Παρά την άνοδό του, ο Πρωθυπουργός Luís Montenegro 
έχει αποκλείσει συνεργασία με το Chega. Το Iniciativa Liberal 
(Renew) διατήρησε 8 έδρες, μη επαρκείς για πλειοψηφικό 
συνασπισμό με το EPP, αφήνοντας ως πιθανότερες επι-
λογές είτε μια εύθραυστη κυβέρνηση μειοψηφίας είτε μια 
κεντρώα ευρύτερη συνεργασία με τους Σοσιαλιστές. Η 
έδρα της Πορτογαλίας στο Ευρωπαικό Συμβούλιο παραμέ-

νει στο ΕΛΚ, διασφαλίζοντας θεσμική συνέχεια σε επίπεδο 

ΕΕ. Ωστόσο, αναλόγως της σύνθεσης κυβέρνησης, μπο-

ρεί να υπάρξει αλλαγή τόνου στις εθνικές πολιτικές για τη 
μετανάστευση, την ενέργεια και τα θεμελιώδη δικαιώματα. 
Ένα μοντέλο διακυβέρνησης «ανά πολιτική» μοιάζει πιθανό-

τερο, εκτός αν το πολιτικό σύστημα επιδιώξει μια ευρύτερη 
σταθεροποίηση μέσω ενός κεντρώου επανακαθορισμού. 

Συμπέρασμα
Συνοπτικά, οι εκλογές αυτές δεν τροποποιούν άμεσα την 
ισορροπία δυνάμεων στις Βρυξέλλες, αλλά ενισχύουν την ευ-

ρύτερη τάση πολιτικής αναδιάρθρωσης και κατακερματισμού 
σε ολόκληρη την ΕΕ. Η κεντροδεξιά εξακολουθεί να διατηρεί 
τον έλεγχο στο Ευρωπαικό Συμβούλιο, αλλά οι πιέσεις από 
εθνικιστικές και λαϊκιστικές δυνάμεις επηρεάζουν όλο και πε-

ρισσότερο τον πολιτικό διάλογο στα κράτη μέλη. Η ικανότητα 
της ΕΕ να αποδώσει αποτελέσματα σε τομείς όπως η ανάπτυ-

ξη, η συνοχή και η ασφάλεια θα είναι κρίσιμη για την ανακοπή 
των φυγόκεντρων τάσεων και την ενίσχυση της δημοκρατικής 
νομιμοποίησης.

από το Βασίλη Κεσίδη

“



Ο 
Δήμαρχος Αθηναίων, 
Χάρης Δούκας, εγκαινί-
ασε το Σαββατοκύριακο 
17 και 18 Μαΐου 2025, 
δύο ακόμα σύγχρονες, 

ασφαλείς και πιστοποιημένες παιδικές 
χαρές στις γειτονιές των Κάτω Πατησίων 
και Αγίου Παντελεήμονα, αντίστοιχα, συ-
νοδευόμενος από την Πρόεδρο του Ορ-
γανισμού Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας του Δήμου Αθηναίων (ΟΠΑΝ-
ΔΑ), Ελένη Ζωντήρου.
Στο πλαίσιο της ανακατασκευής συνολι-
κά 11 Παιδικών Χαρών μέχρι το καλο-
καίρι, ο Δήμος Αθηναίων, θα εγκαινιά-
σει δύο ακόμα, στο Άλσος Προμπονά 
και στην συμβολή των οδών Πάφου 
και Μιχαήλ Βόδα (Αγ. Νικόλαος Αχαρ-
νών), το Σάββατο 24 Μαΐου και την Κυ-
ριακή 25 Μαΐου στις 11.00 π.μ.
Ο Δήμαρχος Αθηναίων, Χάρης Δούκας, 
δήλωσε:
«Κάθε παιδική χαρά που παραδίδουμε 
ανακαινισμένη, είναι μια μικρή γιορτή 
για την πόλη μας. Θέλουμε τα παιδιά 
να μεγαλώνουν σε γειτονιές ασφαλείς, 
γεμάτες φαντασία, παιχνίδι και ελεύθε-
ρους δημόσιους χώρους που καλλιερ-
γούν τη συμπερίληψη, τις φιλίες και τη 
σύνδεση με το περιβάλλον. Γιατί μια 
πόλη που αγαπά και φροντίζει τα παι-
διά της, είναι μια πόλη με μέλλον».
Η Πρόεδρος του Οργανισμού Πολι-
τισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας του 
Δήμου Αθηναίων (ΟΠΑΝΔΑ), Ελένη 
Ζωντήρου, ανέφερε:
«Ήδη έχουμε παραδώσει πέντε από τις 
έντεκα παιδικές χαρές πλήρως ανα-
κατασκευασμένες, με σεβασμό σε όλα 
τα σύγχρονα πρότυπα ασφάλειας και 
προσβασιμότητας. Ο στόχος μας είναι 
ξεκάθαρος: μέσα στο 2025 να έχουμε 

παραδώσει 20 παιδικές χαρές σε όλη 
την πόλη. Δημιουργούμε δημόσιους χώ-
ρους που εμπνέουν, ενώνουν και αγκα-
λιάζουν όλα τα παιδιά, χωρίς εξαιρέσεις».
Οι Παιδικές Χαρές στην οδό Βικέλα & 
Λαμπάκη (5η Δημοτική Κοινότητα) και 
στην Πλατεία Αγίου Παντελεήμονα (6η 
Δημοτική Κοινότητα) παραδόθηκαν 
πλήρως ανακαινισμένες στους μικρούς 
δημότες, αποτελώντας σύγχρονους, 
ασφαλείς και προσβάσιμους χώρους 
παιχνιδιού. Η αναβάθμιση περιλαμβά-
νει την εγκατάσταση πιστοποιημένου 
εξοπλισμού σύμφωνα με τα ευρωπαϊκά 
πρότυπα ΕΛΟΤ ΕΝ 1176, πολύχρωμα 
δάπεδα απορρόφησης κραδασμών, 
φωτισμό LED, καθιστικά για συνοδούς, 
προσβασιμότητα για ΑμεΑ, σημεία φυ-
σικής σκίασης και ζώνες πρασίνου.
Ο σχεδιασμός των χώρων και ο επιλεγ-
μένος εξοπλισμός καλύπτουν ένα ευρύ 
φάσμα ηλικιακών ομάδων και δεξιοτή-
των, με κατασκευές αναρρίχησης, τσου-
λήθρες, καρουζέλ, τραμπάλες, κούνιες 
και περιστρεφόμενα παιχνίδια. Ιδιαίτε-
ρη μέριμνα δόθηκε στην ενσωμάτωση 
των χώρων στο φυσικό περιβάλλον και 
στη διαμόρφωση ασφαλών και φιλικών 
διαδρομών.
Ξεχωρίζει η καινοτόμα τσουλήθρα από 
ανοξείδωτο χάλυβα (inox) στην Παι-
δική Χαρά στην οδό Βικέλα, η οποία 
προσαρμόστηκε σε φυσικό λοφίσκο 
κατασκευασμένο από βιοδιασπώμε-
να σακιά γεμάτα με χώμα, που με τον 
χρόνο γίνονται ένα με το έδαφος. Η 
πρόσβαση σε αυτή γίνεται μέσα από τη 
σκιά των δέντρων, με σκαλοπάτια από 
μικρούς κορμούς, ενισχύοντας τη σύν-
δεση των παιδιών με τη φύση.
Οι δύο νέες παιδικές χαρές αποτελούν 
παραδείγματα αστικής ανάπλασης που 

συνδυάζουν τη λειτουργικότητα, την 
ασφάλεια και τον σεβασμό στο περι-
βάλλον, προσφέροντας στα παιδιά χώ-
ρους αυθεντικής χαράς και δημιουργι-
κής έκφρασης.
Κατά τη διάρκεια των εγκαινίων αναδεί-
χθηκε ακόμη μια φορά η δύναμη της 
φιλαναγνωσίας, καθώς με το σύνθημα 
«Παίζουμε, διαβάζουμε, μοιραζόμαστε!» 

οι μικροί μας φίλοι αντάλλαξαν βιβλία, 
ενώ συνδύασαν παιχνίδι και διασκέδα-
ση με ανιματέρ, μπαλανοκατασκευές, 
facepainting και πολλή μουσική!
Ευχαριστούμε το Public, που με αφορ-
μή τα εγκαίνια της παιδικής χαράς στην 
πλατεία Αγίου Παντελεήμονα χάρισε 
δώρα, κάνοντας τα παιδικά χαμόγελα 
ακόμα πιο φωτεινά.

«Μια πόλη που αγαπά και 
φροντίζει τα παιδιά, είναι 
πόλη με μέλλον»

Οι δύο νέες παιδικές 
χαρές αποτελούν 
παραδείγματα 
αστικής ανάπλασης 
που συνδυάζουν τη 
λειτουργικότητα, 
την ασφάλεια 
και τον σεβασμό 
στο περιβάλλον, 
προσφέροντας στα 
παιδιά χώρους 
αυθεντικής χαράς 
και δημιουργικής 
έκφρασης.

“

Δούκας: 

«Η υπερειδική διαδρομή του Ράλλυ Ακρόπολις θα περάσει από τη Βασιλίσσης Όλγας»
Συνέντευξη στην εκπομπή «Αταίριαστοι» του ΣΚΑΪ και 
στους δημοσιογράφους Χρήστο Κούτρα και Γιάννη 
Ντσούνο, έδωσε ο Δήμαρχος Αθηναίων, Χάρης Δού-
κας. Ο Δήμαρχος Αθηναίων, μεταξύ άλλων, τόνισε ότι 
«26 Ιουνίου ανοίγει το πρώτο κομμάτι της Βασιλίσσης 
Όλγας, καθώς θα περάσει από εκεί η υπερειδική δια-
δρομή του Ράλλυ Ακρόπολις.  26 Ιουνίου θα ανοίξει 
το δεξί της κομμάτι, για το αριστερό κομμάτι, έχουμε 
ακόμα κάποια θέματα». Αναφορικά με την εύρεση υλι-
κών εμπρησμού στον Λυκαβηττό, ο Χάρης Δούκας είπε 
«Ενόψει της θερινής περιόδου, προχωρούμε σε καθαρι-
σμό όλων των λόφων. Σήμερα το πρωί στον Λυκαβηττό 
βρήκαμε 3 μπουκάλια οινόπνευμα και επαγγελματικούς 
αναπτήρες, οι οποίοι ήταν κρυμμένοι κοντά σε θάμνους. 
Είμαστε σε επιφυλακή σε δύσκολες καιρικές συνθήκες. 
Και μάλιστα, σε ακραία υψηλές θερμοκρασίες κλείνουμε 
τους λόφους και τα πάρκα, έχουμε drone και δημοτική 
αστυνομία για επιτήρηση, εάν συμβεί κάτι αρνητικό, αμέ-
σως να επέμβουμε. Έχουμε πολύ μεγάλο άγχος, σήμερα 
έχει αέρα, για αυτό προχωρήσαμε στη συγκεκριμένη 
διαδικασία και ευτυχώς που τα βρήκαμε νωρίς». Όσον 
αφορά την καθαριότητα ο Δήμαρχος Αθηναίων τόνισε 

ότι «η καθαριότητα είναι ένα θέμα πάρα πολύ δύσκολο 
και κρίσιμο. Έχουμε μία εφαρμογή, το Novoville, όπου 
βλέπουμε τα αιτήματα των κατοίκων της πόλης, και τα 
παράπονα. Φέτος, σε σχέση με τους πρώτους 5 μήνες 
πέρσι, καταγράφουμε τα μισά και ακόμα λιγότερα. Άρα, 
σύμφωνα με τους αριθμούς φαίνεται ότι πάμε καλά. 
Στο Εμπορικό Τρίγωνο κάνουμε αποκομιδή 7-8 φορές 
μέσα στη μέρα το καλοκαίρι. Στην Ακρόπολη 3-4 φορές, 
ακόμα και στη 1:30 το μεσημέρι για να μην γεμίζουν οι 
κάδοι, για να μη μυρίζουν. Τι χρειάζεται να κάνουμε 
εδώ; Περισσότερους υπόγειους κάδους. Πρέπει να μας 
βοηθήσει και η Αρχαιολογία, για να μπορούμε να παίρ-
νουμε τις άδειες για το σκάψιμο και να βάζουμε υπόγεια 
συστήματα. Έχουμε βάλει 100 και συνεχίζουμε. Έχουμε 
προμηθευτεί και μικρά express οχήματα για να μπαί-
νουν σε μικρούς δρόμους».
Για τον τουρισμό
«Οι πιο δύσκολοι μήνες ξέρετε ποιοι είναι για την Αθήνα; 
Σεπτέμβριος, Οκτώβριος, γιατί έχουμε και πάρα πολλούς 
τουρίστες, αλλά έχουν γυρίσει και οι κάτοικοι. Και τώρα 
είναι πολύ δύσκολα, τον Μάιο είμαστε με απίστευτη πλη-
ρότητα. 10 εκατομμύρια τουρίστες φέτος μόνο η Αθή-

να. Είμαστε πια προορισμός. Θα πρέπει να είμαστε και 
βιώσιμος προορισμός. Ψάχνουμε την ισορροπία».
Για την κοινωνική κατοικία
«Συμμετέχουμε σε μία πολύ μεγάλη πρωτοβουλία και 
σε ευρωπαϊκό επίπεδο. Δραστηριοποιούμαστε συνολικά 
15 πόλεις για την κοινωνική στέγαση. Υπολογίζουμε ότι 
χρειαζόμαστε άμεσα στην Αθήνα 1000 κατοικίες. Ζητά-
με χρήματα από τους αδιάθετους πόρους του Ταμείου 
Ανάκαμψης, μαζί με μεγάλες πόλεις, όπως η Ρώμη και 
η Βαρκελώνη. Το πρόβλημα ποιο είναι; Αυτή τη στιγμή 
επιδοτούμε ενοίκια στον Δήμο της Αθήνας, επιδοτούμε 
κατοικίες για ανακατασκευή, αλλά θέλουμε κι άλλη προ-
σφορά, θέλουμε κι άλλα κτίρια».
Για τη Βασιλίσσης Όλγας
«26 Ιουνίου ανοίγει το πρώτο της κομμάτι της Βασιλίσ-
σης Όλγας, καθώς θα περάσει από εκεί η υπερειδική 
διαδρομή του Ράλλυ Ακρόπολις.  26 Ιουνίου θα ανοί-
ξει το δεξί της κομμάτι, για το αριστερό κομμάτι, έχουμε 
ακόμα κάποια θέματα. Περιμένουμε εργασίες στις ράγες 
του τραμ. Θα ανοίξουν, νομίζω περίπου Σεπτέμβριο με 
Οκτώβριο, 2 λωρίδες ήπιας κυκλοφορίας, όπως είναι και 
ο σχεδιασμός. 
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Λ. Κυρίζογλου: 
Η Μητροπολιτική 
Διακυβέρνηση 
ανήκει στον Α’ Βαθμό 
Αυτοδιοίκησης, στους 
Δήμους
Ο Πρόεδρος της ΚΕΔΕ έστειλε ξεκάθαρο μήνυμα για την ενί-
σχυση της Αυτοδιοίκησης, τη διατήρηση των ΥΔΟΜ στους Δή-
μους και τη θεσμική κατοχύρωση του κοινωνικού ρόλου των 
προγραμμάτων Απασχόλησης και Εναρμόνισης.
Κατά τη συνεδρίαση του Διοικητικού Συμβουλίου της Κεντρι-
κής Ένωσης Δήμων Ελλάδας (ΚΕΔΕ), ο Πρόεδρος κ. Λάζαρος 
Κυρίζογλου έθεσε με σαφήνεια και πολιτική ευθύνη κρίσιμα 
ζητήματα που αφορούν την επόμενη μέρα της Τοπικής Αυτο-
διοίκησης ενόψει της κατάρτισης και του νέου Κώδικα Αυτο-
διοίκησης.
Στο επίκεντρο της παρέμβασής του βρέθηκε το θέμα της Μη-
τροπολιτικής Διοίκησης και Διακυβέρνησης, με τον Πρόεδρο 
της ΚΕΔΕ να τονίζει ότι η αρμοδιότητα αυτή πρέπει να ανήκει 
αποκλειστικά στην Πρωτοβάθμια Αυτοδιοίκηση. Ιδιαίτερη ανα-
φορά έκανε στις περιοχές των πολεοδομικών συγκροτημάτων 
Αθηνών και Θεσσαλονίκης.
Ο κ. Κυρίζογλου προχώρησε μάλιστα στην αποστολή σχετικής 
επιστολής στον Υπουργό Εσωτερικών, κ. Θοδωρή Λιβάνιο, ως 
πρόταση για την μητροπολιτικότητα Αθήνας και Θεσσαλονίκης 
μεταφέροντας με σαφήνεια τις θέσεις της ΚΕΔΕ.
Στο ίδιο πνεύμα, ο Πρόεδρος της ΚΕΔΕ επανέλαβε ότι οι Δήμοι 
επιθυμούν να διατηρήσουν την αρμοδιότητα των Υπηρεσιών 
Δόμησης (ΥΔΟΜ). Υπογράμμισε πως η διατήρηση της αρμοδι-
ότητας στους Δήμους από τους Δήμους θα συνιστούσε «συγκέ-
ντρωση» και οπισθοδρόμηση. Αυτό που χρειάζεται είναι η πρό-
σληψη προσωπικού για την αποτελεσματική λειτουργία τους.
Χαρακτήρισε θετική την πρωτοβουλία του Υπουργού Εσωτερι-
κών Θεόδωρου Λιβάνιου για τη δυνατότητα πρόσληψης στις 
ΥΔΟΜ μηχανικών για δυο χρόνια.
Στο πεδίο της κοινωνικής πολιτικής, ο Πρόεδρος της ΚΕΔΕ ενη-
μέρωσε το ΔΣ για τη συνάντηση με τον Αναπληρωτή Υπουργό 
Οικονομικών, κ. Νίκο Παπαθανάση, αναφορικά με το πρόγραμ-
μα «Εναρμόνιση Οικογενειακής και Επαγγελματικής Ζωής». Ο 
κ. Παπαθανάσης εξέφρασε τη συμφωνία του με την ανάγκη δι-
ατήρησης του προγράμματος και της εργασιακής συνέχειας των 
εργαζομένων, δεσμευόμενος να συμβάλει μέσω ευρωπαϊκών 
πόρων στη θεμελίωση της νομιμότητας και βιωσιμότητάς του.
Σε συνέχεια της συνάντησης, πραγματοποιήθηκε επικοινω-
νία με την Υπουργό Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας κ. 
Δόμνα Μιχαηλίδου, ενώ εστάλη και σχετική επιστολή για την 
απρόσκοπτη συνέχιση του συγχρηματοδοτούμενου προγράμ-
ματος voucher σε βρεφονηπιακούς και παιδικούς σταθμούς, 
ΚΔΑΠ και ΚΔΑΠ ΑμεΑ, μέσω Κοινής Υπουργικής Απόφασης.
Τέλος, το ΔΣ της ΚΕΔΕ ενέκρινε ομόφωνα την πρόταση του 
Προέδρου του ΙΤΑ και Δημάρχου Παπάγου – Χολαργού, κ. 
Ηλία Αποστολόπουλου για τον τρόπο κατανομής των 1.000 
νέων θέσεων εργασίας μέσω του προγράμματος απασχόλησης 
ανέργων ηλικίας 55-67.
Ο Πρόεδρος της ΚΕΔΕ, κ. Κυρίζογλου, δήλωσε ότι η Αυτοδιοί-
κηση Α’ βαθμού διεκδικεί επιπλέον 1.500 θέσεις, προκειμένου 
να ενισχυθούν όσο το δυνατόν περισσότερο οι υποστελεχωμέ-
νοι Δήμοι της χώρας.
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Π. αττικής: 

Επιτυχής η άσκηση 
δασικής πυρκαγιάς 

«ΔΙΑ ΠΥΡΟΣ 2025»

Π
αρόντες επίσης, ο Γενικός Γραμματέας Πολιτικής 
Προστασίας Νικόλαος Παπαευσταθίου και ο Αρ-
χηγός του Πυροσβεστικού Σώματος Αντιστράτηγος 
Θεόδωρος Βάγιας, παρακολούθησε η Αντιπεριφε-
ρειάρχης Ανατολικής Αττικής Βίκυ Καβαλλάρη, μαζί 

με τον Αντιπεριφερειάρχη Πολιτικής Προστασίας Περιφέρειας Αττικής 
Λεωνίδα Μανωλάκο, τον Προϊστάμενο της Αυτοτελούς Διεύθυνσης 
Πολιτικής Προστασίας Περιφέρειας Αττικής Νίκο Πασσά, το Γραμμα-
τέα Αποκεντρωμένης Διοίκησης Αττικής Γρηγόριο Ζαφειρόπουλο και 
το Δήμαρχο Λαυρεωτικής Δημήτριο Λουκά.
Πρόκειται για τη μεγάλη ετήσια άσκηση του Πυροσβεστικού Σώματος 
«Δια Πυρός 2025», η οποία διεξάγεται ταυτόχρονα και στις 13 Περιφέ-
ρειες της Χώρας, με σκοπό τη διαπίστωση, σε ρεαλιστικές συνθήκες, της 
επιχειρησιακής ετοιμότητας του μηχανισμού δασοπυρόσβεσης και την 
αξιολόγηση της αποτελεσματικότητάς του, ενώ ταυτόχρονα, αξιολογή-
θηκαν η διαλειτουργικότητα των φορέων στις διαδικασίες διαχείρισης 
των μέσων τους για την αντιμετώπιση δασικών πυρκαγιών με έμφαση 
στην προστασία του πληθυσμού, η ορθολογική διαχείριση του αν-
θρώπινου δυναμικού και των υλικών πόρων, ο έλεγχος αξιοπιστίας 
της υπάρχουσας υλικοτεχνικής υποδομής και των διαθέσιμων μέσων, 
η ένταξη και η αξιοποίηση νέων τεχνολογιών στη δασοπυρόσβεση, 
καθώς και η αποτελεσματικότητα της συνεργασίας των εμπλεκόμενων 
φορέων. Βάσει του σεναρίου, η άσκηση πεδίου διεξήχθη στην «καρ-
διά» της αντιπυρικής περιόδου, με πολύ υψηλό δείκτη επικινδυνότητας 
εκδήλωσης πυρκαγιάς και ο μηχανισμός είχε τεθεί σε αυξημένη ετοι-
μότητα. Από το πυροφυλάκιο «Δίανθος» στη Λαυρεωτική, εντοπίστηκε 
έντονος καπνός σε πευκοδάσος, στην περιοχή «Πασσά», πλησίον της 
Παιδικής Κατασκήνωσης της Ομοσπονδίας Συλλόγων Υπουργείου 
Οικονομικών (ΟΣΥΟ) Λαυρίου και του Υπουργείου Γεωργίας. Τε-
λικά, με συντονισμένες ενέργειες, εκκενώνονται οι κατασκηνώσεις, 
δημιουργείται αντιπυρική ζώνη με τη συνδρομή μηχανημάτων έργου 
και αναπτύσσονται δυνάμεις προκειμένου να αποτραπεί η εξάπλωση 
της πυρκαγιάς νότια προς την περιοχή του Κάτω Σουνίου, ώσπου η 
πυρκαγιά τίθεται «υπό μερικό έλεγχο» και οι δυνάμεις αποδεσμεύονται 
σταδιακά. Σύμφωνα με σχετική δήλωση του Υπουργού Κλιματικής 
Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας Γιάννη Κεφαλογιάννη, μετά την 
ολοκλήρωση της άσκησης, φέτος ο αριθμός του ανθρώπινου δυνα-
μικού είναι αυξημένος, καθώς 18.000 γυναίκες και άνδρες του Πυρο-
σβεστικού Σώματος – μόνιμοι, πενταετούς θητείας και εθελοντές – θα 
ριχτούν στη μάχη, μαζί με περίπου 5.000 εθελοντές της Πυροσβεστικής 
και 5.500 εθελοντές της Πολιτικής Προστασίας, ενώ θα έχουμε 20 ομά-
δες ΕΜΟΔΕ (δασοκομάντος), 4 επιπλέον σε σχέση με πέρσι, φτάνοντας 
περίπου τα 1.600 άτομα σε όλη την επικράτεια μόνο για τους δασοκο-
μάντος. Αναφερόμενη στην άσκηση, η Αντιπεριφερειάρχης Π.Ε. Ανα-
τολικής Αττικής Βίκυ Καβαλλάρη σημείωσε:
«Παρακολουθήσαμε τη μεγάλη ετήσια άσκηση του Πυροσβεστικού 
Σώματος, «Δια Πυρός 2025», εδώ, στη θέση «Πασσά» του Δήμου Λαυ-
ρεωτικής, η οποία διεξήχθη με όσο κατά το δυνατόν ρεαλιστικότερο 
τρόπο, με συμμετοχή επίγειων αλλά και εναέριων δυνάμεων και τη 
συνδρομή όλων των εμπλεκόμενων φορέων της Πολιτικής Προστα-

σίας. Σήμερα δοκιμάστηκαν τόσο η επιχειρησιακή ετοιμότητα και η 
αποτελεσματικότητα του μηχανισμού αντιμετώπισης δασικών πυρκα-
γιών, όσο και η διαλειτουργικότητα των εμπλεκόμενων φορέων στις 
διαδικασίες διαχείρισης των μέσων τους, καθώς και το επίπεδο συ-
νεργασίας τους.

Η Περιφέρεια Αττικής συνεχίζει να συνδράμει με όλα τα μέσα που 
διαθέτει – μηχανήματα έργου και υδροφόρες – το έργο της Πυρο-
σβεστικής Υπηρεσίας που έχει τον κύριο λόγο στην κατάσβεση των 
πυρκαγιών, ενώ στο πλαίσιο της πρόληψης και της προετοιμασίας 
για τους θερινούς μήνες, διενεργεί εργασίες αποψίλωσης ξερής και 
χλωρής βλάστησης, καθαρισμού ερεισμάτων, καθώς και συντήρησης 
πρασίνου, σε οδούς αρμοδιότητας της. Καθώς η Πολιτική Προστασία 
αποτελεί απόλυτη προτεραιότητα του στρατηγικού σχεδιασμού της Πε-
ριφέρειας Αττικής και του Περιφερειάρχη μας Νίκου Χαρδαλιά, συνε-
χίζουμε να εργαζόμαστε με συνέπεια, υπευθυνότητα και συνεργασία, 
διαμορφώνοντας ένα αποτελεσματικό πλαίσιο προστασίας απέναντι 
στους σύγχρονους κινδύνους και τα νέα δεδομένα που δημιουργεί 
η κλιματική κρίση, με στόχο τη διαφύλαξη της ανθρώπινης ζωής, της 
περιουσίας των πολιτών και του φυσικού μας περιβάλλοντος». Την 
άσκηση παρακολούθησαν επίσης, ως Εκπρόσωποι των Αρχηγών των 
Ενόπλων Δυνάμεων και των Σωμάτων Ασφαλείας, ο Αντιστράτηγος 
Μιχαήλ Κλούβας, Διοικητής ΔΙΚΑΦΚΑ ως εκπρόσωπος του Αρχηγού 
ΓΕΕΘΑ, ο Ταξίαρχος Κωνσταντίνος Ευαγγελίδης Διευθυντής ΓΕΣ/Α3 
ως εκπρόσωπος του Αρχηγού ΓΕΣ, ο Αρχιπλοίαρχος Σάββας Χοζός 
ως εκπρόσωπος του Αρχηγού ΓΕΝ, ο Ταξίαρχος (Ι) Δημήτριος Μα-
ραγκουδάκης ως εκπρόσωπος του Αρχηγού ΓΕΑ, ο Υπαρχηγός της 
Ελληνικής Αστυνομίας Αντιστράτηγος Πασχάλης Συριτούδης ως εκ-
πρόσωπος του Αρχηγού της ΕΛΑΣ και ο Υποναύαρχος Γεώργιος Χα-
τζηγεωργίου ως εκπρόσωπος του Αρχηγού ΛΣ-ΕΛΑΚΤ. Από πλευράς 
Πυροσβεστικού Σώματος, ο Υπαρχηγός Αντιστράτηγος Γεώργιος Μαρ-
κουλάκης, ο Επιτελάρχης Αντιστράτηγος Αθανάσιος Μπαλάφας, ο Γε-
νικός Επιθεωρητής Νοτίου Ελλάδας Αντιστράτηγος Χρήστος Πλατάς, ο 
Προϊστάμενος Κλάδου Πυροσβεστικών Επιχειρήσεων Υποστράτηγος 
Σίμος Αποστόλου, ο Συντονιστής Επιχειρήσεων Αττικής Υποστράτηγος 
Αναστάσιος Παππάς, καθώς και Ανώτατοι και Ανώτεροι αξιωματικοί 
του Π.Σ. Επίσης, εκπρόσωποι της Πολιτικής Προστασίας της Περιφέ-
ρειας Αττικής, του Δήμου Λαυρεωτικής, του ΣΠΑΥ, του ΣΠΑΠ, καθώς 
και εκπρόσωποι Εθελοντικών Οργανώσεων.

Την τακτική άσκηση πεδίου δασικής πυρκαγιάς μεγάλης έκτασης με 
την κωδική ονομασία «ΔΙΑ ΠΥΡΟΣ 2025», που πραγματοποιήθηκε 

χθες στη θέση «Πασσά» του Δήμου Λαυρεωτικής από την 
Περιφερειακή Πυροσβεστική Διοίκηση (ΠΕ.ΠΥ.Δ.) Αττικής, παρουσία 

του Υπουργού Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας 
Γιάννη Κεφαλογιάννη, των Υφυπουργών Ευάγγελου Τουρνά και 

Κωνσταντίνου Κατσαφάδου.
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Η
παραχώρηση της κα-
θαριότητας σε ιδιώτες 
επανέρχεται έντονα 
στην ατζέντα πολλών 
δήμων της χώρας, είτε 

ως λύση ανάγκης είτε ως στρατηγική 
επιλογή. Σε μια εποχή δημοσιονομικών 
περιορισμών, ελλείψεων προσωπικού 
και αυξημένων αναγκών καθαριότητας, 
η ιδιωτικοποίηση εμφανίζεται σε ορισμέ-
νους δήμους ως μια “εύκολη” διέξοδος. 
Ωστόσο, η τάση αυτή συναντά ισχυρές 
αντιδράσεις από εργαζομένους, αυτοδι-
οικητικούς και τμήματα της κοινωνίας 
που θεωρούν ότι η καθαριότητα αποτελεί 
θεμελιώδη δημόσια υπηρεσία που δεν 
πρέπει να παραχωρείται με κριτήριο το 
επιχειρηματικό όφελος.
Ειδικά στην εποχή της προσπάθειας της 
ανακύκλωσης το θέμα αποκτά πολλές 
διαστάσεις.

Η μεταφορά σε ιδιώτες 
και οι αιτίες
Η αδυναμία προσλήψεων, τα χρονοβόρα 
ΑΣΕΠ, οι συνταξιοδοτήσεις χωρίς αντί-
κρισμα και η αυξανόμενη πίεση από την 
καθημερινότητα των πολιτών οδηγούν 
αρκετούς δημάρχους στην απόφαση να 
αναθέσουν σε εργολάβους την αποκομι-
δή απορριμμάτων, την καθαριότητα κοι-
νοχρήστων χώρων, ακόμη και την καθα-
ριότητα σχολικών μονάδων. Η πρακτική 
αυτή καταγράφεται ήδη σε δήμους όπως 
η Κέρκυρα, το Μαρούσι, η Γλυφάδα, τα 
Χανιά, ο Παπάγος Χολαργός, η Ρόδος και 
άλλους.
Σημειώνουμε όμως πρόσφατα δήλωσε ο 
Υπουργός Εσωτερικών κ. Λιβάνιος «δεν 
υπάρχει περιορισμός προσλήψεων στα 
ανταποδοτικά»
Η επιχειρηματολογία υπέρ της ανάθεσης 
σε ιδιώτες βασίζεται κυρίως σε:
• ταχύτερη απόκριση,
• ευελιξία και προσαρμογή σε εποχικές 
ανάγκες (π.χ. τουριστικές περιοχές),
• περιορισμό των λειτουργικών δαπανών 
μέσω εργολαβιών αντί προσλήψεων με 
μόνιμη σχέση.

Αντιδράσεις και 
αντεπιχειρήματα
Στον αντίποδα, τα σωματεία εργαζομέ-
νων και πολλές παρατάξεις σε δημοτικά 
συμβούλια τονίζουν πως η εμπειρία από 
την εμπλοκή ιδιωτών μέχρι σήμερα έχει 
αποδείξει:
• χαμηλότερη ποιότητα υπηρεσιών,
• μειωμένο έλεγχο από τις αρμόδιες δη-
μοτικές υπηρεσίες,
• εργασιακές συνθήκες γαλέρας για τους 
εργαζομένους των εργολάβων,
• υψηλότερο τελικό κόστος, όταν συνυ-
πολογιστούν τα κέρδη των εργολάβων 
και οι πολλαπλές αναθέσεις.
Ειδικά σε κρίσιμους τομείς όπως η καθα-
ριότητα σχολείων, η υγειονομική ασφά-
λεια και η διατήρηση ενός ελάχιστου 
επιπέδου δημόσιας υγιεινής καθιστούν 
τη διατήρηση του δημόσιου χαρακτήρα 
αναγκαία για πολλούς.
Χαρακτηριστικές είναι οι πρόσφατες ανα-
κοινώσεις σωματείων – όπως αυτό του 
Δήμου Αγίου Δημητρίου – που αντιδρούν 

στη μερική απασχόληση ή στις προθέσεις 
ανάθεσης σε εργολάβους, υπενθυμίζοντας 
την κρίσιμη συμβολή των καθαριστριών 
την περίοδο της πανδημίας και ζητώντας 
προσλήψεις πλήρους απασχόλησης.

Η εμπειρία μέχρι σήμερα
Η εμπειρία από την παραχώρηση της 
καθαριότητας σε ιδιώτες είναι ανάμεικτη:

• Σε κάποιους δήμους, κυρίως με επο-
χικές ανάγκες ή αυξημένο τουρισμό, οι 
εργολαβίες κάλυψαν προσωρινά κενά, 
χωρίς όμως να αποτυπωθούν μακροχρό-
νια οφέλη.
• Σε άλλες περιπτώσεις, παρατηρήθη-
καν καθυστερήσεις, κακοσυντηρημένος 
εξοπλισμός και συνεχείς αναθεωρήσεις 
συμβάσεων.
• Οι οικονομικές επιτροπές που ενέ-
κριναν τέτοιες αναθέσεις έχουν δεχθεί 
συχνά επικρίσεις για ελλιπή τεκμηρίωση 
κόστους-οφέλους.
• Σε αρκετούς δήμους η ιδιωτικοποίηση 
προκάλεσε κινητοποιήσεις, προσφυγές 
στο Ελεγκτικό Συνέδριο ή και δικαστικές 
εμπλοκές λόγω αδιαφάνειας.

Προοπτικές και διλήμματα
Η τοπική αυτοδιοίκηση φαίνεται να 
κινείται μεταξύ δύο πυλώνων: της δι-
ασφάλισης του δημόσιου χαρακτήρα 
των υπηρεσιών και της αναγκαιότη-
τας για αποτελεσματική κάλυψη των 
αναγκών με περιορισμένους πόρους. 
Η όποια λύση απαιτεί σοβαρό σχεδια-
σμό, διαφάνεια, ουσιαστικό κοινωνικό 
διάλογο και αποτίμηση της μέχρι σή-
μερα εμπειρίας.
Η πρόκληση για τους δήμους είναι 
σαφής: να μην αντιμετωπίσουν τη 
διαχείριση απορριμμάτων και καθα-
ριότητας με λογικές κόστους-οφέλους, 
αλλά ως κρίσιμη πτυχή της καθημερι-
νής ποιότητας ζωής και της δημόσιας 
υγείας.
ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΣΩΜΑΤΕΙΟΥ ΟΥΤΕ 
ΙΔΙΩΤΕΣ- ΟΥΤΕ ΜΕΡΙΚΗ ΑΠΑΣΧΟ-
ΛΗΣΗ

ΣΩΜΑΤΕΙΟ ΕΡΓΑΖΟΜΈΝΩΝ ΑΓ. ΔΗ-
ΜΗΤΡΙΟΣ 22-05-25
ΔΉΜΟΥ ΑΓΊΟΥ ΔΗΜΗΤΡΊΟΥ ΑΡ. 

ΠΡΩΤ.:
ΟΥΤΕ ΙΔΙΩΤΕΣ – ΟΥΤΕ ΜΕΡΙΚΗ ΑΠΑ-
ΣΧΟΛΗΣΗ
Την Παρασκευή 16 Μαΐου, κατά τη συ-
νάντηση του Διοικητικού Συμβουλίου 
του Σωματείου Εργαζομένων Δήμου 
Αγίου Δημητρίου με τον Δήμαρχο, μας 
ανακοινώθηκε η πρόθεση της Διοί-
κησης να προχωρήσει σε προσλήψεις 

μερικής απασχόλησης για την καθαρι-
ότητα στα σχολεία.
Μας δηλώθηκε επίσης ότι, εξετάζεται το 
ενδεχόμενο ανάθεσης της καθαριότη-
τας σε ιδιώτες αν δεν εγκριθούν παρα-
πάνω θέσεις απο το Υπουργείο .
Ξεκαθαρίζουμε με τον πλέον κατηγο-
ρηματικό τρόπο ότι κάτι τέτοιο δεν γί-
νεται αποδεκτό.
Η καθαριότητα στα σχολεία δεν είναι 
υπόθεση λίγων ωρών. Πρόκειται για 
μια πάγια και διαρκή ανάγκη που δεν 
μπορεί να καλύπτεται με ημίμετρα και 
προσωρινές λύσεις. Δεν αποτελεί λύση 
η μείωση των ωρών απασχόλησης 
προκειμένου να προσληφθούν περισ-
σότερες εργαζόμενες, αφού οι ώρες κα-
θαριότητας, όπως καθορίζονται από το 
Υπουργείο, είναι συγκεκριμένες.
Οι σχολικές καθαρίστριες είναι από τις 
πιο αδικημένες εργαζόμενες στον δη-
μόσιο τομέα.
Από τις εξευτελιστικές συμβάσεις με 
πληρωμή ανά αίθουσα, με αγώνα κα-
ταφέραμε και αναγνωρίστηκε η ανα-
γκαιότητα του ρόλου τους, φτάσαμε 
στη μετατροπή των συμβάσεων σε 
πλήρους απασχόλησης, με εφαρμογή 
του ενιαίου μισθολογίου.
Μέσα από τον διαρκή αγώνα του 
Σωματείου Εργαζομένων του Δήμου 
Αγίου Δημητρίου, καταργήθηκαν οι 
συμβάσεις μερικής απασχόλησης και 
όλες οι καθαρίστριες εργάζονται πλέον 
με πλήρη απασχόληση. Η αναγνώρι-
ση της συμβολής τους ήρθε ξεκάθαρα 
στην περίοδο της πανδημίας, όταν με 
αυταπάρνηση και αίσθημα ευθύνης, 
προστάτευσαν τα παιδιά μας. Χωρίς να 
διστασουν και να φοβηθούν βάζοντας 
σε κίνδυνο την ίδια τους τη ζωή. Όλοι 
χειροκροτησσν και ακόμα και η κυβέρ-
νηση τους έδωσε συγχαρητήρια. 

Ασφυκτικές πιέσεις και αντιδράσεις 
για την ιδιωτικοποίηση της 
καθαριότητας στους Δήμους

Συνεχίζεται ο αγώνας για την 
παραμονή των συμβασιούχων

Με οδηγό την πρόσφατη εξέλιξη μονιμοποίησης πέντε συμβασιούχων στο δήμο Καισα-
ριανής, με παρέμβαση της δημοτικής Αρχής, κινεί τις διαδικασίες δικαίωσης των δικών 
του συμβασιούχων ο δήμος Αθηναίων.
Μετά τις ενέργειες της δημοτικής Αρχής το προηγούμενο διάστημα για την παραμονή 
συμβασιούχων που έχουν κερδίσει πρωτόδικες αποφάσεις ή που οι υποθέσεις τους 
εκκρεμούν στα δικαστήρια, στο δημοτικό Συμβούλιο της πρωτεύουσας προωθείται, 
σύμφωνα με πληροφορίες και το θέμα της «αποδοχής δικογράφων» για την στήριξη 
των εργαζομένων.
Παρά το γεγονός ότι οι κινήσεις αυτές, από πλευράς δήμου είναι αντίθετες στη διάταξη 
Βορίδη, ο δήμος Αθηναίων, εμμένει στην παραμονή των 318 συμβασιούχων του στην 
εργασία, μην προχωρώντας σε ένδικα μέσα και αποδεχόμενος την Πρωτόδικη απόφα-
ση για το μέλλον των υπαλλήλων.
Όπως εκτιμάντα, μετά και τη δέσμευση του δημάρχου Αθηναίων την ίδια τύχη θα έχουν 
και υποθέσεις πολλών άλλων συμβασιούχων που εργάζονται στο δήμο καλύπτοντας 
πάγιες και διαρκείς ανάγκες.

Επωάζεται μεταφορά των ΥΔΟΜ – 
Έντονη αντίδραση της ΚΕΔΕ
Έντονη ανησυχία και σφοδρές αντιδράσεις προκαλεί στους κόλπους της Τοπικής Αυ-
τοδιοίκησης η πιθανότητα μεταφοράς των Υπηρεσιών Δόμησης (ΥΔΟΜ) από τους 
δήμους στο κεντρικό κράτος. Οι τοποθετήσεις που διατυπώθηκαν κατά τη διάρκεια 
ημερίδας της ΠΟ ΕΜΔΥΔΑΣ (Πανελλήνιας Ομοσπονδίας Ενώσεων Μηχανικών Δη-
μοσίων Υπαλλήλων) και κυρίως αυτή του Προέδρου του ΤΕΕ κ. Στασινού φαίνεται 
να επαναφέρουν με ένταση το σενάριο κεντρικής διαχείρισης κρίσιμων πολεοδομικών 
αρμοδιοτήτων.
Ο πρόεδρος της ΚΕΔΕ κ. Κυρίζογλου απάντησε σε έντονο ύφος, δηλώνοντας ξεκάθα-
ρα ότι η μεταφορά των ΥΔΟΜ στο κράτος δεν αποτελεί αποκέντρωση, αλλά αντίθετα, 
κατάφωρη παραβίαση της συνταγματικής επιταγής περί αποκεντρωτικού συστήματος. 
Όπως ανέφερε:
«Δεν συνιστά αποκέντρωση η αφαίρεση της αρμοδιότητας από τις ΥΔΟΜ και η μεταφο-
ρά της στο κράτος. Αντίθετα, συγκρούεται με το γράμμα και το πνεύμα του Συντάγμα-
τος. Εμείς θέλουμε τις πολεοδομίες και θα συνεχίσουμε να τις λειτουργούμε. Ζητάμε, 
όμως, τη στελέχωσή τους με μόνιμο προσωπικό».
Ο ίδιος υπενθύμισε ότι ήδη, με πρωτοβουλία του πρώην Υφυπουργού Εσωτερικών κ. 
Λιβάνιου, έχει θεσπιστεί η δυνατότητα πρόσληψης μηχανικών για 24 μήνες στις ΥΔΟΜ, 
ως προσωρινή ανάσα στις δομές των δήμων. Παράλληλα, έθεσε το εύλογο ερώτημα για 
το πώς θα λειτουργήσουν οι ΥΔΟΜ στο κράτος, δεδομένης της υποστελέχωσης και των 
προβλημάτων που επικρατούσαν όταν αυτές υπάγονταν στις κρατικές δομές.
Στο ίδιο πνεύμα τοποθετήθηκε και ο Α’ Αντιπρόεδρος της ΚΕΔΕ, Δήμαρχος Βάρης-Βού-
λας-Βουλιαγμένης, κ. Κωνσταντέλλος, ο οποίος ήταν παρών στην ημερίδα και επιβεβαί-
ωσε την «αμετροεπή» όπως την χαρακτήρισε στάση του κ. Στασινού. Επισήμανε όμως, 
ότι η πρόταση του Προέδρου του ΤΕΕ φέρεται να βρίσκει απήχηση σε κυβερνητικά 
κλιμάκια, κάνοντας λόγο για σχέδιο διαχωρισμού των ΥΔΟΜ: το γνωμοδοτικό σκέλος 
(πολεοδομία – ρυμοτομία) στους δήμους και το αποφασιστικό σκέλος (αδειοδοτήσεις) 
στο κράτος. «Δεν έχω την απόλυτη βεβαιότητα ότι αυτή η άποψη πατά γερά στα πόδια 
της. Εισέπραξα ένα έντονο άγχος από τον ίδιο τον κ. Στασινό, ο οποίος ζήτησε τη 
βοήθεια όλων των μηχανικών για να προχωρήσει η πρόταση. Πρόκειται για κάτι που 
φαίνεται να έχει προαποφασιστεί», ανέφερε ο κ. Κωνσταντέλλος.
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Ο τουρισμός μπορεί και πρέπει να αποτελέσει τον κινητήριο 
μοχλό για τη βιώσιμη οικονομική ανάπτυξη της Αττικής, 
δημιουργώντας με αυτό τον τρόπο νέες ευκαιρίες ανάπτυ-
ξης και ενισχύοντας την ευημερία των πολιτών. Το Λεκα-
νοπέδιο της πρωτεύουσας αξίζει και πρέπει να τοποθετηθεί 
στους κορυφαίους ευρωπαϊκούς προορισμούς για ταξίδια 
εμπειρίας. Πρόκειται για έναν στόχο που υπηρετούμε συ-
στηματικά, με δομημένη στρατηγική και ολοκληρωμένο 
σχέδιο» τόνισε ο Περιφερειάρχης Αττικής Νίκος Χαρδαλιάς 
μιλώντας στην εκδήλωση του CNN Insights με τίτλο «Athens 
365: Η Αθήνα ως βιωματικός τουριστικός προορισμός καθ’ 
όλη τη διάρκεια του έτους», που πραγματοποιήθηκε στο Αί-
γλη Upstairs, στον Κήπο του Ζαππείου.
Στο πλαίσιο αυτού του σχεδιασμού, η Περιφέρεια Αττικής 
προχώρησε πρόσφατα στη σύσταση του Οργανισμού Δι-
αχείρισης και Προώθησης Προορισμού της Περιφέρειας 
Αττικής – DMMO «The Greater Athens Region». «Είμαστε 
η πρώτη Περιφέρεια της χώρας που αποκτά τέτοιον ορ-
γανισμό – κι αυτό αποτυπώνει την ισχυρή πίστη μας στις 
δυνατότητες του τόπου μας. Ο νέος φορέας, που ιδρύθηκε 
μέσω του Αναπτυξιακού Οργανισμού της Περιφέρειας «Νέα 
Μητροπολιτική Αττική Α.Ε», αποτελεί ουσιαστικά την «αιχμή 
του δόρατος» για την εφαρμογή μιας δομημένης τουριστι-
κής στρατηγικής» πρόσθεσε ο κ. Νίκος Χαρδαλιάς.
Ανέφερε παράλληλα ότι ο επισκέπτης θα πρέπει εκτός από 
τα κλασσικά αξιοθέατα της Αθήνας, να μπορεί να γνωρίσει 
ευρύτερα την Αττική που αποτελεί ένα μωσαϊκό ιστορίας, 
πολιτισμού, ανθρώπων και γεύσεων.
«Η Μητροπολιτική Αττική είναι ένας τόπος γεμάτος εναλλα-
γές και αντιθέσεις. Ένας τόπος που συνδυάζει απαράμιλλο 
φυσικό πλούτο, βουνό και θάλασσα, με μια οικουμενικής 
εμβέλειας κληρονομιά, που δεν μένει κλεισμένη σε μου-
σεία. Αντιθέτως, είναι ζωντανή, ορατή και παρούσα σε κάθε 
γωνιά της περιοχής μας. Από το κοσμοπολίτικο παραλιακό 
μέτωπο της Αθηναϊκής Ριβιέρας και τα νησιά του Αργοσα-
ρωνικού, μέχρι τα προστατευόμενα τοπία Natura και τους 
ορεινούς όγκους της Πεντέλης, της Πάρνηθας και του Υμητ-
τού που οριοθετούν το λεκανοπέδιο, η Αττική συμπυκνώνει 
την ηπειρωτική και τη νησιωτική Ελλάδα σε μικρογραφία» 
όπως είπε.
Αυτή τη στιγμή η Αττική αποτελεί μια ταχύτατα ανερχόμε-
νη δύναμη στον τουριστικό χάρτη της χώρας. Όχι πλέον 
ως ενδιάμεσος σταθμός, αλλά ως αυτόνομος προορισμός, 
κάτι που αποδεικνύεται και από τα επίσημα στοιχεία που 
δείχνουν ότι το 2024 ήταν μια χρονιά – ρεκόρ για την του-
ριστική κίνηση στην Αττική. Οι διεθνείς αφίξεις επισκεπτών 
έφτασαν τα 7,9 εκατομμύρια, σημειώνοντας αύξηση 12% σε 
σχέση με το 2023, χρονιά που η Περιφέρεια Αττικής συ-
νεισέφερε το 19% των συνολικών τουριστικών εσόδων της 
χώρας.
Η ετήσια έρευνα ικανοποίησης επισκεπτών της Ένωσης 
Ξενοδόχων Αθηνών – Αττικής και Αργοσαρωνικού, που 
πραγματοποιήθηκε σε συνεργασία με τον Διεθνή Αερολι-
μένα Αθηνών, αποτυπώνει αυτή την αυξανόμενη ζήτηση για 
την Αττική ως προορισμό και το υψηλό επίπεδο ικανοποίη-
σης των επισκεπτών, με μέσο όρο βαθμολογίας 8,3 στα 10.
«Η δυναμική που βλέπουμε να αναπτύσσεται, είναι σημαντι-
κή και αδιαμφισβήτητη.
Εξίσου σημαντικές όμως είναι και οι ευκαιρίες, που καλού-
μαστε να αξιοποιήσουμε, με κυριότερη την ανάδειξη νέων 
προορισμών εντός της Περιφέρειας. Για εμάς, η βιώσιμη 
τουριστική ανάπτυξη της Αττικής ταυτίζεται με τη διαρκή 
αναβάθμιση των υποδομών μας. Ταυτίζεται με την προσπά-
θεια για μια λειτουργική και ασφαλή καθημερινότητα, τόσο 
για τους επισκέπτες όσο και για τους μόνιμους κατοίκους. 
Γι’ αυτό και συνεχίζουμε να επενδύουμε σε σύγχρονες αν-
θεκτικές υποδομές.

«Χτίζουμε μια σύγχρονη 
Μητροπολιτική Αττική με 
όχημα την προσέλκυση 
τουριστών και τις 365 
ημέρες του χρόνου»

Νικος 

ΧαρΔαλιας: 

4

οι Περιφερειες αΝαλαμβαΝούΝ ρολο - κλειΔι:

Νέες αρμοδιότητες και 
ρυθμίσεις στο νομοσχέδιο για 

την πολιτική προστασία

Σ
ε δημόσια διαβούλευση τέθηκε μέχρι την Παρασκευή 6 Ιουνί-
ου 2025, το σχέδιο νόμου του υπουργείου Κλιματικής Κρίσης 
και Πολιτικής Προστασίας με τίτλο: «Πλαίσιο για την ενίσχυση 
της ανθεκτικότητας: Διατάξεις για την πολιτική προστασία και 
το Πυροσβεστικό Σώμα».

Μεταξύ άλλων, δίνεται η δυνατότητα στους περιφερειάρχεςνα εισηγούνται οι 
ίδιοι την κήρυξη κατάστασης έκτακτης ανάγκης για περιοχές εντός των διοι-
κητικών τους ορίων, ενώ στη σύνθεση της Επιτροπής Εκτίμησης Κινδύνου 
εντάσσεται ο αρχηγός του Πυροσβεστικού Σώματος για την ενίσχυση του 
επιχειρησιακού συντονισμού.
Επιπλέον, το σχέδιο νόμου συνδέεται άμεσα με το Εθνικό Πρόγραμμα Πο-
λιτικής Προστασίας «ΑΙΓΙΣ», στο πλαίσιο του οποίου αναμένεται η παραλαβή 
νέων πτητικών μέσων. Όπως αναφέρει ανακοίνωση του υπουργείου Κλιμα-
τικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας, για την επάνδρωση και λειτουργία 
αυτών των μέσων, επιταχύνεται και απλουστεύεται η διαδικασία πρόσληψης 
πυροσβεστικού προσωπικού ειδικών καθηκόντων, όπως πιλότων, τεχνικών 
και μηχανικών.
Ακόμη, με το νέο πλαίσιο καταργείται το σύστημα γραπτών εξετάσεων για 
την πρόσληψη πυροσβεστών ειδικών καθηκόντων. Σύμφωνα με το υπ. Κλι-
ματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας «αντ' αυτού, καθιερώνεται σύ-
στημα μοριοδότησης με αντικειμενικά και αδιάβλητα κριτήρια, τόσο για την 
εισαγωγή ιδιωτών στο Πυροσβεστικό Σώμα όσο και για τη μετάταξη ήδη 
υπηρετούντος προσωπικού».

Ιδιαίτερη μέριμνα λαμβάνεται και για την ενίσχυση της Διεύθυνσης Υγει-
ονομικού του Πυροσβεστικού Σώματος. Με τις νέες ρυθμίσεις, όπως τονί-
ζεται στην ανακοίνωση, εισάγεται «αντικειμενικό σύστημα επιλογής ιατρών 
με βάση καθορισμένα κριτήρια μοριοδότησης, διασφαλίζοντας την παροχή 
ποιοτικών υπηρεσιών υγείας στο προσωπικό του Σώματος και την εύρυθμη 
λειτουργία των Υγειονομικών Επιτροπών».
Παράλληλα, στο άρθρο 11 του σχεδίου νόμου προβλέπεται η δημιουργία 
νέας κατηγορίας πυροσβεστικού προσωπικού με την ονομασία «Πυροσβέ-
στες Γενικών Καθηκόντων Επί Θητεία» (Π.Ε.Θ.), οι οποίοι προσλαμβάνονται 
για επταετή θητεία με σχέση δημοσίου δικαίου και με αντικειμενικά κριτή-
ρια, χωρίς γραπτές εξετάσεις. Συνιστώνται 150 οργανικές θέσεις Π.Ε.Θ., με 
αντίστοιχη μείωση οργανικών θέσεων των λοιπών κατηγοριών, ενώ προ-
βλέπεται η δυνατότητα μεταβολής του αριθμού των θέσεων με προεδρικό 
διάταγμα.
Τέλος, στο άρθρο 16, επανακαθορίζεται το πλαίσιο αστικής ανάπλασης των 
εργατικών κατοικιών του οικισμού «Ληξούρι Ι» στην Κεφαλονιά, οι οποίες 
επλήγησαν από τους σεισμούς του 2014. Η αρμοδιότητα για την αποκατά-
σταση των ζημιών μεταφέρεται στη Διεύθυνση Αποκατάστασης Επιπτώσεων 
Φυσικών Καταστροφών Κεντρικής Ελλάδος (Δ.Α.Ε.Φ.Κ.-Κ.Ε.) του Υπουρ-
γείου Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας. Η Διεύθυνση δύναται 
να συνάψει Προγραμματική Σύμβαση με την εταιρεία «ΚΤΙΡΙΑΚΕΣ ΥΠΟΔΟ-
ΜΕΣ Α.Ε.», η οποία αναλαμβάνει την υλοποίηση του έργου και την έκδοση 
των απαιτούμενων οικοδομικών αδειών.

 Δίνεται η δυνατότητα στους περιφερειάρχες να εισηγούνται οι ίδιοι την 
κήρυξη κατάστασης έκτακτης ανάγκης για περιοχές εντός των διοικητικών 

τους ορίων



 www.dimarxos365.gr

3 Χρόνια Επιτυχίες
Το ειδησεογραφικό site atticatimes.gr  για την άμεση
και έγκυρη πληροφόρηση του αναγνωστικού κοινού
από έμπειρη δημοσιογραφική ομάδα
που επιθυμεί να συμβάλλει ως ενημερωτική φωνή 
στην ανάδειξη των καθημερινών θεμάτων που
απασχολούν την κοινωνία και την πολιτική.2 χρόνια με

>100 συνεντεύξεις σε
Υπουργούς Βουλευτές

Ευρωβουλευτές
Δημάρχους Αιρετούς

Επιστήμονες
Επιχειρηματίες

oup

Τα Βραβεία Οργανισμού Τοπικής Αυτοδιοίκησης
www.otaawards.com είναι τα μοναδικά βραβεία στη

χώρα που απευθύνονται αποκλειστικά στους Πρωτοβάθμιους
& Δευτεροβάθμιους Οργανισμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης,
αναδεικνύοντας και επιβραβεύοντας δράσεις και έργα για την
Καινοτομία, τη Βιωσιμότητα, την Ποιότητα Ζωής των Πόλεων
αλλά και τις Υπηρεσίες προς τον Πολίτη για το σύνολο της
τετραετίας.

Το αποτύπωμα της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης στην  Ελληνική

πραγματικότητα

info@atticatimes.gr                                               info@dimarxos365.gr     

Το ειδησεογραφικό site atticatimes.gr  για την άμεση
και έγκυρη πληροφόρηση του αναγνωστικού κοινού
από έμπειρη δημοσιογραφική ομάδα
που επιθυμεί να συμβάλλει ως ενημερωτική φωνή 
στην ανάδειξη των καθημερινών θεμάτων που
απασχολούν την κοινωνία και την πολιτική.

150 σύΝΕΝτΕύΞΕισ

 τώρα μέσα από 
το νέο Site
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Μητσοτάκης: 

Επισκέφτηκε την «Ημέρα Καριέρας» 
της Δύπα στο περιστέρι

Τ
η 44η «Ημέρα Καριέρας», που διοργα-

νώνει η Δημόσια Υπηρεσία Απασχόλη-

σης, επισκέφτηκε το μεσημέρι ο Κυριά-

κος Μητσοτάκης, στο Εκθεσιακό Κέντρο 
Περιστερίου. Ο Πρωθυπουργός είχε την 

ευκαιρία να περιηγηθεί στα περίπτερα των 230 
και πλέον επιχειρήσεων που συμμετέχουν και συ-

νομίλησε με εργοδότες και με ενδιαφερόμενους 
που αναζητούν εργασία.
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης ενημερώθηκε από την 
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης 
Νίκη Κεραμέως και τον Διοικητή της ΔΥΠΑ, Σπύρο 
Πρωτοψάλτη, για την πορεία της δράσης, μέσω 
της οποίας περισσότεροι από 10.000 άνθρωποι 
έχουν βρει εργασία έως τώρα, αλλά και για τις 
«Ημέρες Καριέρας» που έχουν διοργανωθεί σε 
μεγάλες πόλεις του εξωτερικού ώστε να ενισχυ-

θεί η δυναμική του brain gain, στο Άμστερνταμ, 
το Ντίσελντορφ και το Λονδίνο, ενώ στο τέλος 
του μήνα θα λάβει χώρα η τέταρτη εκδήλωση, στη 
Στουτγκάρδη.
Ολοκληρώνοντας την επίσκεψη, ο Πρωθυπουργός 
δήλωσε: «Νομίζω, κα Υπουργέ και κ. Διοικητά, εί-
ναι κοινός τόπος ότι τα τελευταία χρόνια η Δημό-

σια Υπηρεσία Απασχόλησης έχει αλλάξει πίστα και 
αυτό είναι κάτι το οποίο μας χαροποιεί ιδιαίτερα 
και κάτι το οποίο πιστοποιείται και μέσα από τον 
πολύ επιτυχημένο θεσμό των “Ημερών Καριέρας”.
Είμαστε σήμερα εδώ, στο Περιστέρι, στην 44η 
“Ημέρα Καριέρας”, με παραπάνω από 200 επιχει-
ρήσεις, παραπάνω από 6.000 προτεινόμενες θέ-

σεις απασχόλησης. Πραγματικά είναι μια “γιορτή” 
της αγοράς εργασίας. Και είναι πολύ ενθαρρυντι-
κό να βλέπουμε πώς και οι επιχειρήσεις αλλά και οι 
υποψήφιοι εργαζόμενοι, αλλά και οι εργαζόμενοι 

που μπορεί να θέλουν να αλλάξουν δουλειά, έχουν 
αγκαλιάσει αυτόν τον θεσμό.
Δουλειά μας, καθώς μειώνεται η ανεργία και καθώς 
δημιουργούνται περισσότερες θέσεις απασχόλη-

σης, είναι να εξασφαλίζουμε ότι κάθε επιχείρηση 
μπορεί να βρει τον εργαζόμενο που χρειάζεται και 
κάθε εργαζόμενος μπορεί να βρει τη δουλειά την 
οποία θέλει και η οποία ανταποκρίνεται στις προσ-

δοκίες του.
Αυτό ακριβώς επιτυγχάνουμε μέσα από τέτοια 
προγράμματα, όπως οι “Ημέρες Καριέρας”, οι 
οποίες θα συνεχιστούν εντός και εκτός Ελλάδος. 
Είναι πάρα πολύ ενθαρρυντικό να βλέπουμε και τις 
“Ημέρες Καριέρας” να πηγαίνουν στο εξωτερικό, 
να απευθύνονται στη γενιά του brain drain, η οποία 
σιγά-σιγά μετατρέπεται σε γενιά του brain gain, 
καθώς εμπιστεύεται πια την χώρα μας, τις προο-

πτικές της αγοράς εργασίας. Και πολλοί νέοι, οι 
οποίοι έφυγαν τα χρόνια της κρίσης, αρχίζουν πια 
να επιστρέφουν στην πατρίδα μας. Να κλείσω κι 
εγώ συγχαίροντας τα στελέχη της Δημόσιας Υπη-

ρεσίας Απασχόλησης, πάντα με το χαμόγελο εξυ-

πηρετούν και τις επιχειρήσεις, αλλά κυρίως τους 
εργαζόμενους και ανέργους, οι οποίοι έρχονται με 

την προσδοκία για ένα καλύτερο μέλλον». Από την 
πλευρά της, η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής 
Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως σημείωσε: «Ο στόχος 
μας πάνω απ’ όλα είναι να είμαστε χρήσιμοι στην 
κοινωνία, να βοηθούμε συμπολίτες μας να βρί-
σκουν δουλειά, να βοηθούμε επιχειρήσεις να βρί-
σκουν εργαζόμενους.
Όσο η ανεργία μειώνεται στη χώρα μας -και έχει 
μειωθεί κατά 50% τα τελευταία έξι χρόνια- η πρό-

κληση του να βρεθούν οι εργαζόμενοι γι’ αυτές 
τις πολλές νέες θέσεις εργασίας που ανοίγουν 
είναι μεγάλη και χρέος του Υπουργείου Εργασί-
ας και της Δημόσιας Υπηρεσίας Απασχόλησης 
είναι να βρίσκεται κοντά στον κόσμο, να αποτε-

λέσει το πεδίο, αν θέλετε, σύζευξης προσφοράς 
και ζήτησης.
Γι’ αυτό είμαστε εδώ. Η καρδιά της αγοράς εργα-

σίας χτυπά σήμερα και αύριο στο Περιστέρι που 
χιλιάδες συμπολίτες μας θα έρθουν είτε για να 
βρουν δουλειά είτε γιατί θέλουν να αλλάξουν δου-

λειά.
Ευχαριστούμε πάρα πολύ, κ. Πρόεδρε, για την 
παρουσία σας, ευχαριστούμε πάρα πολύ τη δι-
οίκηση της ΔΥΠΑ και, θα μου επιτρέψετε, κάθε 
εργαζόμενο και κάθε εργαζόμενη της Δημόσιας 
Υπηρεσίας Απασχόλησης και του Υπουργείου 
Εργασίας, που καταβάλλουν τεράστια προσπά-

θεια για να φτάσουμε στο αποτέλεσμα. Και το 
αποτέλεσμα είναι ένα: μέσα από τις “Ημέρες Κα-

ριέρας” πάνω από 10.000 συμπολίτες μας έχουν 
βρει δουλειά. Διαρκώς θα προσπαθούμε αυτός 
ο αριθμός να μεγαλώνει, να τονώνεται ακόμη 
περισσότερο η απασχόληση, να δημιουργούνται 
νέες θέσεις εργασίας και να μειώνεται η ανεργία 
στη χώρα μας».
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Η 
απόφαση αυτή υπαγορεύτηκε από 
την ανάγκη αποφυγής οποιασδή-

ποτε αμφισβήτησης σχετικά με τη 
διασφάλιση της ομαλής και αποτε-

λεσματικής συνεργασίας του 
Οργανισμού με την Ευρωπαϊκή Εισαγγελία, 
κατά την άσκηση των ελεγκτικών της αρμοδι-
οτήτων.
Νωρίτερα ο κ.Τσιάρας μιλώντας στον ραδι-
οφωνικό σταθμό «parapolitika 90,1» σημείω-

σε επίσης από την πρώτη στιγμή που ανέλα-

βε το χαρτοφυλάκιό του, η βασική εντολή που 
έλαβε από τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσο-

τάκη ήταν η εξυγίανση του Οργανισμού.
Επισήμανε ότι έχει ήδη ζητήσει την απομά-

κρυνση του προέδρου του ΟΠΕΚΕΠΕ, Νικό-

λαου Σαλάτα, ενώ άφησε αιχμές για τη στάση 
του, λέγοντας ότι «ο σημερινός πρόεδρος του 
ΟΠΕΚΕΠΕ απευθύνθηκε με έναν τρόπο που 
δεν προσιδιάζει στη λογική της συνεργασίας 
της ελληνικής κυβέρνησης με την Ευρωπαϊκή 
Εισαγγελία. Απευθύνθηκε με λάθος τρόπο».
Ωστόσο τόνισε πως «η διαφωνία (σσ με τον 
κ. Σαλάτα) αφορά στον τρόπο που διαχειρί-
στηκε την κόντρα με την Ευρωπαϊκή Εισαγ-

γελία, όχι στο θέμα του ελέγχου που έγινε 
πριν από λίγες ημέρες. Ακόμη και αυτό είναι 

ένας λόγος που, νομίζω, δεν μας επιτρέπει να 
αφήνουμε κανένα περιθώριο να εκπέμπονται 
λάθος μηνύματα».
Ο κ. Τσιάρας ανέφερε ότι η τοποθέτηση ενός 
δικαστικού στην ηγεσία του ΟΠΕΚΕΠΕ είχε 
ως στόχο «να κάνουμε βήματα κάθαρσης 
στον ΟΠΕΚΕΠΕ -και αυτά τα βήματα γίνο-

νται». Μίλησε για τη σημασία του Οργανισμού 
Πληρωμών, λέγοντας πως διανέμει περισσό-

τερα από 3 δισ. ευρώ το χρόνο, με τα 2,2-2,4 
δισ. να πηγαίνουν σε 680.000 διαφορετικά 
ΑΦΜ: «Καταλαβαίνει κανείς πόσο κρίσιμο είναι 
να μη διακοπεί η ροή των χρημάτων από την 
Ευρώπη για την ίδια τη συνέχεια του πρωτο-

γενούς τομέα και για την κοινωνική συνοχή». 
Τέλος, ο υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Τροφίμων παρουσίασε τα τρία βασικά βήμα-

τα μετασχηματισμού του ΟΠΕΚΕΠΕ, τα οποία 
έχουν ήδη τεθεί υπ΄ όψιν της Ευρωπαϊκής 
Επιτροπής και είναι:
Το πληροφοριακό σύστημα να ανήκει στον 
ΟΠΕΚΕΠΕ.
Η ολοκλήρωση των σχεδίων βόσκησης -με τον 
υπουργό να αποκαλύπτει ότι «είμαστε πάρα 
πολύ κοντά στο να συμπληρωθούν τα τεύχη 
δημοπράτησης» μέσω της Κοινωνίας της 
Πληροφορίας.

ο τσιάρας καρατόμησε 
τον πρόεδρο του οπΕΚΕπΕ 

Νικόλαο σαλάτα
Τη λήξη της θητείας του προσωρινού Προέδρου του 

Διοικητικού Συμβουλίου του ΟΠΕΚΕΠΕ, Νικολάου Σαλάτα, 
αποφάσισε ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Τροφίμων, Κώστας Τσιάρας, για λόγους επιτακτικού 

δημοσίου συμφέροντος.<
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Η Μονιμότητα στο Δημόσιο. 
Ένα «άβατο» δεκαετιών
•Η μονιμότητα των δημοσίων υπαλλήλων, 
αν και θεσπίστηκε με σκοπό τη 
διασφάλιση της ανεξαρτησίας τους από 
πολιτικές παρεμβάσεις, έχει καταλήξει 
να λειτουργεί ως ασπίδα αδράνειας και 
αναποτελεσματικότητας.
•Υπάλληλοι που επί σειρά ετών δεν επιτελούν 
τα καθήκοντά τους παραμένουν στη θέση 
τους, χωρίς ουσιαστικό έλεγχο ή αξιολόγηση.
 Η Αδράνεια στο Δημόσιο
•Το ελληνικό Δημόσιο συχνά κατηγορείται για 
βραδύτητα, γραφειοκρατία και δυσκολία στην 
εξυπηρέτηση του πολίτη.
•Αυτή η κατάσταση έχει ενισχυθεί από 
την αδυναμία απομάκρυνσης ανεπαρκών 
υπαλλήλων, γεγονός που αποθαρρύνει τους 
παραγωγικούς και επιβραβεύει την αδιαφορία.
 Οι Πελατειακές Σχέσεις και ο Ρόλος του 
ΠΑΣΟΚ
•Ιστορικά, ιδιαίτερα κατά τη δεκαετία του 
’80 και του ’90, το ΠΑΣΟΚ χρησιμοποίησε 
τον δημόσιο τομέα ως μέσο εξυπηρέτησης 
κομματικών συμφερόντων.
•Χιλιάδες προσλήψεις πραγματοποιήθηκαν με 
μοναδικό κριτήριο την κομματική ταυτότητα 
και όχι την αξιοκρατία, γεγονός που 
υπονόμευσε τη λειτουργικότητα και αξιοπιστία 
του κρατικού μηχανισμού.
 Η Πρωτοβουλία Μητσοτάκη – Ένα τολμηρό 
βήμα μπροστά
•Ο Κυριάκος Μητσοτάκης προτείνει τη 
θεσμική κατοχύρωση της αξιολόγησης στον 
Δημόσιο Τομέα μέσω της Συνταγματικής 
Αναθεώρησης.
•Όπως τόνισε, στόχος είναι η επιβράβευση 
των συνεπών υπαλλήλων και η απομάκρυνση 
όσων συστηματικά αποτυγχάνουν στα 
καθήκοντά τους.
•Η πρόταση δεν υπονομεύει τα δικαιώματα 
των εργαζομένων, αλλά επιχειρεί να 
αποκαταστήσει την ισορροπία ανάμεσα σε 
υποχρεώσεις και προνόμια.
  Σχόλια για την Πρωτοβουλία
•Πρόκειται για μια γενναία και αναγκαία 
μεταρρύθμιση, η οποία έρχεται σε μία περίοδο 
που η κοινωνία απαιτεί περισσότερη διαφάνεια 
και αποτελεσματικότητα.
•Η άρση της μονιμότητας δεν είναι 
«τιμωρητικό» μέτρο, αλλά μια προοδευτική 
κίνηση εκσυγχρονισμού, απαραίτητη για 
ένα κράτος που θέλει να είναι σύγχρονο και 
ευέλικτο.
•Πολλοί πολιτικοί αναλυτές και πολίτες έχουν 
χαιρετίσει την πρόταση ως ένα καθοριστικό 
βήμα για την απελευθέρωση του Δημοσίου 
από τα δεσμά του παρελθόντος.

από την Κορίνα Τριανταφύλλου
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αΓΟρεσ
 Ξεκινούν οι έλεγχοι: 

3.000.000 οδηγοί στην Ελλάδα κινδυνεύουν 
με πρόστιμο 400 ευρώ 

Αντίστροφα μετράει ο χρόνος για να τεθεί σε ισχύ ο μηχανισμός των ηλεκτρονικών 
διασταυρώσεων που αναμένεται να πιάσει στις δαγκάνες του εκατοντάδες χιλιάδες 

οδηγούς.

Μ
όλις λίγες εβδομάδες απομένουν 
σύμφωνα με πληροφορίες για την 
έναρξη των ηλεκτρονικών διασταυ-

ρώσεων για τον εντοπισμό οχημά-

των που κυκλοφορούν δίχως να 
έχουν περάσει ΚΤΕΟ, ή είναι ανασφάλιστα.
Σύμφωνα με στελέχη της αγοράς, οι ιδιοκτή-

τες οχημάτων που έχουν αμελήσει να υποβά-

λουν το όχημά τους σε περιοδικό τεχνικό έλεγχο 
προσεγγίζουν σε αριθμό τα 3.000.000, δημιουρ-

γώντας ένα σημαντικό πρόβλημα, δεδομένου ότι 
σε πολλές περιπτώσεις τα εν λόγω οχήματα αντι-
μετωπίζουν βλάβες που ενδέχεται να οδηγήσουν 
στην πρόκληση τροχαίου ατυχήματος.
Θυμίζουμε ότι η ιστορία με την ηλεκτρονική 
διασταύρωση με τα ΚΤΕΟ κρατάει πολλά χρόνια, 
από το 2007, αλλά δεν έχει προχωρήσει διότι ο 
στόλος των κυκλοφορούντων οχημάτων στη 

χώρα μας ήταν καταχωρημένος σε πάνω από 
7 βάσεις. Όλες οι βάσεις του δημοσίου πλέον 
ενοποιούνται δημιουργώντας ένα αξιόπιστο 
Μητρώο Οχημάτων πάνω στο οποίο θα ασκού-

νται οι έλεγχοι.
Oι ηλεκτρονικοί έλεγχοι θα διενεργούνται μια 
φορά ανά ημερολογιακό εξάμηνο και οι παρα-

βάτες θα έρχονται αντιμέτωποι με πρόστιμο 
ύψους 400 ευρώ αν το όχημα δεν έχει υποβλη-

θεί σε περιοδικό έλεγχο Κέντρου Τεχνικού Ελέγ-

χου Οχημάτων.
Σε περίπτωση υποτροπής, τα πρόστιμα διπλα-

σιάζονται και αφαιρούνται η άδεια κυκλοφορίας 
και οι κρατικές πινακίδες του οχήματος. Επιστρέ-

φονται μόνο με την προσκόμιση του σχετικού 
συμβολαίου ασφάλισης ή του ισχύοντος δελτί-
ου τεχνικού ελέγχου του οχήματος ή της βεβαί-
ωσης περί μη οφειλής των τελών κυκλοφορίας, 

κατά περίπτωση, και της απόδειξης καταβολής 
του προστίμου.
Τρεις μήνες μετά την επιβολή προστίμου, 
διενεργείται επανέλεγχος. Αν διαπιστωθεί ότι 
ο κάτοχος δεν έχει συμμορφωθεί, αφαιρού-

νται οι πινακίδες και η άδεια κυκλοφορίας, που 
επιστρέφονται μόνο μετά την τακτοποίηση των 
παραβάσεων και την καταβολή του προστίμου.
Μεταξύ άλλων, βαρύς θα πέφτει ο πέλεκυς και 
σε όσους κυκλοφορούν ανασφάλιστο όχημα. 
Σε περίπτωση ανασφάλιστου οχήματος, το 
πρόστιμο ανέρχεται σε 1.000 ευρώ για λεωφο-

ρεία και φορτηγά δημόσιας χρήσης, 500 ευρώ 
για επιβατικά και 250 ευρώ για δίκυκλα.
Και εδώ σε περίπτωση υποτροπής τα πρόστιμα 
διπλασιάζονται και φαιρούνται η άδεια κυκλο-

φορίας και οι κρατικές πινακίδες του οχήμα-

τος.

ααΔΕ: Καλοκαίρι με drones, μυστικούς ελέγχους και 
«τουρίστες-εφοριακούς» για να πιαστούν στα πράσα οι φοροφυγάδες
 Με τη θερινή περίοδο να βρίσκεται προ των πυλών και την τουριστική 
δραστηριότητα να ανεβάζει ταχύτητα, οι ελεγκτικοί μηχανισμοί της ΑΑΔΕ 
τίθενται σε πλήρη επιφυλακή. Στο επίκεντρο βρίσκεται ένα εκτεταμέ-

νο επιχειρησιακό σχέδιο, το οποίο προβλέπει περισσότερους από 40.000 
ελέγχους σε τουριστικές περιοχές, νησιά και περιοχές υψηλής οικονομικής 
δραστηριότητας. Ο στόχος είναι διττός: η αντιμετώπιση της φοροδιαφυ-

γής και ο εντοπισμός εποχικών επιχειρήσεων που εμφανίζονται για λίγους 
μήνες και εξαφανίζονται χωρίς να αποδώσουν τους αναλογούντες φόρους.
Το επιχειρησιακό πλάνο, το οποίο ενεργοποιείται σταδιακά ήδη από τα τέλη 
Μαΐου, αναπτύσσεται σε καθημερινή βάση, με ελέγχους που θα πραγματο-

ποιούνται καθ' όλη τη διάρκεια της εβδομάδας, πρωί, απόγευμα και βράδυ, 
ακόμη και σε αργίες.
Ζωντανός συντονισμός και ψηφιακή τεχνολογία αιχμής
Η «καρδιά» της επιχείρησης θα χτυπά στην Αίθουσα Επιχειρήσεων της 
ΑΑΔΕ, από όπου θα γίνεται ο κεντρικός συντονισμός σε πραγματικό χρόνο. 
Οι ελεγκτικές ομάδες θα μεταδίδουν εικόνες και στοιχεία από τα σημεία 
ελέγχου - φωτογραφίες, βίντεο, επιτόπιες αναφορές - ενισχύοντας τον 
άμεσο εντοπισμό παρατυπιών.
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 Στα δικαστήρια βρέθηκαν πολλοί εξαπατηθέντες 
από την κατηγορουμένη, που φαίνεται να δρούσε 
ως ταξιδιωτική πράκτορας τουλάχιστον εδώ και 
έναν χρόνο. Η ίδια φέρεται να αρνείται τις κατηγο-

ρίες.
Με δύο βαριές κατηγορίες είναι αντιμέτωπη η γυναί-
κα που συνελήφθη για υπόθεση μεγάλης απάτης με 
ψεύτικα ταξίδια στο εξωτερικό, η οποία οδηγήθηκε 
το μεσημέρι στον εισαγγελέα.
Σε βάρος της ασκήθηκε ποινική δίωξη για κακουρ-

γηματική απάτη και νομιμοποίηση εσόδων από 
εγκληματική δραστηριότητα, ενώ ήδη έχει λάβει 
προθεσμία από τον ανακριτή για να απολογηθεί την 
Τρίτη 27 Μαΐου.
Η εμφανιζόμενη ως πρώην δημοσιογράφος, υπεύ-

θυνη δημοσίων σχέσεων, αλλά και ταξιδιωτική πρά-

κτορας, φέρεται να έχει εξαπατήσει δεκάδες πολί-
τες με τελευταία θύματα της, αρκετούς που πλήρω-

σαν για να εξασφαλίσουν ταξίδι στο Αμπού Ντάμπι 
για το Final Four της Euroleague. Οι αστυνομικές 
αρχές κατάφεραν να την εντοπίσουν το βράδυ της 
Πέμπτης, 22 Μαΐου, σε κεντρικό ξενοδοχείο, ενώ 
δεν έχει διευκρινιστεί αν ετοιμαζόταν να διαφύγει 

στο εξωτερικό.
Οι καταγγελίες σε βάρος της διαρκώς πληθαίνουν. 
Αυτήν τη στιγμή έχουν φτάσει τις 50 και αναμένεται 
να αυξηθούν κατά πολύ.
Στα δικαστήρια βρέθηκαν πολλοί εξαπατηθέντες 
από την κατηγορουμένη, που φαίνεται να δρούσε 
ως ταξιδιωτική πράκτορας τουλάχιστον εδώ και 
έναν χρόνο. Η ίδια φέρεται να αρνείται τις κατηγο-

ρίες.

 Δίωξη για κακουργήματα στην 38χρονη για τα fake ταξίδια 
στο αμπού Ντάμπι

συνελήφθη ο δράστης της δολοφονίας του 41χρονου αλβανού 
στη ραφήνα

πάτρα: Νεκρός ο 59χρονος 
που τον χτύπησε μάρμαρο 
στο κεφάλι
πήγαινε να δει την κόρη 
του που γεννούσε
 Δεν άντεξε τον σοβαρό τραυματισμό στο κεφάλι, 
παρά το έκτακτο χειρουργείο - Συνελήφθησαν οι ιδι-
οκτήτες του διαμερίσματος στο κέντρο της πόλης - 
Η Πυροσβεστική αφαίρεσε όλα τα μάρμαρα από το 
φονικό μπαλκόνι
Εξέπνευσε το πρωί της Παρασκευής ο 59χρονος 
που νοσηλευόταν σε κρίσιμη κατάσταση στο Πανε-

πιστημιακό Νοσοκομείο Πατρών, μετά τον σοβαρό 
τραυματισμό του χθες (22/5) βράδυ, από πτώση 
μαρμάρου και σοβάδων από μπαλκόνι πολυκατοικί-
ας, στο κέντρο της πόλης.
Το σοκαριστικό ατύχημα σημειώθηκε επί της Ρήγα 
Φεραίου και Γούναρη, ενώ ο άτυχος άνδρας περπα-

τούσε στο πεζοδρόμιο.
Σύμφωνα με το pelop.gr, o άτυχος άνδρας ήταν μαζί 
με την σύζυγό του, όταν ξαφνικά αποκολλήθηκαν 
κομμάτια από το μπαλκόνι του πέμπτου ορόφου 
πολυκατοικίας, με ένα από αυτά να τον χτυπάει στο 
κεφάλι, προκαλώντας του σοβαρότατα τραύματα. 
Τραγική συγκυρία, το ζευγάρι μετέβαινε σε κλινική 
στο κέντρο της πόλης για να επισκεφθεί τη μία κόρη 
τους που γεννούσε. Άμεσα μεταφέρθηκε με ασθενο-

φόρο στο νοσοκομείο «Άγιος Ανδρέας» και στη συνέ-

χεια διακομίστηκε στο Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο 
του Ρίου, όπου υποβλήθηκε σε έκτακτη χειρουργική 
επέμβαση λόγω της κρίσιμης κατάστασής του. Ωστό-

σο, παρά τις προσπάθειες των γιατρών, ο 59χρονος 
δεν κατάφερε να κρατηθεί στη ζωή. Στο σημείο του 
τραγικού ατυχήματος έσπευσαν δυνάμεις της Πυρο-

σβεστικής. Με τη χρήση γερανοφόρου οχήματος, 
απομάκρυναν επιπλέον κομμάτια μαρμάρου που θε-

ωρήθηκαν επικίνδυνα και υπήρχε κίνδυνος να απο-

κολληθούν. Η διασταύρωση της οδού Γούναρη με τη 
Ρήγα Φεραίου παρέμεινε αποκλεισμένη για λόγους 
ασφαλείας, ενώ οι αρχές συνεχίζουν την έρευνα για 
τα ακριβή αίτια του περιστατικού. Σημειώνεται ότι 
συνελήφθησαν οι ιδιοκτήτες του διαμερίσματος και 
αναμένεται να οδηγηθούν σήμερα στον Εισαγγελέα 
με τις κατηγορίες της ανθρωποκτονίας από αμέλεια 
και της παρεμπόδισης αποτροπής κοινού κινδύνου. 
Σύμφωνα με πληροφορίες του tempo24, πρόκειται 
για έναν άνδρα και μία γυναίκα και οι δύο 64 ετών.

 Στα χέρια της Αστυνομίας βρίσκεται ο φερόμενος 
ως δράστης της δολοφονίας του 41χρονου Αλβα-

νού στη Ραφήνα. Σύμφωνα με τις πρώτες πληρο-

φορίες πρόκειται για 49χρονο άνδρα από την Αλ-

βανία, ο οποίος εντοπίστηκε σε ένα σπίτι στα Γλυ-

κά Νερά. Οι αστυνομικοί έψαξαν και βρήκαν και το 
αυτοκίνητο που έγινε το έγκλημα, μέσα στο οποίο 
εντοπίστηκαν αίματα και ένας κάλυκας.
Υπενθυμίζεται ότι ο 41χρονος βρέθηκε χθες το με-

σημέρι νεκρός κοντά σε αμπελώνα στη Ραφήνα. 
Από την έρευνα προέκυψε ότι ο δράστης, το θύμα 
και ακόμη δύο άτομα συναντήθηκαν το βράδυ της 
περασμένης Τρίτης στην Αρτέμιδα. Στη συνέχεια 

επιβιβάστηκαν σε ένα αυτοκίνητο που οδηγούσε 
το πρόσωπο που κατονομάστηκε από το θύμα ως 
ο δράστης και σταμάτησαν για ολιγόλεπτη στάση 
στη συμβολή των οδών Πεύκων και Αρίωνος στη 
Ραφήνα. Τότε ο δράστης έβγαλε ένα όπλο και πυ-

ροβόλησε το θύμα στο πρόσωπο και συγκεκριμένα 
στο μάγουλο.
Ο 41χρονος έφυγε από το σημείο πεζός, κατάφερε 
να τηλεφωνήσει στη γυναίκα του και να της πει ότι 
τον είχαν πυροβολήσει και στη συνέχεια ξεψύχη-

σε. Ο δράστης διέφυγε με το αυτοκίνητο. Να ση-

μειωθεί ότι δράστης και θύμα έχουν απασχολήσει 
τις Αρχές για υποθέσεις ναρκωτικών.

ασΤυΝΟμιΚΟ

 Μπουκάλια με οινόπνευμα και επαγγελματικοί αναπτήρες βρέθηκαν στον Λυκαβηττό
 Κατά τη διάρκεια εργασιών καθαρισμού του 
Λυκαβηττού από τις υπηρεσίες του Δήμου 
Αθηναίων εντοπίστηκαν τρία μπουκάλια με 
οινόπνευμα και δύο επαγγελματικοί αναπτή-

ρες
Υλικά τα οποία εάν χρησιμοποιούνταν θα 
μπορούσαν να προκαλέσουν πυρκαγιά βρή-

καν το πρωί της Παρασκευής στον Λυκαβητ-

τό τα συνεργεία του Δήμου Αθηναίων, ενώ 
καθάριζαν τον λόφο, εν όψει της θερινής πε-

ριόδου.

Σε ανάρτησή του στα social media, ο Δήμαρ-

χος Αθηναίων, Χάρης Δούκας, ανέφερε ότι 
εντοπίστηκαν τρία μπουκάλια με οινόπνευ-

μα, δύο επαγγελματικοί αναπτήρες και ένα 
μπουκάλι spray, ανάμεσα σε δέντρα και χόρ-

τα σε τρία διαφορετικά σημεία στον Λόφο 
του Λυκαβηττού, κατά τη διάρκεια εργασιών 
αποχλόασης από συνεργεία της Διεύθυνσης 
Πρασίνου και Αστικής Πανίδας του Δήμου 
Αθηναίων. Αμέσως ειδοποιήθηκε η Ελληνική 
Αστυνομία.
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▶ Πώς ξεκίνησε η Proper; 
Η ιδέα για την Proper ξεκίνησε όταν ήμασταν φοιτη-

τές. Μόλις είχαμε αρχίσει να νοικιάζουμε σπίτια σε 
πολυκατοικίες και πολύ γρήγορα ήρθαμε αντιμέτω-

ποι με προβλήματα που φαίνονταν απλά, αλλά στην 
πράξη έφερναν ταλαιπωρία και άγχος. Ασυνεννοη-

σία, έλλειψη υπευθυνότητας, κακές αποφάσεις χω-

ρίς αξιολόγηση του κόστους και των πραγματικών 
αναγκών. Χαρακτηριστικά θυμόμαστε μια περίπτω-

ση: σε μια πολυκατοικία με 10 διαμερίσματα χάλασε 
ένα θυροτηλέφωνο – και τελικά αποφασίστηκε να 
αλλαχτεί ολόκληρη η εγκατάσταση. Χωρίς διάγνω-

ση, χωρίς εξήγηση. Αποτέλεσμα; Πληρώσαμε όλοι 
ένα υπερβολικό ποσό, ενώ η λύση θα μπορούσε να 
είναι απλή. Από εκεί και πέρα, έγινε ξεκάθαρο ότι 
κάτι λείπει. Δεν υπάρχει στην ελληνική αγορά μια 
υπηρεσία που να βλέπει σοβαρά, ολοκληρωμένα και 
υπεύθυνα τη διαχείριση μιας πολυκατοικίας. Έτσι 
δημιουργήσαμε την Proper. Το όραμά μας είναι να 
προσφέρουμε την καλύτερη δυνατή εμπειρία δια-

χείρισης πολυκατοικιών στην Ελλάδα. Όχι μόνο με 
τεχνολογία και διαφάνεια, αλλά και με ανθρώπινη 
λογική, αξιοπιστία και φροντίδα. 

▶ Ποιο ήταν το όραμά σας όταν ιδρύσατε την 
Proper και πώς αυτό έχει εξελιχθεί με την πάροδο 
του χρόνου;
Το όραμά μας ήταν ξεκάθαρο από την αρχή: να 
απαλλάξουμε τους ενοίκους από το βάρος της δι-
αχείρισης της πολυκατοικίας, προσφέροντάς τους 
ασφάλεια, φροντίδα και διαφάνεια.Στην πορεία αυτό 
εξελίχθηκε σε μια πιο ολοκληρωμένη προσέγγιση. 
Επενδύσαμε σε τεχνολογία, χτίσαμε πλατφόρμα, 
προσφέραμε τρόπους ηλεκτρονικής πληρωμής και 
άμεση επικοινωνία. Η Proper σήμερα είναι ένας αξι-
όπιστος συνεργάτης, που αναλαμβάνει πλήρως τη 
διαχείριση – με σύστημα, ενσυναίσθηση και επαγ-

γελματισμό.

▶ Ποιες είναι οι κύριες προκλήσεις και πώς τις 
αντιμετωπίζετε;
Η έλλειψη εμπιστοσύνης στον θεσμό της διαχείρι-
σης ήταν η πρώτη πρόκληση. Τη λύσαμε με πλήρη 
διαφάνεια: κάθε απόδειξη ανεβαίνει στην πλατφόρ-

μα μας, κάθε δαπάνη τεκμηριώνεται. Μία από τις 
βασικές μας προκλήσεις είναι και η είσπραξη των 
κοινοχρήστων. Πολλές φορές υπάρχουν καθυστε-

ρήσεις ή παρανοήσεις, και εκεί χρειάζεται συνέπεια, 
διακριτικότητα και επιμονή. Ο τρόπος που το αντιμε-

τωπίζουμε είναι πολυεπίπεδο:

Αποστέλλουμε ειδοποιήσεις με SMS, e-mail και Viber 
σε όλους τους ενοίκους.
Αν δεν υπάρξει ανταπόκριση, τηλεφωνούμε προσω-

πικά και ενημερώνουμε πριν την επίσκεψη.
Όταν είμαστε στην πολυκατοικία, χτυπάμε διακρι-
τικά την πόρτα σε όσους έχουν καθυστερήσει την 

πληρωμή. Αν το υπόλοιπο παραμείνει ανεξόφλητο 
για πάνω από 3 μήνες, αποστέλλεται επιστολή οφει-
λής. Και όταν χρειάζεται, συνεργαζόμαστε με εξειδι-
κευμένους δικηγόρους στο δίκαιο των πολυκατοικι-
ών, οι οποίοι αναλαμβάνουν να κινήσουν διαδικασίες 
διεκδίκησης των οφειλών, πάντα με σεβασμό και 
νομική εγκυρότητα. Στόχος μας δεν είναι η πίεση, 
αλλά η επίλυση. Με συστηματικότητα και σεβασμό, 
διατηρούμε υγιή ταμείο και ήρεμες σχέσεις στην πο-

λυκατοικία.

▶ Πώς διαφοροποιείται η Proper από άλλες εται-
ρείες διαχείρισης κοινοχρήστων στην ελληνική 
αγορά;
Είμαστε προσωπικοί. Δεν είμαστε απρόσωποι δια-

χειριστές. Είμαστε τεχνολογικά μπροστά. Με online 
πλατφόρμα, πληρωμές με κάρτα ή app, ειδοποι-
ήσεις, αποδείξεις, και διαφάνεια. Σεβόμαστε τις 
υπάρχουσες συνεργασίες. Δεν επιβάλλουμε νέα 
συνεργεία. Συνεργαζόμαστε με ό,τι ήδη υπάρχει. 
Αναλαμβάνουμε πλήρως την ευθύνη. Οι ένοικοι δεν 
χρειάζεται να ανησυχούν για τίποτα – είμαστε εκεί 
για ό,τι χρειαστούν. H Proper δεν είναι μια “εται-
ρεία κοινοχρήστων” – είναι μια σύγχρονη, φιλική και 
υπεύθυνη υπηρεσία διαχείρισης.

▶ Ποια είναι τα μελλοντικά σχέδια ανάπτυξης;
Η Proper αναπτύσσεται σταθερά. Τα επόμενα βήμα-

τα περιλαμβάνουν επέκταση σε περισσότερες πε-

ριοχές και σε άλλες πόλεις, προσθήκη λειτουργιών 
στην πλατφόρμα – όπως ειδοποιήσεις για συντήρη-

ση, ενεργειακή κατανάλωση και έξυπνη πρόβλεψη 
κόστους. Συνεργασίες με δημόσιους φορείς, για να 
φέρουμε βιώσιμες λύσεις και σε κοινωνικό επίπεδο. 
Ο στόχος μας είναι κάθε πολυκατοικία στην Ελλάδα 
να μπορεί να νιώθει ότι κάποιος τη φροντίζει. Και αυ-

τός να είναι η Proper.

”

O Γιάννης Nedev, Co-Founder της 

Proper, της πρώτης εταιρείας στην 

Ελλάδα με online πλατφόρμα 

διαχείρισης πολυκατοικιών και

 επαγγελματικών κτιρίων μιλά για 

το επιχειρηματικό του εγχείρημα 

στην ηλεκτρονική εφημερίδα «Attica 

Times» και την Οικονομική 

Αναλύτρια Δάφνη Γρηγοριάδη.

Γιάννης Nedev
Co-Founder Proper

«σχεδιάζουμε επέκταση σε νέες 
περιοχές και έξυπνη 
πρόβλεψη κόστους»

από τη Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια
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απώλειες στο Χρηματιστήριο 
αθηνών μετά τις δηλώσεις τραμπ για 

τους ευρωπαϊκούς δασμούς
Έχασε τις 1.800 μονάδες που είχε κατακτήσει τις προηγούμενες μέρες

Σ
το κόκκινο, όπως και τα υπόλοιπα ευρω-

παϊκά χρηματιστήρια κινείται ο Γενικός 
Δείκτης του Χρηματιστηρίου Αθηνών, 
επηρεασμένος από τη δήλωση του 
Ντόναλντ Τραμπ για πιθανούς δασμούς 

50% στην Ευρωπαϊκή Ένωση από 1η Ιουνίου.
Στις 15:45 ο Γενικός Δείκτης σημείωσε βουτιά 
2,28% στις 1.786,64 μονάδες.
Ο FTSE 25 με κάθοδο 2,65%. O Δείκτης Μεσαίας 
Κεφαλαιοποίησης μειώνεται κατά 2,36%. Ο τραπε-

ζικός δείκτης κινείται επίσης καθοδικά κατά 3,67% 
στις 1.719,41 μονάδες.
Σήμερα ο Γενικός Δείκτης Τιμών άνοιξε με άνοδο 
0,34% στις 1.834,47 μονάδες.
Αργότερα καταγράφονταν κινήσεις επιστροφής 
στις κερδοφόρες συνεδριάσεις, μετά τις κινήσεις 
κατοχύρωσης κερδών με επίκεντρο τις τράπε-

ζες που είδαμε στη χθεσινή συνεδρίαση όπου ο 
Γενικός Δείκτης έκλεισε με απώλειες 0,41% στις 
1828,31 μονάδες. Βέβαια αυτά γινόντουσαν πριν 
από την δήλωση του Τραμπ, που άλλαξε τα δεδο-

μένα. Από τις μετοχές της υψηλής κεφαλαιοποίη-

σης τη μεγαλύτερη άνοδο καταγράφουν οι μετο-

χές της Prodea (+2,54%), της Optima (+1,08%) 
και της CNL Capital (+1,53%). Αντιθέτως τη μεγα-

λύτερη πτώση καταγράφουν οι μετοχές της ΜΙΓ 
(-9,28%), των ΕΚΤΕΡ (-5,97%), και της SPACE 
HELLAS (-4,88%).
Ανοδικά κινούνται μόλις 19 μετοχές, πτωτικά 100 
και σταθερές είναι 6 μετοχές.
Από τις τραπεζικές μετοχές, η Πειραιώς σημειώ-

νει κάθοδο 3,89%, η ΕΤΕ 3,8%, η Eurobank 3,71% 
ενώ η Alpha χάνει 5,09%. Σημειώνεται πάντως πως 
σήμερα οι μετοχές της Alpha Bank διαπραγμα-

τεύονται χωρίς το δικαίωμα στο μέρισμα ύψους 
0,0303479759 ευρώ ανά μετοχή.
Σήμερα πραγματοποιείται η γενική συνέλευση η 
Coca Cola. Στα θέματα που θα συζητηθούν συγκα-

ταλέγεται και η διανομή μερίσματος 1,03 ευρώ. Η 
αποκοπή έχει προγραμματιστεί για τις 29 Μαΐου.
Απόψε ο οίκος FTSE Russell θα δημοσιεύσει την 
αναδιάρθρωση των δεικτών, με τις αλλαγές να 
τίθενται σε ισχύ από τις 20 Ιουνίου.. Υπενθυμίζεται 
ότι στον FTSE All-World Index η Ελλάδα συμμετέ-

χει με 28 εταιρείες σε σύνολο 4.228 εταιρειών από 
48 χώρες.

το ΔΝτ συστήνει δουλειά... μέχρι τελικής πτώσεως: 
«τα 70 είναι τα νέα 50» - Η οργή των εργαζομένων

Καθώς οι Γάλλοι εργαζόμενοι πραγματοποιούν άλλη μια 
δημόσια επίδειξη δυσαρέσκειας για την αύξηση του ορίου 
ηλικίας συνταξιοδότησης από τον πρόεδρο Εμανου-

έλ Μακρόν από τα 62 στα 64 έτη, το Διεθνές Νομισματι-
κό Ταμείο κάλεσε τις κυβερνήσεις να ενθαρρύνουν τους 
υγιείς, ηλικιωμένους εργαζόμενους να καθυστερήσουν τη 
συνταξιοδότηση.
Η σύστασή του είναι ότι οι εκπρόσωποι της γενιάς των 
baby boomer (τα άτομα που έχουν γεννηθεί ανάμεσα στο 
1946 και το 1964) θα πρέπει να παραμείνουν στην εργα-

σία για μεγαλύτερο χρονικό διάστημα, ώστε να συμβά-

λουν στην εξισορρόπηση των δημοσιονομικών, με φόντο 
τις πιέσεις που προκαλούνται από τη γήρανση του παγκό-

σμιου πληθυσμού.
Το ΔΝΤ δήλωσε: «Η δεκαετία του '70 είναι η νέα δεκαε-

τία του '50» και δημοσίευσε στοιχεία που υποδηλώνουν ότι 
ένα άτομο ηλικίας 70 ετών το 2022 είχε την ίδια γνωστι-
κή λειτουργία με τον μέσο 53χρονο το 2000. Η σωματι-
κή υγεία είχε επίσης βελτιωθεί σημαντικά, διαπίστωσε το 
ΔΝΤ.
Οι κυβερνήσεις που επιβαρύνονται με ιστορικά υψηλά 
επίπεδα δημόσιου χρέους, ανέφερε το ΔΝΤ, δεν έχουν την 
πολυτέλεια να αφήσουν ολοένα και περισσότερους ηλικι-
ωμένους εργαζόμενους να αποχωρήσουν από το εργα-

τικό δυναμικό ενώ είναι ακόμα υγιείς και ικανοί να εργα-

στούν. Αντ' αυτού, υποστηρίζει η έκθεση, οι κυβερνήσεις 
θα μπορούσαν να ενθαρρύνουν τους εργαζόμενους να 
καθυστερήσουν τη συνταξιοδότησή τους, να μειώσουν τα 
επιδόματα πρόωρης συνταξιοδότησης και να αυξήσουν 
τα όρια ηλικίας συνταξιοδότησης, ώστε να εξισορροπηθεί 
η ολοένα και πιο επισφαλής αναλογία εργαζομένων και 
συνταξιούχων.

«Γελοίες οι προτάσεις του ΔΝΤ»
Χιλιάδες άνθρωποι από όλο τον κόσμο μοιράστηκαν με την 
εφημερίδα Guardian τα συναισθήματά τους για τις προτά-

σεις. Αν και ορισμένοι θεώρησαν την ιδέα του ΔΝΤ καλή, η 
συντριπτική πλειοψηφία εξέφρασε αγανάκτηση, περιγρά-

φοντας συνήθως την ιδέα ότι οι ηλικιωμένοι θα πρέπει να 
συνταξιοδοτούνται αργότερα για να μετριαστούν οι δημο-

σιονομικές πιέσεις ως «αηδιαστική», «γελοία» και «άδικη».
«Το εβδομήντα δεν είναι το νέο 50. Αυτή είναι προπα-

γάνδα», είπε ένας 63χρονος διοικητικός υπάλληλος του 
βρετανικού ΕΣΥ από το Dundee. «Δουλεύω από τα 18 και 
ονειρεύομαι τη συνταξιοδότηση. Θεωρώ τα ταξίδια για 
δουλειά αγχωτικά και λαχταρώ μια περίοδο που οι μέρες 
θα είναι δικές μου. Είμαι κουρασμένος.» Πολλοί ανησυ-

χούν ότι οι εργαζόμενοι σε συχνά απαιτητικές σωματικά 
και χαμηλά αμειβόμενες θέσεις εργασίας θα δοκιμάζο-

νταν περισσότερο αν άλλαζαν ξανά οι στόχοι για τη συντα-

ξιοδότηση.
«[Είναι] άτομα από χαμηλότερα κοινωνικοοικονομικά 
στρώματα που θα πρέπει να παραμείνουν στην εργασία, 
καθώς δεν θα έχουν ιδιωτικές συντάξεις και είναι η δημο-

γραφική ομάδα που τείνει να έχει χειρότερη υγεία», δήλω-

σε η Deanne, από το Βόρειο Λαναρκσάιρ της Σκωτίας. 
«Πιστεύω ότι είναι οι φτωχοί ή απλώς οι δικαιούχοι κρατι-
κής σύνταξης που θα πρέπει να συνεχίσουν να εργάζο-

νται, οι χαμηλόμισθοι και [όσοι] εργάζονται χειρωνακτικά», 
δήλωσε ο Ρόμπερτ Μακάλον, χτίστης και οικοδόμος από 
το Μπόρνμουθ του Ντόρσετ.
«Παράτησα το σχολείο στα 16. Πριν από αυτό δούλευα σε 
κουζίνες ξενοδοχείων στα 14 μου, 18 ώρες την εβδομά-

δα. Στη συνέχεια, έγινα οικοδόμος. Είμαι 60 χρονών, είμαι 
σε φόρμα, δεν πίνω ούτε καπνίζω και δυσκολεύομαι καθη-

μερινά. Ευτυχώς έχω το δικό μου σπίτι και τις οικονομί-
ες μου, αλλά όχι αρκετά για να συνταξιοδοτηθώ μέχρι τα 
67. Έχω χτίσει πολλά σπίτια, σχολεία και νοσοκομεία στην 
εποχή μου - νομίζω ότι έχω προσφέρει αρκετά στην κοινω-

νία»
«Οι μεγαλύτεροι σε ηλικία εργαζόμενοι έχουν ήδη κάνει το 
καθήκον τους και έχουν καταβάλει εισφορές στο σύστη-

μα», δήλωσε μια 61χρονη γυναίκα που εργάζεται στη 
διοργάνωση εκδηλώσεων από το Νότιγχαμ, μια άποψη 
που συμμερίζονταν πολλοί, μαζί με εκατοντάδες ανθρώ-

πους που παραπονέθηκαν ότι οι φόροι ήταν υψηλοί, ενώ 
οι δημόσιες υπηρεσίες είχαν επιδεινωθεί δραματικά.
Ο Σάμιουελ, οδηγός βαρέος οχήματος από την Κάμπρια, 
δήλωσε: «Το να περνάς μια ζωή πληρώνοντας φόρους και 
να μην έχεις ποτέ απολαύσει τα καλύτερά σου χρόνια είναι 
αηδιαστικό, η κυβέρνηση πρέπει να μειώσει την πίεση στα 
δημοσιονομικά με άλλους τρόπους».
Εκατοντάδες άνθρωποι απάντησαν ότι οι διαδοχικές 
κυβερνήσεις του Ηνωμένου Βασιλείου απλώς καταχρά-

στηκαν τα δημόσια κεφάλαια και ζήτησαν δραστικές αλλα-

γές πολιτικής σε άλλους τομείς για την εξισορρόπηση των 
λογαριασμών και την ελάφρυνση της πίεσης στις δημό-

σιες υπηρεσίες. Οι υπουργοί θα πρέπει να περιορίσουν 
δραματικά τη μετανάστευση, να μειώσουν τις δαπάνες για 
τη στέγαση των αιτούντων άσυλο και των μεταναστών και 
να μειώσουν τα επιδόματα για τους νέους που ήταν άνερ-

γοι, προτού ζητήσουν από τους ηλικιωμένους να εργάζο-

νται...μέχρι τελικής πτώσης.
Άλλοι πρότειναν να μειωθούν τα επιδόματα για τον σχεδόν 
ρεκόρ αριθμό ατόμων κάτω των 65 ετών που ήταν οικο-

νομικά ανενεργά. «Γιατί να εργαζόμαστε για να [70], να 
δίνουμε περισσότερα για όσους δεν εργάζονται;» ρώτησε 
η Σούζαν, μια εργάτρια εργοστασίου από το Χαλ. Ο Ντέι-
βιντ, 66 ετών, από το Σέφιλντ, είπε ότι ήταν «σε θέση να 
εργαστεί [μέχρι τα 70] αλλά απρόθυμος να πληρώσει για 
ανθρώπους» που «δεν είχαν συνεισφέρει τίποτα».
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 Ναυάγιο πύλου: 
ποινική δίωξη για κακουργήματα σε 

17 μέλη του Λιμενικού
ανάμεσά τους ο τότε αρχηγός του Λιμενικού σώματος

 Ολοκληρώθηκε η προκαταρκτική εξέταση - Αρχίζει η κύρια ανάκριση - Ποιοι διώκονται για 
κακουργήματα και για ποιους η δικογραφία μπήκε στο αρχείο.

Π
οινική δίωξη για κακουργήματα ασκήθηκε εναντίον 
17 μελών του Λιμενικού Σώματος, μεταξύ των οποί-
ων και ανώτεροι αξιωματικοί της ηγεσίας του, σχετι-
κά με το ναυάγιο του αλιευτικού σκάφους “Adriana” 
που έγινε δυτικά της Πύλου στις 14 Ιουνίου 2023.

Υπενθυμίζεται ότι στο πλοίο επέβαιναν 700-750 μετανάστες. 
Διασώθηκαν 104 άτομα, ενώ ανασύρθηκαν 82 σοροί.
Την είδηση για την περάτωση της προκαταρκτικής εξέτασης, 
που διενήργησε η αρμόδια Αντεισαγγελέας του Ναυτοδικεί-
ου Πειραιώς, γνωστοποίησαν οι δικηγόροι που εκπροσωπούν 
επιζώντες και θύματα του ναυαγίου.

Δίωξη για ναυάγιο Πύλου
Σύμφωνα με τους ίδιους, ασκήθηκε ποινική δίωξη και παραπέμ-

φθηκαν σε κύρια ανάκριση από την αρμόδια Εισαγγελέα του 
Ναυτοδικείου με τις κατωτέρω κακουργηματικές πράξεις:
Ο κυβερνήτης του σκάφους ΠΠΛΣ 920 που ενεπλάκη στο 
ναυάγιο της Πύλου της 13-14/6/2023 με την κατηγορία της: 
α) πρόκλησης ναυαγίου από το οποίο μπορούσε να προκύψει 
κίνδυνος για άνθρωπο και που είχε ως αποτέλεσμα το θάνατο 
μεγάλου αριθμού προσώπων (τουλάχιστον 82) (άρθρ. 277 παρ. 
1 στ. β και δ ΠΚ)β) επικίνδυνες παρεμβάσεις στη συγκοινωνία 
πλοίων, με τη μορφή της διατάραξης συγκοινωνίας πλοίων με 
εξίσου επικίνδυνες για την ασφάλεια της συγκοινωνίας πράξεις 
από την οποία μπορούσε να προκύψει κίνδυνος για άνθρω-

πο και είχε ως αποτέλεσμα το θάνατο άλλων (τουλάχιστον 82) 
(άρθρ. 291 παρ. 1 στ. στ., ββ και δδ ΠΚ)γ) παράλειψη προσφο-

ράς βοήθειας από κυβερνήτη πλοίου (αρθρ. 122 ΣΠΚ)
Το πλήρωμα του σκάφους ΠΠΛΣ 920 με την κατηγορία της 
απλής συνέργειας στις παραπάνω υπό α’ και β’ πράξεις του 
κυβερνήτη.
Επιπλέον, όλοι οι παραπάνω, καθώς και ο τότε Αρχηγός του 
Λιμενικού Σώματος, ο Επόπτης του Ενιαίου Κέντρου Συντονι-
σμού Έρευνας & Διάσωσης (Ε.Κ.Σ.Ε.Δ.) και οι δύο αξιωματικοί 
ΑΑΝ (Αξιωματικοί Ασφάλειας Ναυσιπλοΐας) της συγκεκριμένης 
ημέρας, με την κατηγορία έκθεσης άλλων προσώπων με νομι-
κή υποχρέωση διάσωσης αυτών και κατάστασης αυτών αβοή-

θητων, η οποία προκάλεσε το θάνατο τουλάχιστον 82 ατόμων 
(άρθρ. 306 παρ. 1, 2 στ. β ΠΚ).
«Με διάταξη της ίδιας αρμόδιας Εισαγγελέως δεν ασκήθηκε 
ποινική δίωξη και η υπόθεση ετέθη στο αρχείο ως προς τέσσερις 
άλλους αξιωματικούς του Λιμενικού Σώματος, παρά την παρου-

σία τους στον θάλαμο επιχειρήσεων και την επιτελική εμπλοκή 
τους στη διαχείριση του εν λόγω περιστατικού, καθώς κρίθηκε 
από την Εισαγγελέα η μη, κατά νόμο, αρμοδιότητά τους κατά 
το χρόνο εκείνο ως προς την ευθύνη λειτουργίας και δράσης 
του Ενιαίου Κέντρου Συντονισμού Έρευνας & Διάσωσης (Ε.Κ.
Σ.Ε.Δ)», προστίθεται στην ανακοίνωση.
Δηλώνουν, επίσης, την ικανοποίησή τους για την άσκηση ποινι-
κής δίωξης, ωστόσο προαναγγέλλουν προσφυγή, ενώπιον του 
Εισαγγελέα του Αναθεωρητικού Δικαστηρίου, κατά της Εισαγ-

γελικής Διάταξης που θέτει στο Αρχείο την υπόθεση ως προς 
τους τέσσερις αξιωματικούς ζητώντας την άσκηση ποινικής 
δίωξης και κατά αυτών.

«Δυο χρόνια, σχεδόν, μετά το ναυάγιο της Πύλου, η άσκηση 
ποινικής δίωξης και η παραπομπή σε κύρια ανάκριση για κακουρ-

γήματα 17 μελών του Λιμενικού Σώματος μεταξύ των οποίων και 
ανώτεροι αξιωματικοί της ηγεσίας του, αποτελεί μια ουσιαστική 
και αυτονόητη εξέλιξη στην πορεία για τη δικαίωση των θυμά-

των και την απόδοση δικαιοσύνης», καταλήγει η ανακοίνωση.
Την ανακοίνωση υπογράφουν: Δίκτυο Κοινωνικής Υποστήριξης 
Προσφύγων και Μεταναστών, Ελληνική Ένωση για τα Δικαιώ-

ματα του Ανθρώπου (ΕλΕΔΑ), Ελληνικό Συμβούλιο για τους 
Πρόσφυγες (ΕΣΠ), Πρωτοβουλία δικηγόρων και νομικών για το 
ναυάγιο της Πύλου, Υποστήριξη Προσφύγων στο Αιγαίο (RSA), 
Legal Centre Lesvos.

Λάρισα: προφυλακιστέος ο 50χρονος οδηγός ταξί για την κακοποίηση των παιδιών
Ραγδαίες εξελίξεις στη σοκαριστική υπόθεση με 
την κακοποίηση των παιδιών στη Λάρισα. Λίγο πριν 
από τις 12:00 το μεσημέρι της Πέμπτης (22/5), ο 
50χρονος ταξιτζής που κατηγορείται για την κακο-

ποίηση δύο ανήλικων παιδιών πέρασε την πόρτα του 
ανακριτή, στο Δικαστικό Μέγαρο Λάρισας.
Λίγο μετά τις 16:30 όταν και ολοκληρώθηκε η απολο-

γία του, κρίθηκε προφυλακιστέος, καθώς δεν έπεισε 
τον εισαγγελέα, στον οποίο αρνήθηκε όλες τις κατη-

γορίες. Ο άνδρας φέρεται να εμπλέκεται στην 
υπόθεση, καθώς τα δύο παιδιά, ηλικίας 5 και 6 
ετών, τον κατονόμασαν ως υπαίτιο για τα εγκαύ-

ματα που φέρουν στο σώμα τους. Ο ίδιος παρα-

δόθηκε στις αρχές το πρωί της Τετάρτης και 
παρουσιάστηκε ενώπιον του εισαγγελέα, από τον 
οποίο έλαβε προθεσμία για να απολογηθεί. Η απολο-

γία του, τελικά, μεταφέρθηκε για σήμερα, Παρα-

σκευή 23 Μαΐου.

Προφυλακιστέα η μητέρα – Τη Δευτέρα 
απολογείται ο πατέρας που αρνείται τις 
κατηγορίες
Η 32χρονη μητέρα των παιδιών κρίθηκε προφυλακιστέα 
μετά την απολογία της την Τετάρτη και μεταφέρθηκε 
στις φυλακές Κορυδαλλού, καθώς δεν έπεισε ανακριτή 

και εισαγγελέα. Παράλληλα, ο πατέρας των δύο ανήλι-
κων παιδιών έχει κληθεί να απολογηθεί την προσεχή 
Δευτέρα. Η μητέρα υποστήριξε πως εκείνος προκάλεσε 
τα εγκαύματα από καύτρα τσιγάρου στα παιδιά, ισχυρι-
σμός που ο ίδιος αρνείται κατηγορηματικά.

Οι δικαιολογίες της 32χρονης
Στο μεταξύ, σοκ αλλά και αποτροπιασμό προκαλούν οι 
αποκαλύψεις γύρω από την υπόθεση κακοποίησης των δύο 
μικρών παιδιών στη Λάρισα. Γείτονες της οικογένειας μιλώ-

ντας στην κάμερα του Mega, περιέγραψαν τις υποψίες τους, 
τις εικόνες που αντίκριζαν και τις δικαιολογίες που τους έδινε 
η μητέρα. Μία από τις γειτόνισσες ανέφερε πως είχε εντο-

πίσει τα σημάδια στα σώματα των παιδιών και όταν ρώτησε 
σχετικά τη μητέρα, εκείνη της απάντησε πως επρόκειτο για 
τσιμπήματα από κουνούπια. «Τα παιδιά ήταν πάντα φοβισμέ-

να. Ο μικρός με αγκάλιαζε, ζητούσαν συνεχώς στοργή. Τα 
έπαιρνα σπίτι μου, μιλούσαμε. Ήταν συνεχώς σοκαρισμένα», 
είπε χαρακτηριστικά.
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 σε κατ’ οίκον περιορισμό με βραχιολάκι ο Χρ. Μαυρίκης 

αρΝΗΘΗΚΕ οτι ΔωροΔοΚΗσΕ ΔιΚαστΗ 
 “ΗταΝ παρΕΞΗΓΗσΗ”

 Ο 71χρονος φέρεται να δήλωσε παντελή άγνοια για τις επικείμενες δικαστικές κρίσεις για την 
ηγεσία του Αρείου Πάγου.

Κ
ατ’ οίκον περιορισμός με βραχιολά-

κι επιβλήθηκε στο Χρήστο Μαυρίκη που 
κατηγορείται για το κακούργημα της 
δωροδοκίας δικαστή. Το αίτημα είχε 
υποβληθεί από την πλευρά του σε περί-

πτωση που κριθεί προφυλακιστέος κι έγινε δεκτό.

Με βραχιολάκι ο Μαυρίκης: Τι ισχυρίστηκε
Ο κατηγορούμενος φέρεται να αρνήθηκε για 
ακόμα μία φορά ότι επιχείρησε να δωροδοκήσει 
αρεοπαγίτη δικαστή. Κατά πληροφορίες, φέρεται 
να υποστήριξε πως πρόκειται για παρεξήγηση.
Σύμφωνα με πληροφορίες, ο κατηγορούμενος 
φέρεται να κατέθεσε ότι είχε αναφέρει κατά το 
παρελθόν το θέμα στον αρεοπαγίτη και στον πατέ-

ρα του (αρεοπαγίτη ε.τ., που αποχώρησε από το 
σώμα το 2000). Ωστόσο, σύμφωνα με δικαστικές 
πηγές, ο Χρ. Μαυρίκης στο σκάνδαλο των παρα-

κολουθήσεων το 1990, παρακολουθούσε και τον 
συγκεκριμένο αρεοπαγίτη ε.τ., ο οποίος ήταν θύμα 
υποκλοπών μαζί με άλλους δικαστικούς λειτουρ-

γούς. Ως εκ τούτου, όπως σχολιάζουν δικαστικές 
πηγές, δεν υπήρχε καμία περίπτωση επικοινωνίας 
μεταξύ τους.

Χρ. Μαυρίκης: “Του ζήτησα την ενάσκηση 
των καθηκόντων του”
Ειδικότερα, ο κατηγορούμενος φέρεται να υποστή-

ριξε πως είχε λάβει εντολή από τέσσερα πρόσωπα 
το 2008 για τη διαχείριση της υπόθεσης των 100 
στρεμμάτων.
«Ορμώμενος από το γεγονός ότι έχουν παρέλθει 
15 έτη από την ανάληψη της εντολής και μέχρι 
σήμερα δεν έχει εκδοθεί ούτε μία απόφαση επί της 
ουσίας της Αγωγής, έλαβα το θάρρος και απευ-

θύνθηκα στον Αρεοπαγίτη, που είχα επισκεφθεί και 
στο παρελθόν, όπως και τον πατέρα του, διαμαρ-

τυρόμενος για την καθυστέρηση και την άρνηση 
των Δικαστηρίων να εκδικάσουν την υπόθεση και 
να εκδώσουν απόφαση επί της ουσίας.

»Στην επιστολή που του παρέδωσα αυτοπροσώ-

πως την 21η Μαΐου 2025, ζήτησα από τον Αρεο-

παγίτη, σε ό,τι αφορά την ενάσκηση των καθηκό-

ντων του, να ενδιαφερθεί προκειμένου να εκδο-

θεί απόφαση επί της ουσίας της υπόθεσης. Σε ό,τι 
αφορά δε το ζήτημα της εκποίησης του ως άνω 
ακινήτου, τη διαμεσολάβηση του Κου Αρεοπαγί-
τη, την ανεύρεση επενδυτή και τη μεσιτική αμοιβή 
σε περίπτωση εκποιήσεώς του, δεν τον προσέγγι-
σα στο πλαίσιο των καθηκόντων του ως δικαστι-
κού λειτουργού, αλλά λόγω της γνωριμίας που 
είχε προηγηθεί με τον ίδιο και τον πατέρα του.
»Έτσι τουλάχιστον θεώρησα εγώ όταν συνέτα-

ξα την επιστολή και του την παρέδωσα. Η μεσιτι-
κή αμοιβή που μνημονεύεται στην εν λόγω επιστο-

λή δεν προτάθηκε ως αντάλλαγμα μιας ενέργειας 
απτόμενης της ενάσκησης των καθηκόντων του 
Κου Αρεοπαγίτη, αλλά ως αντάλλαγμα της εξεύρε-

σης επενδυτή και υπό τον όρο εκποίησης του ως 
άνω ακινήτου. Ποτέ δεν διέθετα τέτοια χρηματικά 
ποσά για να μπορώ να τα προσφέρω ως αντάλλαγ-

μα».
»Ο 71χρονος φέρεται να δήλωσε παντελή άγνοια 
για τις επικείμενες δικαστικές κρίσης για την ηγεσία 
του Αρείου Πάγου. «Αγνοούσα παντελώς το γεγο-

νός ότι ο Αρεοπαγίτης ήταν επιλέξιμος στην διαδι-
κασία της Γνωμοδοτικής Ολομέλειας του Αρείου 
Πάγου, καθώς και ότι θα του δημιουργούσα τέτοιο 
τεράστιο πρόβλημα.
»Δεν του έδωσα κανένα απολύτως στοιχείο της 
ημερομηνίας της δικασίμου της υπόθεσης, του 
Δικαστηρίου και της διαδικασίας που ακολουθή-

θηκε, του Προέδρου που εκδίκασε την υπόθεση, 
ούτε των διαδίκων που συμμετείχαν στην δίκη, 
του παρέδωσα δε την επιστολή σχεδόν δύο μήνες 
αφότου συζητήθηκε η υπόθεση (την 01.04.2025) 
και σε καμία περίπτωση δεν απέβλεπα στην δωρο-

δοκία του. Δεν απευθύνθηκα σε αυτόν διότι γνώρι-
ζα ότι είχε με κάποιον τρόπο ανάμειξη στην ως άνω 
υπόθεση, αλλά λόγω της προηγούμενης επικοινω-

νίας με τον πατέρα του και τον ίδιο για την κωλυσι-
εργία έκδοσης απόφασης επί της Αγωγής».

Μήνυση κατά παντός υπευθύνου για το «ρεζίλι» της Κέρκυρας
παρέμβαση του υπουργείου πολιτισμού

Σάλος με τις ντροπιαστικές εικόνες, που προσβάλλουν 
την ιστορία και τα σπουδαία μνημεία της Κέρκυρας, έπει-
τα από τη δημοσιοποίηση εικόνων που δείχνουν γυναί-
κες στην καμάρα των παλιών Ανακτόρων της Κέρκυρας 
να είναι ανεβασμένες πάνω σε ένα στύλο και να κάνουν 
pole dancing, ενώ παράλληλα φωτογραφίζονται. Μάλι-
στα, από κάτω, βρίσκεται αρκετός κόσμος που επικροτεί 
το θέαμα και φαίνεται να το διασκεδάζει.
Σημειώνεται ότι το ανάκτορο στεγάζει το Μουσείο Ασια-

τικής Τέχνης της Κέρκυρας. Το κτήριο χρονολογείται 
από το 1819. Η υπόθεση θα έχει συνέχεια, όπως ήταν 
φυσικό, και σε θεσμικό επίπεδο. Το υπουργείο Πολιτι-
σμού ενημερώνει ότι ο δήμος Κέρκυρας και το Μουσείο 
Ασιατικής Τέχνης θα υποβάλλουν άμεσα μήνυση κατά 
παντός υπευθύνου για το χορό στο στύλο στα Ανάκτο-

ρα της Κέρκυρας.
Όπως αναφέρει συγκεκριμένα το υπουργείο Πολιτισμού:
«Το επεισόδιο έλαβε χώρα στον εξωτερικό χώρο των 
Ανακτόρων και συγκεκριμένα στο τμήμα αυτού στο 
οποίο στεγάζεται η Δημοτική Πινακοθήκη της Κέρκυρας 

που είναι όμορη με το Μουσείο Ασιατικής Τέχνης Κέρκυ-

ρας. Για την παράνομη αυτή πράξη οι αρμόδιες υπηρε-

σίες ήτοι ο Δήμος Κέρκυρας και το Μουσείο Ασιατι-
κής Τέχνης Κέρκυρας υποβάλλουν άμεσα μήνυση κατά 
παντός υπευθύνου». Νωρίτερα, ο αντιδήμαρχος Πολι-
τισμού του νησιού, Κωνσταντίνος Βουσολίνος, ανέφε-

ρε: «Θα καταθέσουμε μήνυση. Δεν βρέθηκε ένας πολί-
της να πάρει ένα τηλέφωνο; Ο Δήμος δεν έχει νυχτοφύ-

λακα σε αυτό το σημείο. Ο χώρος ανήκει στο υπουργείο 
Πολιτισμού. Προφανώς ο φύλακας που είναι μέσα στο 
Μουσείο Ασιατικής Τέχνης, δεν πήρε χαμπάρι», μιλώ-

ντας στο ΣΚΑΪ. «Με ενοχλεί που κανένας από όσους το 
είδαν, δεν είπαν “αυτό προσβάλλει το νησί μας, να πάρω 
ένα τηλέφωνο τις αρχές”. Στον χώρο έχουν γίνει πολλές 
σοβαρές συναυλίες. Η άδεια για εκδηλώσεις πρέπει να 
δοθεί με μεγάλη προσοχή. Δεν ζητήθηκε και δεν δόθη-

κε τέτοια άδεια. Αυτό έγινε αυθαίρετα, είναι προσβλητι-
κό για τον τόπο. Οι νομικές ομάδες και του Δήμου και του 
υπουργείου Πολιτισμού κινηθούν άμεσα και για το προϊ-
όν που έχει καταγραφεί», υπογράμμισε ακόμη.
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▶ Που σας βρίσκουμε αυτή τη στιγμή; Τι 
ακριβώς κάνετε; Το νέο σας τραγούδι κυ-

κλοφορεί στα τέλη Μαΐου — τι να περιμέ-

νουμε από αυτό μουσικά και στιχουργικά;
Αυτή τη στιγμή βρίσκομαι σε μία πολύ πα-

ραγωγική περίοδο στην οποία θέλω να δη-

μιουργήσω νέα μουσική.
Έχω κάνει focus στην μουσική και θέλω 
να δημιουργήσω κάτι νέο γι’ αυτό και 
δουλεύω ασταμάτητα πάνω σε αυτή , πα-

ράλληλα κάνω live και κάθε Παρασκευή 
βρίσκομαι στο il basilico στη νέα Φιλαδέλ-

φεια και κάθε Σάββατο στο Νεμπιόλο στην 
Εκάλη , ενώ από τον Ιούνιο θα βρίσκομαι 
στην Σπέτσες αλλά και σε άλλα νησιά για 
εμφανίσεις των οποίων τις ημερομηνίες θα 
αναρτώ στα social μου .
Τέλος είμαι πάρα πολύ ενθουσιασμένη για-

τί 30 Μαΐου βγαίνει το νέο μας τραγούδι 
το οποίο ονομάζεται «hot one» στο οποίο 
συνεργάστηκα με δύο εξαιρετικούς djs τον 
Herc Deeman και τον dj GSP και δημιουρ-

γήσαμε ένα άκρως καλοκαιρινό, χορευτικό 
κομμάτι το οποίο θα σας ξεσηκώσει και 
ευχόμαστε να το αγαπήσετε όπως αγαπή-

σαμε και εμείς . Το «Hot one» Είναι ένα τρα-

γούδι που μιλά για την για την ελευθερία 
του καλοκαιριού και περιγράφει ακριβώς 
τα συναισθήματά που μας δημιουργούνται 

 «αυτή τη στιγμή
 βρίσκομαι σε μία πολύ 
παραγωγική περίοδο 
στην οποία θέλω να 

δημιουργήσω 
νέα μουσική»

Η Αριστέα Αλεξανδράκη σπουδάζει 

Νομική στην Αθήνα και είναι μία ανερχόμενη 

και πολλά υποσχόμενη καλλιτέχνης στο χώρο 

της μουσικής και του τραγουδιού. Μίλησε στην 

δημοσιογράφο Κορίνα Τριανταφύλλου και τους 

Atticatimes για τη νέα της δουλειά,  τον τρόπο 

με τον οποίο διατηρεί τις ισορροπίες ανάμεσα 

στο τραγούδι και τη Νομική, τις άλλες μορφές 

τέχνης που την εκφράζουν καθώς και τα σχέδια 

της για την επόμενη Eurovision.

Αριστέα 

Αλεξανδράκη
ΚΑΛΛΙΤΕΧΝΙΔΑ

«Για εμένα η Eurovision είναι ο λόγος που ξεκίνησα

να τραγουδάω, είναι το μεγαλύτερο όνειρο μου,

ο μεγαλύτερος στόχος μου»

από την Κορίνα Τριανταφύλλου
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αυτή την εποχή του χρόνου.

▶ Παρά τις σπουδές σας στη 
Νομική, έχετε αφιερωθεί 
στη μουσική. Πώς ισορρο-

πείτε αυτά τα δύο διαφορετικά μονοπάτια στη ζωή 
σας;
 Χωρίς τη μουσική δεν θα μπορούσα να σκεφτώ τον 
εαυτό μου, είναι ένα πάθος, είναι μεγάλη αγάπη και 
μέσα από αυτή εκφράζομαι και είμαι πραγματικά ο 
εαυτός μου, από την άλλη η νομική είναι και αυτή μια 
αγάπη για την οποία δούλεψα πάρα πολύ για να την 
κατακτήσω και αποτελεί και εκείνη κομμάτι του εαυ-

τού μου . Θεωρώ πως αν αγαπάς κάτι και το θέλεις 
πραγματικά μπορείς να καταφέρεις τα πάντα και να 
συνδυάσεις με μεγάλη επιτυχία δύο άκρως αντίθετα 
πράγματα όπως η νομική με το τραγούδι . ΟΛΑ είναι 
στο μυαλό και μπορούμε να πετύχουμε τα πάντα . 

▶ Έχετε δηλώσει ότι αγαπάτε το μιούζικαλ και τον 
χορό — σκέφτεστε να εξερευνήσετε κι άλλες μορ-

φές έκφρασης πέρα από το τραγούδι, όπως τη σκη-

νική παρουσία ή το musical theatre;
Αγαπώ το μιούζικαλ και έχω εκφράσει πολλές φορές 
και στο παρελθόν την επιθυμία μου να συμμετέχω σε 
τέτοιου είδους project. Από πολύ μικρή παρακολου-

θούσα θέατρο και θαύμαζα πάντα όσους μπορούσαν 
να συνδυάσουν χορό , ηθοποιία και τραγούδι . Στόχος 
μου και μεγάλο όνειρο μου είναι να παίξω στο μέλλον 
την Εβίτα. 

▶ Φέτος είδαμε την Κλαυδία να εκπροσωπεί την 
Ελλάδα στη Eurovision. Ποια είναι η γνώμη σας για 
τη συμμετοχή της, την εμφάνισή της, την θέση την 
οποία πήρε η χώρα μας και γενικά τον θεσμό της 
Eurovision; Θα σας ενδιέφερε μια τέτοια πρόκληση 
στο μέλλον;
 Μου άρεσε πάρα πολύ το τραγούδι που στείλαμε 
στην Eurovision και θεωρώ ότι η Κλαυδία απέδωσε 
πολύ όμορφα το κομμάτι και του έδωσε μία άλλη δυ-

ναμική με τη φωνή της και χαίρομαι πάρα πολύ που 
πήγαμε τόσο καλά και μόνο συγχαρητήρια μπορώ να 
δώσω σε εκείνη . Για εμένα η Eurovision είναι ο λό-

γος που ξεκίνησα να τραγουδάω, είναι το μεγαλύτερο 
όνειρο μου, ο μεγαλύτερος στόχος μου και ήδη από 
τώρα ετοιμάζω μαζί με την ομάδα μου το τραγούδι το 
οποία θα προτείνουμε στην ΕΡΤ για την Eurovision του 
2026 στη Βιέννη . Τέλος θέλω να αναφερθώ σε ένα 
ακόμα μεγάλο project στο οποίο θα συμμετέχω φέτος 
και ειναι οι δύο μεγάλες συναυλίες που θα πραγμα-

τοποιηθουν 30 - 31 Αυγούστου, στο 
γήπεδο μπάσκετ του ΠΑΟΚ στην 
Θεσσαλονίκη για έναν σπουδαίο 
σκοπό , για το δυστύχημα των Τε-

μπών και στις οποίες θα συμμετέ-

χω δίπλα σε μουσικούς γίγαντες , 
όπως ο Γιώργος Νταλάρας , ο Βα-

σίλης Παπακωνσταντίνου, η Γιώτα 
Νέγκα ,ο Βασίλης Λέκκας , η Τά-

νια Τσανακλίδου και πολλοί άλλοι 
εξαίρετοι καλλιτέχνες και θα διευ-

θύνει την ορχήστρα ο σπουδαίος 
μαέστρος Ευάγγελος Αραμπατζής 
. Είναι τιμή μου και μεγάλη μου 
χαρά που θα τραγουδήσω δίπλα σε 
όλους αυτούς τους καλλιτέχνες για 
έναν τόσο σημαντικό σκοπό. 

«Θέλω να δημιουργήσω κάτι νέο γι’ 

αυτό και δουλεύω ασταμάτητα»

«30 Μαΐου βγαίνει το νέο μας τραγούδι 

το οποίο ονομάζεται «hot one»«Στόχος μου και 

μεγάλο όνειρο μου 

είναι να παίξω 

στο μέλλον 

την Εβίτα»
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ο τραΜπ ΞΕΚιΝΗσΕ ΕΜποριΚο ποΛΕΜο ΜΕ τΗΝ ΕΕ 
Η ΕύρωπΗ ΖΗτα σΕβασΜο Και οΧι απΕιΛΕσ

Ο πρόεδρος των ΗΠΑ Ντόναλντ Τραμπ ξεκίνησε εμπορικό πόλεμο την Παρασκευή με την 
Ευρωπαϊκή Ένωση καθώς την απείλησε με δασμούς ύψους 50% σε αγαθά από την 1η 

Ιουνίου.

Η 
Ευρωπαϊκή Ένωση, η οποία δημιουργήθη-

κε με πρωταρχικό σκοπό να εκμεταλλευτεί 
τις Ηνωμένες Πολιτείες στο ΕΜΠΟΡΙΟ, ήταν 
πολύ δύσκολη στις διαπραγματεύσεις», έγρα-

ψε χαρακτηριστικά σε ανάρτησή του στα μέσα 
κοινωνικής δικτύωσης. «Οι συζητήσεις μας μαζί τους δεν 
οδηγούν πουθενά! Ως εκ τούτου, προτείνω έναν άμεσο 
δασμό 50% στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αρχής γενομένης 
από την 1η Ιουνίου 2025».
Το τελεσίγραφο του Τραμπ συντόμευσε δραστικά το 
χρονοδιάγραμμα για την επίτευξη συμφωνίας για τη 
διάσωση της διατλαντικής εμπορικής σχέσης ύψους 1,6 
τρισ. ευρώ: Αρχικά επέβαλε έναν δασμό 20% στα περισ-

σότερα αγαθά από την ΕΕ στις 2 Απριλίου, ύστερα το 
μείωσε στο 10% μια εβδομάδα αργότερα και άφησε 90 
ημέρες για να κλείσει μια συμφωνία πριν επανέλθει ο 
υψηλότερος συντελεστής.
Τα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια σημείωσαν χθες σημαντι-
κές απώλειες στον απόηχο της ανακοίνωσης του Τραμπ. 
Ο δείκτης DAX, που αποτελείται από 40 από τις μεγα-

λύτερες γερμανικές εταιρείες, υποχώρησε κατά 2,2%, 
ενώ ο γαλλικός δείκτης CAC 40 διολίσθησε κατά 2,7%. 
Ο χρυσός, ένα παραδοσιακό ασφαλές περιουσιακό στοι-
χείο, ενισχύθηκε κατά 2,1%. Η τιμή του αργού πετρελαί-
ου Brent υποχώρησε κατά 1,1%.
Η νέα απειλή ήρθε λίγες ώρες πριν από μια κλήση μεταξύ 
του Επιτρόπου Εμπορίου της ΕΕ Μάρος Σέφτσοβιτς και 
του εμπορικού αντιπροσώπου των ΗΠΑ Τζέιμισον Γκριρ 
για την αναζήτηση μιας βάσης διαπραγμάτευσης ώστε 
να αποφευχθεί ένας εμπορικός πόλεμος πλήρους κλίμα-

κας.
Στο μεταξύ, ο πρόεδρος των ΗΠΑ Τραμπ δήλωσε χθες 
επίσης ότι θα επιβάλλει δασμούς 25% στην Apple, στη 
Samsung και άλλους κατασκευαστές smartphone εάν 
δεν μεταφέρουν την παραγωγή στις ΗΠΑ.
Η σύγκρουση ΕΕ - Τραμπ αποκαλύπτει τις θεμελιώδεις 
διαφορές μεταξύ του τρόπου με τον οποίο οι ΗΠΑ και η 
ΕΕ σκέφτονται για το εμπόριο, με τον Αμερικανό πρόε-

δρο, να συγκρούεται με την προσέγγιση του μπλοκ.
«Οι απαιτήσεις του Τραμπ φαίνεται να αντανακλούν τη 
βαθιά απογοήτευση των ΗΠΑ για την επαγγελματική, 
ήρεμη και γραφειοκρατική προσέγγιση της ΕΕ στις εμπο-

ρικές διαπραγματεύσεις - που έρχεται σε σύγκρουση με 
την προθυμία του Τραμπ να κλείσει γρήγορα συμφωνίες 
που φαίνονται σέξι, ακόμη και αν αυτές σημαίνουν πολύ 
λίγα στην πράξη», δήλωσε η Agathe Demarais από το 
Ευρωπαϊκό Συμβούλιο Εξωτερικών Σχέσεων.
«Δεν υπάρχει σαφήνεια γύρω από τους εμπορικούς 
στόχους των ΗΠΑ, γεγονός που καθιστά τις διαπραγ-

ματεύσεις σχεδόν αδύνατες για την Ευρώπη», πρόσθε-

σε η Demarais. «Οι διαπραγματευτές της ΕΕ μένουν να 
αναρωτιούνται ποιες είναι πραγματικά οι αμερικανικές 
απαιτήσεις».

«Ας ελπίσουμε τώρα να κινητοποιηθεί η 
ΕΕ»
Μιλώντας μετά την ανακοίνωση του Τραμπ, ο υπουργός 
Οικονομικών των ΗΠΑ Σκοτ Μπέσεντ δήλωσε ότι ελπί-
ζει να «κινητοποιηθεί η ΕΕ», την οποία κατηγόρησε ότι 
δείχνει λιγότερη δέσμευση στις συνομιλίες από ό,τι οι 
ασιατικές χώρες και η Βρετανία, η οποία έχει ήδη συνά-

ψει εμπορική συμφωνία με τις ΗΠΑ.
«Ο πρόεδρος πιστεύει ότι οι προτάσεις της ΕΕ δεν ήταν 
της ίδιας ποιότητας που έχουμε δει από άλλους σημαντι-
κούς εμπορικούς εταίρους μας», δήλωσε ο Μπέσεντ σε 
συνέντευξή του στο Fox News.
Πριν ο Μπέσεντ επιπλήξει την ΕΕ ότι δεν διαπραγματεύε-

ται με καλή πίστη, η Κομισιόν επέμεινε ότι η πρότασή της 
ήταν σοβαρή και εποικοδομητική.

«Τους στείλαμε αυτό που πιστεύουμε ότι είναι μια εξαιρε-

τική, λεπτομερής, αμοιβαία επωφελής πρόταση», δήλω-

σε ο εκπρόσωπος της Κομισιόν Olof Gill, υποστηρίζο-

ντας την προσέγγιση της ΕΕ στις συνομιλίες της με την 
Ουάσινγκτον.
Το νέο έγγραφο αποσκοπεί στην ενίσχυση των αγορών 
σε στρατηγικούς τομείς, όπως η ενέργεια, καθώς και 
στην ανάπτυξη της συνεργασίας στα δίκτυα κινητής 
τηλεφωνίας 5G και 6G. Ενισχύει επίσης τη στρατηγι-
κή συνεργασία σε τομείς που έχουν υποστεί εμπορικές 
έρευνες με αποτέλεσμα την επιβολή δασμών από τις 
ΗΠΑ, όπως ο χάλυβας και το αλουμίνιο, οι ημιαγωγοί και 
τα αυτοκίνητα.

Η προσφορά της ΕΕ περιλαμβάνει επίσης 
περισσότερες εισαγωγές ευαίσθητων 
γεωργικών προϊόντων.
Η πρόσφατη ανταλλαγή επιστολών γέννησε την ελπίδα 
ότι οι συνομιλίες μεταξύ Βρυξελλών και Ουάσινγκτον θα 
μπορούσαν επιτέλους να σημειώσουν ουσιαστική πρόο-

δο μετά από εβδομάδες αυξανόμενης απογοήτευσης για 
την έλλειψη δέσμευσης από την κυβέρνηση Τραμπ.
Ο Σέφτσοβιτς ελπίζει να συναντηθεί με τον Γκριρ στο 
Παρίσι στις αρχές Ιουνίου. Ο επικεφαλής του εμπορικού 
τμήματος της ΕΕ πραγματοποίησε τουλάχιστον τρεις 
δημοσίως γνωστοποιημένες επισκέψεις στην Ουάσιν-

γκτον από τότε που ανέλαβε τα καθήκοντά του ο Τραμπ, 

τον Ιανουάριο.
Μάρος Σέφκοβιτς: «Το εμπόριο ΕΕ-ΗΠΑ πρέπει να καθο-

δηγείται από αμοιβαίο σεβασμό, όχι από απειλές»
Το εμπόριο μεταξύ της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των 
Ηνωμένων Πολιτειών πρέπει να καθοδηγείται από αμοι-
βαίο σεβασμό και όχι από απειλές, δήλωσε στο εμταξύ 
την Παρασκευή ο επικεφαλής εμπορίου της ΕΕ, Μάρος 
Σέφκοβιτς, αφού ο πρόεδρος των ΗΠΑ Ντόναλντ Τραμπ 
πίεσε για δασμούς 50% σε ευρωπαϊκά προϊόντα.
Ο Ευρωπαίος Επίτροπος Εμπορίου έγραψε σε ανάρτησή 
του στο X ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ήταν πλήρως αφοσι-
ωμένη και δεσμευμένη στην εξασφάλιση μιας συμφωνίας 
που θα λειτουργούσε και για τις δύο πλευρές.
«Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή παραμένει έτοιμη να εργαστεί 
με καλή πίστη. Το εμπόριο ΕΕ-ΗΠΑ είναι απαράμιλλο και 
πρέπει να καθοδηγείται από αμοιβαίο σεβασμό, όχι από 
απειλές. Είμαστε έτοιμοι να υπερασπιστούμε τα συμφέ-

ροντά μας», αναφέρει η ανάρτησή του.

Ορισμένοι στην Ευρώπη είδαν τις απειλές 
του Τραμπ ως μια προσπάθεια να αποκτήσει 
επιρροή στο μπλοκ.
«Όλα αυτά είναι μέρος των διαπραγματεύσεων. Θα 
εξετάσουμε με ψυχραιμία τις προτάσεις και θα απαντή-

σουμε σθεναρά και αποφασιστικά», δήλωσε την Παρα-

σκευή ο Ολλανδός πρωθυπουργός Dick Schoof κατά τη 
διάρκεια εβδομαδιαίας συνέντευξης Τύπου.
Υπήρχαν όμως ενδείξεις ότι οι διαπραγματεύσεις δεν 
προχωρούσαν καλά. Ένας αξιωματούχος της ΕΕ περι-
έγραψε μια προηγούμενη πρόταση των ΗΠΑ ως έναν 
κατάλογο επιθυμιών με μη ρεαλιστικές και μονομερείς 
απαιτήσεις, ανέφερε νωρίτερα το Bloomberg. Η ΕΕ 
στοχεύει στη συνεργασία με τις ΗΠΑ και επιδιώκει μια 
ισορροπημένη και αμοιβαία επωφελή συμφωνία. Αξιωμα-

τούχοι της ΕΕ και πολλά κράτη μέλη παραμένουν επιφυ-

λακτικοί ως προς το αν η κυβέρνηση Τραμπ κινείται με 
παρόμοιους στόχους.
Ο υπουργός Εμπορίου των ΗΠΑ Χάουαρντ Λούτνικ 
δήλωσε την Τετάρτη στο Axios ότι ορισμένες εμπορικές 
διαπραγματεύσεις αποδείχθηκαν «αδύνατες».
Η ΕΕ σκοπεύει να προχωρήσει στην προετοιμασία αντιμέ-

τρων εάν οι διαπραγματεύσεις δεν καταλήξουν σε ικανο-

ποιητικό αποτέλεσμα. Το εμπορικό μπλοκ έχει καταρτίσει 
σχέδια για να πλήξει με πρόσθετους δασμούς τις εξαγω-

γές των ΗΠΑ ύψους 95 δισ. ευρώ ως απάντηση στους 
δασμούς του Τραμπ.
«Διατηρούμε την ίδια γραμμή: αποκλιμάκωση, αλλά είμα-

στε έτοιμοι να απαντήσουμε», έγραψε την Παρασκευή ο 
Γάλλος υπουργός Εμπορίου Λοράν Σεν Μαρτέν στο X.
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 ποΛΕΜοσ στΗΝ ούΚραΝια – GuaRdian: 
αυτές είναι οι εδαφικές απαιτήσεις της ρωσίας 

 Πώς απαντά η Ουκρανία και τι φοβάται η Δύση. 

Ο 
Ντόναλντ Τραμπ απέτυχε για ακόμη 
μία φορά να πείσει τον Βλαντίμιρ 
Πούτιν να συναινέσει σε κατάπαυ-

ση του πυρός στην Ουκρανία. Όμως 
το ερώτημα δεν είναι μόνο πότε θα 

υπάρξει εκεχειρία, αλλά με ποιους όρους – και τι 
θα σημάνει αυτό για τους Ουκρανούς.
Σύμφωνα με ρεπορτάζ του Guardian, οι ρωσικές 
απαιτήσεις περιλαμβάνουν την de jure αποδοχή 
της προσάρτησης της Κριμαίας και την de facto 
κυριαρχία σε πέντε ανατολικές περιοχές, όπου 
πριν την εισβολή ζούσαν περίπου 11 εκατομμύρια 
Ουκρανοί. Αν γίνει αποδεκτή μια τέτοια πρόταση, 
εκατομμύρια πολίτες δεν θα επιστρέψουν ποτέ 
στα σπίτια τους. Όσοι παραμείνουν, θα πρέπει 
να ζήσουν υπό ρωσική διοίκηση και στρατιωτική 
παρουσία.
Η Ουκρανία δεν φαίνεται διατεθειμένη να αποδε-

χθεί μια τέτοια λύση. Όπως σημειώνει η ερευνή-

τρια του Chatham House, Ορύσια Λούτσεβιτς, 
«οποιαδήποτε παραχώρηση εδαφών θα θεωρηθεί 
παράνομη, βάναυση και θα ενισχύσει τις ορέξεις 
της Ρωσίας».
Πέρα από το εδαφικό, το βάρος πέφτει και στη 
διαχείριση των εκτοπισμένων. ΟΗΕ και ουκρα-

νικές αρχές εκτιμούν ότι πάνω από 9 εκατομμύ-

ρια άνθρωποι έχουν εγκαταλείψει τα σπίτια τους, 
εντός ή εκτός χώρας. Το ερώτημα για το πού –και 
πώς– θα μπορούσαν να ψηφίσουν σε ενδεχόμενες 
εκλογές παραμένει αναπάντητο.

Η αβεβαιότητα αυτή φρενάρει και τις προσπάθει-
ες ανοικοδόμησης. «Χωρίς αξιόπιστες εγγυήσεις 
ασφαλείας, δεν επιστρέφουν οι ιδιώτες επενδυ-

τές», σημειώνει ο Μουτζτάμπα Ραχμάν του Eurasia 

Group. Το ΝΑΤΟ και η ΕΕ θεωρούνται πλέον 
στρατηγικά ζητούμενα για το Κίεβο, όχι μόνο για 
λόγους ασφάλειας αλλά και ως μηχανισμοί εκσυγ-

χρονισμού και σταθερότητας.

διεΘΝη

πούτιν: Η ρωσία πρέπει να αυξήσει τις εξαγωγές όπλων

Ο πρόεδρος Βλαντιμίρ Πούτιν 
δήλωσε την Παρασκευή ότι 
η Ρωσία πρέπει να ενισχύσει 
τη θέση της στην παγκόσμια 
αγορά εξοπλισμών αυξάνοντας 
τις εξαγωγές όπλων.
Σε τηλεοπτικές του δηλώσεις, 
είπε επίσης ότι το στρατιωτι-
κό οικοδόμημα της χώρας χρει-
άζεται περισσότερη κρατική 
υποστήριξη για να αναπτύξει τις 
δυνατότητές του.
Πέρυσι, η Ρωσία γενικά εκπλή-

ρωσε τις εξαγωγικές της 
υποχρεώσεις για προμήθει-
ες όπλων, δήλωσε ο Πούτιν. 
Η Ρωσία διατηρεί τη θέση της 
μεταξύ των πέντε κορυφαίων 
εξαγωγέων όπλων, τόνισε ο 
πρόεδρος της Ρωσίας. 
Η εμπειρία της Ρωσίας στη 
διεξαγωγή ειδικών επιχειρή-

σεων μελετάται στενά στο 
εξωτερικό, τόσο όσον αφορά 
τις τακτικές όσο και τα όπλα, 
σημείωσε.
Ο Πούτιν δήλωσε ότι το μέλλον 
της παγκόσμιας αγοράς όπλων 
βρίσκεται στις προηγμένες 
τεχνολογίες, συμπεριλαμβανο-

μένης της τεχνητής νοημοσύ-

νης.

Σε τηλεοπτικές του δηλώσεις, είπε επίσης ότι το στρατιωτικό οικοδόμημα της χώρας 
χρειάζεται περισσότερη κρατική υποστήριξη για να αναπτύξει τις δυνατότητές του  
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Οι Παλαιστίνιοι βρίσκονται αντιμέτωποι με «τη σκληρότερη ενδεχομένως περίοδο της 
σύρραξης», κατήγγειλε ο γενικός γραμματέας του ΟΗΕ Αντόνιο Γκουτέρες.<

Έ
πειτα από δυόμιση και πλέον μήνες 
αποκλεισμού, «τελικά, η ανθρωπιστι-
κή βοήθεια μπαίνει με το σταγονόμε-

τρο», όμως αυτό που επέτρεψε το Ισρα-

ήλ αντιπροσωπεύει «μία πρέζα βοήθειας 
ενώ είναι αναγκαίος ένας κατακλυσμός», υπογράμμισε 
ενώπιον δημοσιογράφων στη Νέα Υόρκη. Από τη Δευτέ-

ρα, οι ισραηλινές αρχές επέτρεψαν εκ νέου μια περιο-

ρισμένη βοήθεια να εισέλθει στον παλαιστινιακό θύλα-

κα. «Τις τελευταίες ημέρες, σχεδόν 400 φορτηγά πήραν 
άδεια να εισέλθουν στη Γάζα από το συνοριακό πέρασμα 
Κερέμ Σαλόμ. Όμως, το φορτίο από μονάχα 115 φορτη-

γά μπόρεσε να συλλεχθεί», σημείωσε ο Αντόνιο Γκουτέ-

ρες, καταγγέλλοντας «εξωφρενικά εμπόδια», περίπλο-

κες διαδικασίες στις «ποσοστώσεις» που επιβάλλει το 
Ισραήλ, που περιορίζουν επίσης το είδος των αγαθών 
που επιτρέπονται. Εντούτοις, 160.000 παλέτες με 
βοήθεια, «αρκετές για τη φόρτωση σχεδόν 9000 φορτη-

γών» περιμένουν να εισέλθουν στη Γάζα, υπογράμμι-
σε. Το Παγκόσμιο Επισιτιστικό Πρόγραμμα έκανε χθες 
γνωστό πως τα αποθέματά του που περιμένουν εκτός 
της Γάζας θα επέτρεπαν να τραφεί όλος ο πληθυσμός 
για δύο μήνες. «Την ίδια ώρα, η ισραηλινή στρατιωτική 
επίθεση εντείνεται με αποτρόπαια επίπεδα νεκρών και 
καταστροφής», είπε ο επικεφαλής του ΟΗΕ, προσθέτο-

ντας πως το 80% του θύλακα είναι πλέον απαγορευμένο 
για τον πληθυσμό. «Πέραν του ζητήματος του αριθμού 
των φορτηγών σε οποιαδήποτε στιγμή, είναι σημαντικό 
να έχουμε στον νου μας τη συνολική εικόνα. Μια συνολι-
κή εικόνα είναι ότι χωρίς μια ταχεία, αξιόπιστη, ασφαλή 
και διαρκή πρόσβαση βοήθειας, περισσότεροι άνθρωποι 
θα πεθάνουν και οι μακροπρόθεσμες συνέπειες για το 
σύνολο του πληθυσμού θα είναι βαθιές», προειδοποίησε 
ο ίδιος, απευθύνοντας έκκληση εκ νέου για μια μόνιμη 
κατάπαυση του πυρός και την απελευθέρωση ομήρων.

Γάζα:

 Για τη «σκληρότερη περίοδο» του 
πολέμου, κάνει λόγο ο επικεφαλής 

του οΗΕ αντόνιο Γκουτέρες

διεΘΝη

Eπίθεση στο Εβραϊκό Μουσείο στην 
ουάσινγκτον: το «μανιφέστο» που 
φέρεται να έγραψε ο 32χρονος δράστης
Κατηγορίες για ανθρωποκτονία απαγγέλθηκαν χθες Πέμπτη από ομοσπονδι-
ακό δικαστήριο των ΗΠΑ εναντίον του άνδρα που συνελήφθη ως ύποπτος για 
τους θανάσιμους πυροβολισμούς την Τετάρτη δύο εργαζομένων στην ισραηλινή 
πρεσβεία έξω από το Εβραϊκό Μουσείο στην Ουάσινγκτον.
Ο 31χρονος Ιλάιας Ροντρίγκες από το Σικάγο κατηγορείται ότι την Τετάρτη το 
βράδυ άνοιξε πυρ εναντίον μιας ομάδας ανθρώπων την ώρα που αποχωρούσαν 
από εκδήλωση για νεαρούς επαγγελματίες και διπλωμάτες την οποία διοργάνωσε 
η Αμερικανοεβραϊκή Επιτροπή στο Εβραϊκό Μουσείο της Ουάσινγκτον.
Ο Ροντρίγκες δήλωσε στους αστυνομικούς μετά τη σύλληψή του: 

ισραηλινός βουλευτής της αντιπολίτευσης 
καταδίκασε τον πόλεμο στη Γάζα και τον... 
πήραν σηκωτό
«Έπειτα από ενάμιση χρόνο πολέμου 
έχετε σκοτώσει 19.000 παιδιά, 53.000 
κατοίκους» άρχισε να λέει.  «Καταστρέ-

ψατε όλα τα πανεπιστήμια και τα νοσο-

κομεία και για εσάς δεν υπάρχει πολι-
τικός νικητής, νιώθετε ότι δεν υπάρχει 
νικητής, γι αυτό τρελαίνεστε» συνέχισε 
φωνάζοντας.
«Γιατί είστε τόσο αδύναμοι; Γιατί είστε 
λυπημένοι, Γιατί δεν είστε χαρούμενοι; 
Επειδή δεν υπάρχει πολιτικό νικητής» 
είπε.
Καθώς ο Ayman Odeh ασκούσε κριτική 
στην κυβέρνηση βουλευτές της συμπο-

λίτευσης του φωνάζουν να σταματήσει 
και να κατέβει. Εκείνος ωστόσο συνέχι-
ζε μέχρι που μέλη της ασφάλειας της 
Βουλής μπήκαν στην αίθουσα, ανέβηκαν 
στο βήμα και τον απομάκρυναν βίαια.



Κυριακή 25 Μαΐου  2025

39διεΘΝη

Η Γερμανία και οι εταίροι της «είναι αποφασισμένοι να υπερασπιστούν το έδαφος του ΝΑΤΟ εναντίον κάθε 
επιθετικότητας», τόνισε ο καγκελάριος Φρίντριχ Μερτς από το Βίλνιους. <p>Πηγή: <a target="_blank" href="https://www.iefimeri-
da.gr">iefimerida.gr</a> - <a target="_blank" href="https://www.iefimerida.gr/kosmos/merts-tha-yperaspistoyme-nato-rosia-apeilei-
eyropi">Μερτς: «Ο επιθετικός αναθεωρητισμός της Ρωσίας απειλεί την ασφάλεια της Ευρώπης -Θα υπερασπιστούμε το 

έδαφος του ΝΑΤΟ»

Ο
Ιεπιθετικός αναθεωρητισμός της 
Ρωσίας απειλεί όχι μόνο την ασφά-

λεια της Ουκρανίας, αλλά και την 
ασφάλεια της Ευρώπης και του 
ευρωατλαντικού χώρου» δήλωσε 

ο κ. Μερτς, και επισήμανε ότι η κατάσταση στη 
Βαλτική παραμένει «πολύ τεταμένη».
«Μπορείτε να βασιστείτε σε εμάς. Η ασφάλεια 
των συμμάχων μας είναι και δική μας ασφά-

λεια», διαβεβαίωσε ο Γερμανός καγκελάριος τον 
Λιθουανό πρόεδρο, Γκιτάνας Ναουσέντα.
Οι δύο ηγέτες και οι υπουργοί Άμυνας των δύο 
χωρών θα επισκεφθούν αργότερα τις γερμανι-
κές δυνάμεις που σταθμεύουν στη χώρα.
«Δεν υπήρξε ποτέ μεγαλύτερη και πιο μόνι-
μη ανάπτυξη της Bundeswehr στην ανατολι-
κή Ευρώπη. Και θέλω να πω αυτό στον κόσμο: 
Αγαπητοί Λιθουανοί, μπορείτε να βασιστείτε στη 
Γερμανία», είπε χαρακτηριστικά ο καγκελάριος.
Στη Λιθουανία εγκαταστάθηκαν σταδιακά από το 
2023 περίπου 4.800 στρατιώτες της Bundeswehr 
και 200 πολιτικοί υπάλληλοι και θα παραμείνουν 
εκεί τουλάχιστον έως το 2027, με στόχο την 
ενίσχυση της ανατολικής πτέρυγας του ΝΑΤΟ 
και την αποτροπή ενδεχόμενης ρωσικής επιθε-

τικότητας.
Για πρώτη φορά η Γερμανία διατηρεί μια τόσο 
μεγάλη βάση στο εξωτερικό, αλλά το γερμανι-
κό υπουργείο Άμυνας εκτιμά ότι η γεωγραφι-
κή θέση της Λιθουανίας την καθιστά «το πλέον 
ευάλωτο κράτος στην ανατολική πλευρά του 
ΝΑΤΟ». Λόγω της ρωσικής απειλής, η λιθου-

ανική κυβέρνηση ανακοίνωσε τον περασμένο 
Ιανουάριο ότι θα αυξήσει τις αμυντικές δαπάνες 
της στο 5-6% του ΑΕΠ της έως το 2030.

Μερτς:

«ο επιθετικός αναθεωρητισμός της ρωσίας 
απειλεί την ασφάλεια της Ευρώπης 

προειδοποίηση Μέρκελ: Η Ευρώπη μπορεί «να καταστραφεί» λόγω των πολιτικών που 
εφαρμόζονται στο μεταναστευτικό
Η άλλοτε πανίσχυρη καγκελάριος της Γερμανίας Άνγκελα Μέρκελ προειδοποίησε για τον 
κίνδυνο «να καταστραφεί» η Ευρώπη εξαιτίας των μονομερών πολιτικών μεμονωμένων 
κρατών για το μεταναστευτικό.
Η παρέμβαση της Άνγκελα Μέρκελ ερμηνεύεται ήδη ως έμμεση κριτική στην πολιτική των 
εντατικοποιημένων συνοριακών ελέγχων που επέβαλε η κυβέρνηση του Χριστιανοδημο-

κράτη Φρίντριχ Μερτς.
«Δεν πιστεύω ότι μπορούμε να καταπολεμήσουμε οριστικά την παράνομη μετανάστευ-

ση στα γερμανοαυστριακά ή στα γερμανοπολωνικά σύνορα» δήλωσε η κυρία Μέρκελ σε 
εκδήλωση για το βιβλίο της, που πραγματοποιήθηκε στην πόλη Νόι-Ουλμ της Βαυαρίας.\ 
Ερωτώμενη σχετικά με τα μέτρα της νέας κυβέρνησης, η πρώην καγκελάριος τόνισε ότι 
πάντα υποστήριζε τις ευρωπαϊκές λύσεις και προέταξε την ανάγκη καλύτερης φύλαξης 
των εξωτερικών συνόρων της ΕΕ.
«Οι μονομερείς ενέργειες μεμονωμένων κρατών θα μπορούσαν να κοστίσουν στη Σένγκεν 
και στην ελευθερία μετακίνησης στην Ευρώπη. Πρέπει να αναζητήσουμε λύσεις εντός ΕΕ. 
Διαφορετικά, μπορεί να δούμε την Ευρώπη να καταστρέφεται και δεν θα ήθελα να το 
ζήσω αυτό» ανέφερε, καταχειροκροτούμενη.
Επιφυλάξεις και από άλλους φορείς στη Γερμανία
Αντιδράσεις ήρθαν και από το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, με την αντιπρόεδρο της κοινοβου-

λευτικής ομάδας των Σοσιαλδημοκρατών, Γκαμπριέλε Μπίσοφ, να δηλώνει στο περιοδικό 
Der Spiegel ότι «οι πρώτες συνέπειες των συνοριακών ελέγχων του υπουργού Εσωτερι-
κών Αλεξάντερ Ντόμπριντ είναι κυκλοφοριακή συμφόρηση, εκνευρισμός και καθυστερή-

σεις και ένα καταστροφικό μήνυμα στους μετακινούμενους διασυνοριακά».
Επιφυλάξεις για τον τρόπο άσκησης των ελέγχων στα σύνορα εξέφρασε την ίδια ώρα 
η Ομοσπονδιακή Υπηρεσία Καταπολέμησης των Διακρίσεων, προειδοποιώντας για τον 
κίνδυνο να ελέγχονται άτομα τα οποία είτε λόγω εμφάνισης είτε λόγω ονόματος παραπέ-

μπουν σε χώρες προέλευσης μεταναστών. 
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«June and John»
Διάρκεια: 92 λεπτά. 
Σκηνοθεσία: Luc Besson.
Σενάριο: Luc Besson.
Παίζουν: Matilda Price, Luke Stanton Eddy, Ryan Shoos.
Όταν ο πιο φιλόδοξος Ευρωπαίος σκηνοθέτης των τελευ-

ταίων σαράντα χρόνων επιστρέφει στα βασικά με μια απλή και αυθεντική 
ρομαντική ιστορία, γυρισμένη με κινητό, το αποτέλεσμα είναι μια πραγ-

ματικά μεγαλειώδης ιστορία αγάπης, με μια ανατροπή, όπως μόνο εκεί-
νος ξέρει να τις αφηγείται στο ευρύτερο κοινό. Μια νότα φρεσκάδας και 
απόλυτης αγάπης σε έναν σκληρό κόσμο, και σίγουρα η πιο αυθεντική 
και διασκεδαστική ταινία του εδώ και χρόνια. Από τον οραματιστή σκηνο-

θέτη Λικ Μπεσόν έρχεται μια συναρπαστική και φαντασμαγορική ιστορία 
αγάπης με πρωταγωνιστές τους Λουκ Στάντον Έντι και Ματίλντα Πράις. 
Η ιστορία ακολουθεί τον Τζον, έναν νεαρό παγιδευμένο σε μια μονότο-

νη ρουτίνα, του οποίου η ζωή αλλάζει ριζικά όταν γνωρίζει την Τζουν, μια 
γεμάτη ζωντάνια και ατρόμητη γυναίκα. Μαζί, ξεκινούν μια ξέφρενη περι-
πέτεια γεμάτη πάθος, ρίσκο και αυτογνωσία- μία κούρσα ενάντια στον 
χρόνο (και στον νόμο) που φέρνει χρώμα, μαγεία και αγάπη στις ζωές 
τους.

«Piglet»
Διάρκεια: 83 λεπτά.
Σκηνοθεσία: Andrea M. Catinella.
Σενάριο: Harry Boxley.
Πάιζουν: Alexander Butler, Lauren Staerck, Shayli Reagan, 
Alina Desmond.
Η Κέιτ και η παρέα της επιστρέφουν, δέκα χρόνια μετά, σε 
μια απομονωμένη καμπίνα στο δάσος για να γιορτάσουν 
τα γενέθλιά της. Αυτό που ξεκινά ως ένα ήσυχο σαββα-

τοκύριακο, σύντομα μετατρέπεται σε εφιάλτη, όταν συναντούν τον Piglet 
— ένα φρικτό, άνθρωπο- γουρουνίσιο πλάσμα με δολοφονικά ένστικτα. 
Καθώς οι επιθέσεις γίνονται όλο και πιο βίαιες, η σκοτεινή προέλευση του 
Piglet αποκαλύπτεται. Για να επιβιώσει, η Κέιτ θα πρέπει να αντιμετωπίσει 
το παρελθόν της και να παλέψει ενάντια στον ίδιο της τον φόβο… πριν να 
είναι πολύ αργά.

ΘΕΑΤΡΟ
«Θελεστίνα»
Η «Θελεστίνα», ένα έργο πρωτοποριακό που  παραμένει συγκλονιστι-
κά επίκαιρο, πέντε αιώνες μετά τη συγγραφή του, καθώς αποτελεί μια 
«τοιχογραφία» της ανθρώπινης φύσης, γεμάτη σαρκική επιθυμία, ηδονή,  
πλάνη και λύτρωση. Οι κωμικές στιγμές διαδέχονται τις δραματικές, σε 
ένα σκηνικό παιχνίδι ένοχων μυστικών αλλά και αποκαλύψεων και ανατρο-

πών που κρατούν αμείωτο το ενδιαφέρον του θεατή. Ο ερωτευμένος 
νεαρός ιππότης Καλίστο, αδυνατώντας να διαχειριστεί την απόρριψη 
της αγαπημένης του Μελιβέας, δέχεται τη συμβουλή του υπηρέτη του 
Σεμπρόνιο και ζητάει βοήθεια από τη Θελεστίνα, μια δαιμόνια προξενή-

τρα, πρώην ιερόδουλη και νυν προαγωγό, η οποία κατέχει τα μυστικά του 
έρωτα και δίνει λύσεις στα προβλήματα, έναντι αμοιβής, με αλχημείες και 
μαγικά βότανα. Η Θελεστίνα,  βάζει το σχέδιο της σε εφαρμογή, ώστε το 
νεαρό ζευγάρι να ερωτευθεί με πάθος. Πανούργα, χειριστική και εξαιρετι-
κά ικανή στο να καταλαβαίνει τους ανθρώπους και να εκμεταλλεύεται τις 
αδυναμίες τους, χρησιμοποιεί ανορθόδοξους τρόπους, μηχανορραφίες 
και «ραφές» παντός τύπου που εκχυδαΐζουν τον αγνό «πλατωνικό» έρωτα 
και εμπλέκουν τους ήρωες σε απρόβλεπτες περιπέτειες…Ποια θα είναι 
η είναι η κατάληξη του δυνατού αυτού έρωτα, που μέσα από αλχημεί-
ες και εξαπατήσεις, πυροδοτεί μια σειρά θανάσιμων αμαρτημάτων, όπως 
η λαγνεία και η απληστία, σε  μια κοινωνία γεμάτη δεισιδαιμονίες, στην 
Ισπανία του 15ου αιώνα;
Σκηνοθεσία: Αστέριος Πελτέκης.
Παίζουν: Ζωή Ευθυμίου, Γιώργος Κολοβός, Θάνος Κοντογιώργης, Ελισά-

βετ Κωνσταντινίδου, Χριστίνα Κωνσταντινίδου, Τατιάνα Μελίδου, Δημή-

τρης Μορφακίδης, Αλεξάνδρα Παλαιολόγου, Χρύσα Ρώπα, Μίλτος Σαμα-

ράς, Εύη Σαρμή, Ελευθερία Τέτουλα, Ταξιάρχης Χάνος.
Θέατρο ΗΒΗ, Τετ. – Κυρ.,  Εισιτήρια από 13ł.

ΠΟΛιΤισμΟσ

«Τουραντότ», του Τζάκομο Πουτσίνι στο 
Ηρώδειο
 
Tο κύκνειο άσμα του Τζάκομο Πουτσίνι, σχεδόν έναν αιώνα μετά τη δημιουργία του, ανοίγει το φετινό 
πρόγραμμα του Ηρωδείου, σε μουσική διεύθυνση Πιερ Τζόρτζιο Μοράντι, σκηνοθεσία Αντρέι Σερμπάν 
και με μια διανομή διεθνούς ακτινοβολίας
Η «Τουραντότ», η τελευταία όπερα του Τζάκομο Πουτσίνι, είναι η μεγαλοπρεπέστερη όλων. Η παρτι-
τούρα συνδυάζει το ανάλαφρο στοιχείο της κομέντια ντελ άρτε, τον βαθύ λυρισμό που χαρακτηρίζει 
όλες τις όπερες του κορυφαίου συνθέτη και επιπλέον το στοιχείο της μεγαλοπρέπειας, που αντανακλά 
τη φανταστική αυτοκρατορική Κίνα. Αντιλαμβανόμενος τις αλλαγές που είχαν συντελεστεί στο μουσι-
κό τοπίο των αρχών του 20ού αιώνα, ο συνθέτης επέλεξε να διαφοροποιήσει τη γραφή του ακολου-

θώντας νέους μουσικούς δρόμους. Έτσι, παρά το γεγονός ότι το έργο έχει αναμφίβολα τις ρίζες του 
στον 19ο αιώνα, η νέα μουσική του γλώσσα το κατατάσσει στα κορυφαία αριστουργήματα του 20ού.
Με μια σπάνια αίσθηση του θεατρικού χρόνου και σφιχτή πλοκή που απορρέει από το ομώνυμο 
θεατρικό έργο του Κάρλο Γκότσι, ο Πουτσίνι ισορροπεί με θαυμαστή μαεστρία το ηρωικό στοιχείο με 
το συναισθηματικό, αλλά και το γκροτέσκο. Με κοφτερές, απότομες μεταβάσεις και αντιθέσεις της 
μουσικής, υπογραμμίζει την ένταση και τη βιαιότητα του θέματος που διαχειρίζεται. Όπως και στη 
«Μαντάμα Μπαττερφλάι», ο συνθέτης, για να δημιουργήσει την εξωτική ατμόσφαιρα που επιβάλλει το 
θέμα του, εμπνέεται από ένα κινέζικο μουσικό κουτί και από παραδοσιακές κινέζικες μελωδίες, προσδί-
δοντας έτσι μια επιπλέον εκφραστική δύναμη στη μουσική του.
Η υπόθεση της «Τουραντότ» διαδραματίζεται σε άλλες εποχές, στη μακρινή και εξωτική Κίνα, όπου η 
πριγκίπισσα Τουραντότ θα παντρευτεί μόνον όποιον λύσει τα τρία αινίγματα που του θέτει. Όσοι έχουν 
δοκιμάσει έχουν αποτύχει και το έχουν πληρώσει με τη ζωή τους. Θαμπωμένος από την εκπληκτική 
ομορφιά της, ένας άγνωστος πρίγκιπας επιμένει να δοκιμάσει την τύχη του και τα καταφέρνει. Όμως, 
αφού λύσει τα αινίγματα, η Τουραντότ αρνείται να τον παντρευτεί. Ο πρίγκιπας της προσφέρει μια 
ευκαιρία να απαλλαγεί από τη δέσμευσή της εάν εκείνη ανακαλύψει το όνομά του πριν χαράξει.
Ωδείο Ηρώδου του Αττικού, Διονυσίου Αρεοπαγίτου, Αθήνα
Ημερομηνίες παραστάσεων: Από 1/6 έως και 8/6. Τρίτη, Πέμπτη, Παρασκευή, Κυριακή στις 21.00.

«Όλα... Λάθος!» («The Play that Goes Wrong»)
Η ιστορία ακολουθεί μια ομάδα από έξι φιλόδοξους ηθοποιούς, δύο φιλότιμους τεχνικούς και μία πρεμιέρα που είναι 
καθοριστική για την επιτυχία της. Παρά τις συνεχείς προσπάθειες τους, η τύχη φαίνεται να μην είναι με το μέρος τους 
και οι απρόβλεπτες καταστάσεις διαδέχονται η μία την άλλη, δημιουργώντας μία σειρά από ανατρεπτικές, τραγε-

λαφικές και απολαυστικά λάθος καταστάσεις. Απίστευτες στιγμές γέλιου, συγκρούσεις και απροσδόκητες εξελίξεις 
θα καθηλώσουν τους θεατές από την αρχή ως το τέλος. Μια κωμωδία όπου τα πάντα πηγαίνουν στραβά, αλλά αυτό 
το «λάθος» είναι τελικά που την κάνει ανεπανάληπτη. Σε αυτή την παράσταση, θα πάνε όλα… λάθος, εκτός από τις 
απολαυστικές στιγμές που θα ζήσει το θεατρικό κοινό, το φετινό καλοκαίρι, στο θέατρο Αθηνά!
Σκηνοθεσία: Θέμις Μαρσέλλου.
Παίζουν: Θανάσης Τσαλταμπάσης, Παρθένα Χοροζίδου, Αργύρης Αγγέλου, Στράτος Λύκος, Γιώργος Χατζής, Κατερί-
να Σούσουλα, Βαγγέλης Πιτσιλός, Ζήσης Ρούμπος.
Θέατρο Αθηνά, Πεμ.- Κυρ., Εισιτήρια από 18ł.
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Η Τζένιφερ Λόρενς σε μία από τις σπάνιες εξομολογήσεις της:

«Το να έχεις παιδιά αλλάζει τα πάντα»!
Η 34χρονη Αμερικανίδα ηθοποιός, που υποδύεται μια μητέρα σε ψύχωση στη νέα της ταινία «Die, 
My Love», εμφανίστηκε στο φεστιβάλ των Καννών, με αφορμή την παγκόσμια πρεμιέρα του φιλμ.
Σε μία από τις πιο προσωπικές εξομολογήσεις της, η Τζένιφερ Λόρενς μίλησε για τις δυσκολίες που 
αντιμετώπισε μετά τη γέννηση του πρώτου της παιδιού, περιγράφοντας την περίοδο της λοχείας ως 
«εξαιρετικά απομονωτική».
Κατά τη διάρκεια της συνέντευξης Τύπου, η 34χρονη σταρ αποκάλυψε πως βρήκε πολλά κοινά 
σημεία με τον ρόλο της, καθώς και η ίδια βίωσε έντονα συναισθήματα μοναξιάς στην αρχή της 

μητρότητας. Η Λόρενς έφερε στον κόσμο τον πρώτο της γιο, τον Σάι, το 
2022, λίγο πριν της προταθεί να συμμετάσχει στην ταινία.
«Ήταν πραγματικά δύσκολο να διαχωρίσω τι θα έκανα εγώ σε σχέση με 
το τι θα έκανε ο χαρακτήρας του ρόλου. Ήταν σπαρακτικό. Όταν διάβα-

σα το βιβλίο, ήταν τόσο συνταρακτικό, τόσο δυνατό. Η Λιν Ράμσεϊ είπε 
ότι είχε έναν ονειρικό χαρακτήρα στο μυαλό της. Μόλις είχα διαβάσει το 
πρώτο μου βιβλίο για μωρά. Και δεν υπάρχει πραγματικά κάτι αντίστοι-
χο σαν τη λοχεία. Είναι εξαιρετικά απομονωτική, κάτι που έχει ενδιαφέ-

ρον όταν η Λιν μετακομίζει το ζευγάρι στη Μοντάνα», δήλωσε χαρακτηρι-
στικά.
Και συνέχισε: «Δεν έχει κοντά τους ανθρώπους της. Αλλά η αλήθεια είναι 
ότι το έντονο άγχος και η βαθιά κατάθλιψη είναι απομονωτικά, όπου και 

αν βρίσκεσαι. Νιώθεις σαν εξωγήινος. Και αυτό με συγκίνησε βαθιά».
Στην ταινία, η Λόρενς υποδύεται την Γκρέις, μια νέα μητέρα που καταρρέει ψυχολογικά καθώς ο 
γάμος της διαλύεται, με τον Ρόμπερτ Πάτινσον στον ρόλο του συζύγου της, Τζάκσον. «Το να έχεις 
παιδιά αλλάζει τα πάντα. Αλλάζει όλη σου τη ζωή. Είναι σκληρό και απίστευτο. Οπότε, όχι μόνο 
εμπλέκονται σε κάθε απόφαση για το αν θα δουλέψω, πού και πότε, αλλά μου έμαθαν, δεν ήξερα 
ότι μπορώ να νιώσω τόσο έντονα» ανέφερε η ίδια και πρόσθεσε: «Η δουλειά μου έχει να κάνει με 

το συναίσθημα. Μου άνοιξαν τον κόσμο. Είναι 
σαν να νιώθεις σαν φουσκάλα, τόσο ευαίσθη-

τη. Έχουν αλλάξει τη ζωή μου, προφανώς προς 
το καλύτερο, και με έχουν αλλάξει δημιουργι-
κά. Συνιστώ ανεπιφύλακτα το να κάνεις παιδιά αν 
θέλεις να γίνεις ηθοποιός».
Αυτή είναι η πρώτη συνεργασία της Τζένιφερ 
Λόρενς με τον Πάτινσον, ο οποίος έγινε επίσης 
πατέρας πρόσφατα, με την αρραβωνιαστικιά του, 
Σούκι Γουότερχαουζ.
Η εμφάνιση της Λόρενς στις Κάννες είναι η 
πρώτη από τότε που γέννησε το δεύτερο παιδί 
της με τον Κουκ Μαρόνεϊ.

ΠΟΛιΤισμΟσ
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Ντροπή…
Με λίγα λόγια, η Σοφία Βόσσου τα είπε 
όλα: «Όταν έχεις δουλευτεί, όταν έχεις 
καταλάβει κάποια πράγματα και αυτό 
το κορίτσι, η Κλαυδία, τα έχει καταλά-

βει, δεν ταράζεσαι καν. Δεν σε αγγί-
ζουν. Στη συνέντευξή της όρμησαν 
όλοι να πουν για τα γυαλιά, το ένα και 
το άλλο, τι είπε το στόμα τους… Δηλα-

δή ντροπή όμως, τέτοιο μπούλινγκ που 
έχει υποστεί αυτό το κορίτσι. Και βγήκε 
με τη φατσούλα όλη αυτή τη λαμπε-

ρή, την άγια, να πει, ναι, ο καθένας 
έχει τη γνώμη του αλλά λίγο πιο ευγε-

νικά. Γιατί είμαστε άνθρωποι και μπορεί να πληγωθούμε. Από τον εθνι-
κό τελικό πίστευα ότι θα πάει τόσο ψηλά, ήμουν φαν και ωρυόμουν. 
Ήμουν σίγουρη διότι κάνει τη διαφορά. Σαν τη μύγα μέσα στο γάλα 
ήταν αυτό το κορίτσι και μία, δύο άλλες συμμετοχές. Δηλαδή τι σημαί-
νει Eurovision; Τι πάει να πει, δεν κάνει για τη Eurovision;»…

Το παιδί…
Η Κατερίνα Τσάβαλου απολαμβάνει 
τη μητρότητα όσο δεν πάει: «Είναι ο 
σημαντικότερος ρόλος της ζωής μου. 
Είναι ένας ρόλος παντοτινός, μαθαί-
νεις, δοκιμάζεσαι κάθε ημέρα. Οι 
δυσκολίες είναι να βάλεις όρια. Εγώ 
πολλές φορές νιώθω ότι κάπως με 
τουμπάρει αλλά εντάξει για πράγμα-

τα… μην φανταστείς. Αισθάνομαι μια 
ενοχή. Εγώ της μιλάω της Μαρινέλλης 
σαν να είναι μεγάλο παιδί, όσο μπορώ 
για την ηλικία της. Σε όλα. Στο αν είμαι 
στενοχωρημένη, για ποιο λόγο».

lifEstylE

Το μήνυμα του συζύγου της Κάσι στον Ντίντι:

«Δεν κατάφερες να σβήσεις το χαμόγελό 
της»!

Ύστερα από τέσσερις ημέρες, που διήρκεσε η 
κατάθεση της Κάσι Βεντούρα στο πλαίσιο της 
δίκης του Ντίντι, στην οποία η πρώην σύντρο-

φος του ράπερ περιέγραψε με λεπτομέρειες τη 
φερόμενη κακοποίησή της, ο σύζυγός της, Άλεξ 
Φάιν, μίλησε πρώτη φορά δημόσια.
Όπως δήλωσε, ο Ντίντι δεν κατάφερε να σβήσει 
το χαμόγελο της Κάσι, ενώ αναφέρθηκε και 
στην αντοχή και στη δύναμή της.
Παντρεμένος με τη Βεντούρα από το 2019, ο 
Φάιν παρακολουθεί διακριτικά αλλά σταθερά τη 
δικαστική διαδικασία, στο πλευρό της συζύγου 
του, η οποία είναι έγκυος στο τρίτο παιδί τους.
Με δήλωσή του στους δημοσιογράφους, ο Φάιν 
έστειλε το δικό του μήνυμα στον Ντίντι. «Σε 
εσένα και σε όσους σε βοήθησαν όλα αυτά τα 
χρόνια, θέλω να πω το εξής: Δεν τα καταφέρα-

τε. Δεν καταφέρατε να σβήσετε το χαμόγελό 
της, αυτό που φωτίζει κάθε δωμάτιο», ανέφερε μεταξύ των άλλων.

Μαμά…
Έτσι, όπως τα λες, Λένα Παπα-

ληγούρα μου, εσύ θα έπρε-

πε να έχεις πολλά πολλά παιδιά: 
«Είναι πάρα πολύ ωραίο γυναί-
κες να αφιερώνουν τη ζωή τους 
στη μητρότητα, καμιά φορά τις 
ζηλεύω. Είναι πάρα πολύ ωραίο. 
Καμιά φορά είναι ευκολότερο να 
φεύγεις λίγες ώρες γιατί μπορεί να 
είναι πιο κουραστικό, αλλά έχεις 
και άλλες προσλαμβάνουσες. 
Οπότε, όταν γυρίζεις, είσαι ανανε-

ωμένος. Να είσαι διαρκώς στο 
σπίτι και να έρχεται ο σύντροφος 
λίγες ώρες, αλλά να είσαι εσύ εκεί-
νος ή εκείνη που έχει τη βασική 
ευθύνη, αυτό είναι πολύ δύσκολο».

Διακοπή…
Για το απότομο «κόψιμο» 
της εκπομπής της Δανά-

ης Μπάρκα τοποθετήθηκε 
η Κατερίνα Ζαρίφη, που 
έχει πάθει ακριβώς το ίδιο 
στον «Πρωινό Καφέ»: «Το 
έχω ζήσει κι εγώ με τον 
“Πρωινό καφέ”. Θεωρώ 
ότι καμία εκπομπή δεν 
πρέπει να ολοκληρώνει 
τον κύκλο της έτσι βίαια, όμως, είμαστε εργαζόμενοι επιχειρήσεων. Δεν 
ξέρω τι μπορεί να έπρεπε να παρθεί σαν απόφαση. Πολλές φορές τα 
κανάλια αναγκάζονται να παίρνουν σκληρές αποφάσεις. Το πρόβλη-

μα του “Πρωινού καφέ” δεν ήταν ο παρουσιαστής, αλλά να βρεθεί η 
σωστή χημεία ομάδας και να υπάρχει η στήριξη από το κανάλι. Με τα 
τότε δεδομένα, δεν υπήρχε, ήταν ένα προϊόν που δεν ήθελαν να στηρί-
ξουν. Μην ξεχνάμε ότι τη μέρα που κοπήκαμε, κάναμε 27%».

Αποκάλυψη-σοκ για το πρώην σούπερ μόντελ Κρίσι Τάιγκεν:

«Δεν ξέρω πια τι κάνω με το αλκοόλ»!
Αν κι έκανε μεγάλο αγώνα ώστε να καταφέρει να ξεφύγει από το αλκοόλ, η 39χρονη Αμερικανίδα με την εξωτική καταγωγή 
παραδέχθηκε στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης πως δεν είναι πλέον νηφάλια.
Με μια νέα σοκαριστική ανάρτησή της, η Κρίσι Τάιγκεν, ένα από τα πιο διάσημα σούπερ μόντελ της περασμένης δεκαετίας 
και αγαπημένο κορίτσι του «Sports Illustrated», ανέφερε πως «κύλησε» πάλι στο αλκοόλ.
Η μητέρα τεσσάρων παιδιών, παντρεμένη με τον πολυβραβευμένο με Grammy τραγουδιστή και συνθέτη Τζον Λέτζεντ, 
είχε αποκαλύψει πρώτη φορά το 2020 πως σταμάτησε το αλκοόλ μετά την ανάγνωση του βιβλίου «Quit Like A Woman» της 
Χόλι Γουίτακερ. Ωστόσο, λίγο πριν από τη δημοσιοποίηση μιας νέας εξομολόγησής της στο podcast «Self-Conscious With 
Chrissy Teigen», η ίδια προανήγγειλε ότι «πρέπει να παραδεχθώ σε όλους σας ότι άφησα το αλκοόλ να επιστρέψει στη ζωή 
μου».
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Σ
τη συνέντευξη, που είχε τίτλο «Η επιστρο-

φή της ελληνικής οικονομίας» και είχε 
αναφορές στους υψηλούς ρυθμούς 
ανάπτυξης της χώρας, ο πρωθυπουρ-

γός τοποθετήθηκε, μεταξύ άλλων, για τις 
τολμηρές μεταρρυθμίσεις στις οποίες προχώρη-

σε η κυβέρνηση, την αποπληρωμή του χρέους και 
τη μείωση της ανεργίας. Ο κ. Μητσοτάκης έκανε 
αναφορές και για την ευρωπαϊκή άμυνα, ενώ 
εξέφρασε την αισιοδοξία του ότι μπορεί η Ευρω-

παϊκή Ένωση να πετύχει μια συμφωνία με τις ΗΠΑ 
για τους δασμούς.
«Στα τέσσερα χρόνια μεταξύ του 2015 και του 
2019 υποφέραμε από τις συνέπειες της κατα-

στροφικής διαπραγμάτευσης από την αριστε-

ρή κυβέρνηση. Εκείνο το διάστημα μέχρι το 
2019 είχαμε τον χαμηλότερο ρυθμό ανάπτυξης 
στην Ευρώπη. Tώρα τα πράγματα είναι τελεί-
ως διαφορετικά. Από το 2019, στον πυρήνα της 
οικονομικής μας επιτυχίας ήταν το ότι εγκα-

θιδρύσαμε την αυτοπεποίθηση στις βασικές 
αρχές της ελληνικής οικονομίας. Τίποτα από 
αυτά δεν θα είχε συμβεί αν δεν είχαμε λάβει 
δύσκολες αποφάσεις για να βάλουμε σε σειρά 
το φυσικό μας σπίτι», τόνισε ο πρωθυπουργός.
Για τους ξένους επενδυτές
Μιλώντας για την ελληνική οικονομία, ο κ. Μητσο-

τάκης σημείωσε: «Ήμασταν αρκετά τολμηροί να 
εφαρμόσουμε μέτρα για την ανάπτυξη, με σημα-

ντικές δομικές μεταρρυθμίσεις που βελτίωσαν 
την ανταγωνιστικότητα της ελληνικής οικονομί-
ας. Θεωρώ πως έχουμε μια ελκυστική ιστορία 
για ξένους επενδυτές και ξένες επενδύσεις, που 
συνεχίζουν να έρχονται στην ελληνική οικονο-

μία. Φυσικά, ήμουν εκείνος που διαπραγματεύ-

τηκε για λογαριασμό της Ελλάδας το πρόγραμ-

μα Next Generation EU. Η Ελλάδα θα λάβει 36 
δισ. ευρώ πάνω από αυτό που θα λάβει από το 
Ταμείο, αγροτικές χρηματοδοτήσεις μέχρι το 
2026».
Σχετικά με τις μεταρρυθμίσεις που έγιναν, ο κ. 
Μητσοτάκης δήλωσε: «Αυτή δεν ήταν μόνο μια 
ιστορία ευρωπαϊκής στήριξης. Λάβαμε τολμη-

ρές αποφάσεις και καταφέραμε και κερδίσα-

με δεύτερες εκλογές, αφού αποδείξαμε πως 
μπορούμε να φέρουμε αποτελέσματα με υγιείς 
πολιτικές υπέρ της ανάπτυξης». 
Όσον αφορά την κριτική που του ασκεί η αντι-
πολίτευση, σχολίασε: «Ζούμε σε μια εποχή που 
οι λαϊκιστές αμφισβητούν την ικανότητα των 
πιο παραδοσιακών κομμάτων και στην Ελλάδα 
αψηφήσαμε αυτή την ιστορία. Το 2023 αυξήσαμε 
τα ποσοστά μας σε διπλές εκλογές, πείθοντας 
τους ψηφοφόρους ουσιαστικά πως μπορούμε 
να υλοποιήσουμε τις εκλογικές μας δεσμεύσεις 
και μπορούμε να τους προσφέρουμε ένα καλύ-

τερο μέλλον. Αυτή θα είναι και πάλι η πρόκλη-

ση το 2027. Θα είμαστε συνεπείς; Μπορούμε να 
χτίσουμε εμπιστοσύνη; Μπορούμε να επικεντρω-

θούμε σε αυτό που ενδιαφέρει τους πολίτες; Το 
νούμερο ένα ζήτημα στην Ελλάδα είναι ακόμη ο 
πληθωρισμός και το διαθέσιμο εισόδημα. Ξέρου-

με πως πρέπει να βελτιώσουμε τις ζωές των 
πολιτών». Για τα εισοδήματα των πολιτών, τόνι-
σε: «Ξέρουμε πως πρέπει να προχωρήσουμε σε 
περαιτέρω μείωση των φόρων, να αυξήσουμε 
τους μισθούς, να δημιουργήσουμε περισσότε-

ρες θέσεις εργασίας. Όμως, πρέπει να το κάνου-

με με έναν βιώσιμο τρόπο, χωρίς να διακινδυνεύ-

ουμε τα βασικά στοιχεία των όσων πετύχαμε».

Μητσοτάκης στο CnBC: 

στόχος νέες μειώσεις 
φόρων και αύξηση 

μισθών 
Έχουμε μια ελκυστική ιστορία για τους ξένους

 επενδυτές
Στην πορεία της ελληνικής οικονομίας και στις 

μεταρρυθμίσεις που υλοποιεί η κυβέρνηση αναφέρθηκε 
ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης μιλώντας 
στην τηλεοπτική εκπομπή «Europe Early Edition» του 

αμερικανικού δικτύου CNBC.<
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Μητσοτάκης: 
ο πρωθυπουργός που 
γράφει τη νέα πολιτική 
ιστορία
Με σταθερότητα, τόλμη και 
στρατηγικό λόγο, ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης συνεχίζει να 
ηγείται του πολιτικού σκηνικού, 
διαμορφώνοντας νέες 
ισορροπίες.

Σε μια εποχή που το πολιτικό σκηνικό 
παραμένει ρευστό και οι κομματικές 
ισορροπίες δοκιμάζονται, ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης εξακολουθεί να κυριαρχεί. 
Σύμφωνα με τις τελευταίες δημοσκοπήσεις, η 
Νέα Δημοκρατία κλειδώνει σταθερά πάνω από 
το 30%, διατηρώντας σημαντική διαφορά από 
τους αντιπάλους της. Η πολιτική του παρουσία 
δείχνει να διαθέτει συνέπεια, στρατηγική και 
αίσθηση ευθύνης απέναντι στις προκλήσεις.
Η πλεύση ελευθερίας ανάδει
ικνύεται σε δεύτερη δύναμη, φτάνοντας το 
14-16%, ενώ το ΠΑΣΟΚ ακολουθεί με 12-14%. 
Το ΚΚΕ και η Ελληνική Λύση συγκρούονται 
στην περιοχή του 8%, την ώρα που ο ΣΥΡΙΖΑ 
φαίνεται να υποχωρεί σημαντικά, πέφτοντας 
κοντά στο 6%. Τα υπόλοιπα κόμματα κινούνται 
γύρω από το όριο του 3%, με τη Νέα Αριστερά 
να βρίσκεται σε χαμηλά ποσοστά της τάξης 
του 1%.
Ο Πρωθυπουργός έχει υιοθετήσει μια 
πολιτική που χαρακτηρίζεται από τόλμη και 
αποφασιστικότητα. Ένα από τα πιο ηχηρά 
παραδείγματα είναι η πρόθεσή του για την 
αξιολόγηση των δημοσίων υπαλλήλων, με το 
βλέμμα στραμμένο ακόμη και στο ενδεχόμενο 
άρσης της μονιμότητας. Κίνηση που θα 
μπορούσε να αλλάξει ριζικά τη λειτουργία 
του δημόσιου τομέα, ενισχύοντας την 
αποδοτικότητα και τη λογοδοσία. Με αυτές τις 
πρωτοβουλίες, η κυβέρνηση δείχνει πρόθεση 
να συγκρουστεί με παγιωμένα καθεστώτα και 
να εφαρμόσει πραγματικές μεταρρυθμίσεις.
Διεθνώς, η Ελλάδα φαίνεται να αναβαθμίζεται. 
Η παρουσία του Μητσοτάκη σε ευρωπαϊκά 
και διεθνή φόρα αποπνέει σταθερότητα και 
αξιοπιστία, ενώ η οικονομική πρόοδος της 
χώρας και οι μεταρρυθμίσεις αποσπούν θετικά 
σχόλια από εταίρους και αναλυτές. 
Οι αγορές ανταποκρίνονται ευνοϊκά, ενώ η 
επενδυτική εικόνα της Ελλάδας ενισχύεται 
διαρκώς.
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης δείχνει να έχει 
κερδίσει όχι μόνο τη μάχη της καθημερινής 
πολιτικής, αλλά και το στοίχημα της 
μακροπρόθεσμης εμπιστοσύνης. Η ηγεσία του 
δεν βασίζεται σε συγκυριακές νίκες, αλλά σε 
μια ευρύτερη στρατηγική που διαμορφώνει 
το παρόν και σχεδιάζει το μέλλον. Σε μια 
Ευρώπη που αλλάζει, ο Πρωθυπουργός 
της Ελλάδας δείχνει πως η σταθερότητα 
μπορεί να συνδυαστεί με την τόλμη — και η 
διακυβέρνηση με το όραμα.

από τον « Αττικάρχη»


